
سخنگوی وزارت امور خارجه با تاكید بر اینكه در منازعات 
سیاست خارجی عصای سحرآمیزی وجود ندارد، گفت: در 
این عرصه مهم آن است كه هدف گذاری های خود را مدون 
و تصمیمات درست اتخاذ كنیم تا با صرف هزینه های پایین 

تر، منافع بیشتری را برای كشور تامین كنیم.

حسین جابری انصاری روز سه شنبه در نشست پرسش 
و پاسخ دانشجویان دانشگاه تبریز، افزود: درحال حاضر 
رقبای تاریخی ما درمنطقه درصف دشمنان ما قرار گرفته اند 
و در عین حال دیوارمستحكم برخی بازیگران دشمن ما با 

تردیدهایی مواجه شده است ...
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محمد رضا عارف:

با لاریجانی رقابتی ندارم

دست هایی برای نفوذ در كار است

هشدار آیت الله مکارم 
نسبت به انحراف حوزه

بعثت پیامبر اكرم)ص( را تبریک می گوئیم

حمید بعیدی نژاد:

مذاكرات برجام مذاكرات نظام بود

مقایسه بدهی زنجانی با بودجه کل کشور

سخنگوی وزارت خارجه:

عصای سحرآمیز 
درسیاست خارجی وجود ندارد
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روزنامه صبح ایران

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: متأسفانه بعضی از رسانه ها و تریبون ها، 
حتی در ابعاد ملی، به دلایل و اغراض سیاسی و جناحی، سعی در وارونه جلوه دادن مسایل 

و كتمان بعضی از حقایق دارند.
آیت الله اكبر هاشمی رفسنجانی دیروز در دیدار اعضای جبهه تدبیر و توسعه و جمعی 
از منتخبین دوره دهم مجلس شورای اسلامی و فارغ التحصیلان معلول و مدیران آموزش 
و پرورش استثنایی كشور، این مطلب را بیان كرد. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
اهداف خلق گروه های تروریستی را برای دنیای اسلام خطرناك توصیف كرد و گفت: البته 
آتشی را كه استعمارگران در كشورهای اسلامی روشن كرده اند، دامان آنان را گرفته و با 

توجه به سربازگیری های تروریست ها از كشورهای مختلف، بعید نیست 
در آینده گسترش بیشتری یابند. وی با بیان این نكته كه »وظیفه مسؤولان 
كشور در بخش های مختلف جامعه برای تداوم امنیت كشور در آینده مهم و 

خطیر است«، به اوضاع نا آرام منطقه و گسترش گروه های تروریستی و تكثیر 
قارچ گونه آنها اشاره كرد و گفت: یكی از نهادهای مهم كشور، مجلس شورای 

اسلامی است كه باید با اطلاع كامل از اوضاع منطقه و آشنایی به 
زوایای پیدا و پنهان كشور و قانون اساسی، با كلیت نظام و 

قوا و نهادهای ...

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

بعضی از رسانه ها سعی در کتمان حقایق دارند
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به عهدمان وفاداریم
حجت الاسلام دكتر حسن روحانی:

آیت الله مكارم شیرازی نسبت به نقشه نفوذ در حوزه و متعاقب آن انحراف حوزویان هشدار داد و گفت: یقین بدانید 
دست هایی است كه می خواهد در حوزه نفوذ كنند و افراد را از نظر فكری و اخلاقی منحرف كنند. این مرجع تقلید در دیدار 
اعضای مجمع نمایندگان طلاب و فضلای حوزه علمیه قم پس از تسلیت شهادت امام موسی كاظم)ع( خاطرنشان كرد: یكی از 
افتخاراتی كه پیروان مكتب اهل بیت)ع( دارند، مسأله حجیت عقل است. طبق روایتی از امام هفتم)ع( انسان ها دارای دو نوع 

حجت ظاهری و باطنی هستند كه حجت ظاهری همان انبیا و اوصیا و حجت باطنی نیز عقل است...

سخنگوی دولت:

تغییرات در کابینه 
پیشگویی است

گذاری در شبكه های مجازی

تنوع طلبی منتقدان 
در حمله به دولت

افزون بر برجام كه مدت ها است پای ثابت و هدف اصلی 
حمله های منتقدان دولت به شمار می رود، انتقادهایی تازه 
از سیاست های بانكی دولت در زمینه اعطای وام ازدواج، 
مسكن مهر، وضعیت بورس، مبارزه با قاچاق كالا و نیز 
صادرات نفت در رسانه های مجازی و شبكه های اجتماعی 
انتشار یافته است. حمله به دولت و سیاست هایش گویی 
پایانی ندارد. طی هفته ای كه گذشت، منتقدان دولت 
در كانال های تلگرامی، صفحه های اینستاگرام و دیگر 
شبكه های اجتماعی در فرایند حمله به دولت به سمت 
تنوع بخشی اهداف خود گام برداشتند و افزون بر برجام 
بر سیاست ها و برنامه های دولت در بخش های بانكداری، 
مسكن مهر، صادرات نفت، قاچاق كالا، بورس و ... تاختند. 
همچنین دفاع برخی مسوولان از اجرای برجام و شایعه 
تغییرِ سه وزیر دولت از دیگر محور مورد توجه در فضای 
مجازی بود. پیش از این، بخش عمده مخالف خوانی ها در 
برابر دولت معطوف به حوزه سیاست خارجی و برجام بود 
اما بررسی آنچه هفته اخیر در فضای مجازی گذشت نشان 
می دهد بسیاری از برنامه های اجرایی دولت در بخش های 
گوناگون همچون بانكداری، بورس، مسكن، صادرات نفت، 

قاچاق كالا و ... نیز از اتهام و انتقاد در امان نمانده است. ..

گفته می شود  اینكه  به  پاسخ  سخنگوی دولت در 
تغییراتی در كابینه دولت یازدهم صورت خواهد گرفت، 
گفت: همیشه بعد از تغییرات در فضای سیاسی كشور از 
جمله مجلس شورای اسلامی از این دست پیشگویی ها 
مطرح می شود ولی اعضای كابینه با قدرت كار خود را 
انجام می دهند و برای سال پایانی جمع بندی های خود 
را بطور مناسب شكل می دهند. محمد باقر نوبخت روز سه 
شنبه در نشست خبری درمورد موضع گیری برخی افراد 
نسبت به موضوع برجام باید گفت كه از برجام به اندازه 
برجام توقع داشته باشیم. در اولین اقدام برای رفع تحریم 
ها كه مصداق آن تحریم نفتی بود، آیا كسی از اصحاب 
رسانه هست كه بگوید این تحریم لغو نشده است؟ آیا 
كسی هست كه مطلع نباشد ما موفق شدیم بیش از یك 
میلیون بشكه در روز نفت صادر كنیم؟ وی افزود: در سه 
ماه گذشته هشت رییس جمهوری، پنج نخست وزیر و سه 
رییس مجلس 14 و وزیر امور خارجه برای گسترش روابط 

و سرمایه گذاری در ایران حضور یافتند. ..
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بانک مهر اقتصاد استان قم

بعثت رسول مکرم اسلام حضرت محمد مصطفی )ص( را تبریک می گوئیم.

موسسه اعتباری كوثر استان قم
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سخنگوی وزارت خارجه:

عصای سحرآمیز 
درسیاست خارجی وجود ندارد

سخنگوی وزارت امور خارجه با تاكید بر اینكه در منازعات سیاست خارجی عصای 
سحرآمیزی وجود ندارد، گفت: در این عرصه مهم آن است كه هدف گذاری های خود را 
مدون و تصمیمات درست اتخاذ كنیم تا با صرف هزینه های پایین تر، منافع بیشتری را 

برای كشور تامین كنیم.
حسین جابری انصاری روز سه شنبه در نشست پرسش و پاسخ دانشجویان دانشگاه 
تبریز، افزود: درحال حاضر رقبای تاریخی ما درمنطقه درصف دشمنان ما قرار گرفته اند و در 
عین حال دیوارمستحكم برخی بازیگران دشمن ما با تردیدهایی مواجه شده است كه البته 
در عالم سیاست به ویژه در عرصه سیاست خارجی همیشه با شرایط یكسانی روبرو نیستیم.

وی اظهار كرد: تفسیر ما درباره عربستان را می توان نمونه ای از شرایط فوق دانست كه 
در آن نباید تحلیل های ایستایی داشته باشیم زیرا كه چنین تحلیل هایی نمونه حمله عراق 

به كویت در آن شرایط زمانی را متجلی می كند.
جابری انصاری، لغو شش قطعنامه شورای امنیت علیه ایران را یكی از دستاوردهای 
درخشان برجام عنوان و اضافه كرد: این موضوع در تاریخ شورای امنیت بی نظیر بوده است 

كه چنین قطعنامه های سنگینی علیه یك كشور بدون جنگ و یا براندازی برداشته شود.
وی، زدودن اتهام نظامی در برنامه هسته ای ایران برای امنیت بین الملل را از دیگر 
دستاوردهای برجام دانست و گفت: غرب در سال های پس از انقلاب به ویژه در یك دهه 
اخیر تلاش هایی مبتنی بر ایجاد تصویر بحران از ایران داشته است، به نحوی كه حتی 
روسیه و چین نیز در این خصوص و برای تحریم ایران با كشورهای غربی به وحدت رسیده 
بودند و فضای تهدید دائمی در اظهارات مقام های قدرت های بین الملل علیه ایران موج 
می زد.جابری انصاری، توسعه تجربه برجام در سطح منطقه ای و استفاده از سیاست های 
برد - برد را از جمله اولویت های دستگاه دیپلماسی ایران در دوران پسا تحریم عنوان كرد 
كه با توجه به ایجاد فضای نامناسب در منطقه به دلیل تحقق برجام، برخی از كشورهای 
منطقه این توافق را مغایر با اهداف خود قلمداد كردند در حالیكه می توان با سیاست برد - 

برد تصویرسازی مجددی در منطقه ایجاد كرد.
وی، كمك به اهداف اقتصاد مقاومتی از طریق توسعه همكاری های اقتصادی و سیاسی 
با خارج، رویكرد تقویت تصویر خارجی و عمق بخشی به احترام نظام، ایجاد بستر مناسب 
همكاری منطقه ای و فرا منطقه ای برای مبارزه با تروریسم و تلاش برای ممنوع سازی 
استفاده از سلاح های كشتار جمعی در منطقه پیرامونی را از اولویت های مهم و اصلی 

وزارت امور خارجه در دوران پساتحریم برشمرد.
جای دوست ودشمن درپساتحریم تغییر كرد

وی، موضوع مهم امنیت و اقتصاد را از اولویت های دیگر دستگاه دیپلماسی خارجی 
ایران دانست و افزود: الزامات اقتصاد مقاومتی باید در این زمینه به صورت جدی و با 
حساسیت زیاد مورد توجه قرار بگیرد كه در پس آن جلب سرمایه گذاری های خارجی نیز 
محقق شود. سخنگوی وزارت امور خارجه با تاكید بر اینكه در منازعات سیاست خارجی 
عصای سحرآمیزی وجود ندارد، یادآور شد: در این عرصه مهم آن است كه هدف گذاری 
های خود را مدون و تصمیمات درست اتخاذ كنیم تا با صرف هزینه های پایین تر، منافع 
بیشتری را برای كشور تامین كنیم. جابری انصاری ادامه داد: ما در دوران پساتحریم جبهه 
دوستان را زیاد و جبهه دشمنان را كمتر كرده ایم و در برخی مسایل دعوا را به عرصه 
سیاست داخلی آن كشورها كشانده ایم. وی، كنشگری در عرصه های بین الملل و سیاست 
خارجی را در گروی هزینه كردهای مختلف در این زمینه عنوان و اظهار كرد: باید توجه 
داشت كه فعالیت در سیاست خارجی بدون هزینه ممكن نیست و باید پذیرفت كه ورود به 
چنین عرصه ای بدون هزینه امكان ندارد اما اینكه چگونه هزینه كنیم تا با كمترین هزینه 

ها شاهد بیشترین موفقیت ها باشیم جای بحث دارد. 
جابری انصاری اضافه كرد: بدون سیاست خارجی فعال امكان موفقیت در سیاست ها 

داخلی نیز كاهش می یابد.

حمید بعیدی نژاد:

مذاكرات برجام مذاكرات نظام بود
 نه دولت روحانی

مذاكره كننده ارشد تیم هسته ای كشورمان تأكید كرد كه هیچ دستورالعملی از سوی 
دولت مبنی بر اینكه به هر نحوی مذاكره باید ادامه پیدا كند به ما داده نشد و این مذاكرات، 

مذاكرات نظام بود.
به گزارش ایسنا، حمید بعیدی نژاد مدیر كل امور سیاسی و بین الملل وزارت خارجه 
كشورمان در جمع دانشجویان دانشگاه امام صادق گفت: یكی از تجارب ما در مذاكرات 
هسته ای كسب اعتماد به نفس در عرصه بین المللی بود كه تا این زمان برجسته نشده 
بود. در این مذاكرات پتانسیل كشور ما در یک مذاكرات سخت بین المللی با كشورهای 
ابر قدرت به نتیجه رسید. او افزود: همیشه سوالی وجود داشت كه چرا با آمریكا مذاكره 
نمی كنیم. ترسی از مذاكره با آمریكا وجود داشت كه این كشور بسیار خطرناک است و ما 
اصلا اشخاص مناسب را برای مذاكره با آمریكا در اختیار نداریم. بعیدی نژاد در ادامه گفت: 
ما در این مذاكرات توانستیم با شش كشور ابر قدرت جهانی مذاكره كنیم و منافع خود 
را تأمین كنیم. یكی از آفات چنین مذاكرات حساسی پیش داوری قبل از ورود به مذاكره 
است. ما برای خود از ابتدا اصول و خطوط قرمزی تعریف كرده بودیم و به عنوان نماینده ی 
نظام وارد این مذاكرات شدیم. او تأكید كرد: ما همواره در نظر داشتیم اگر اصول مورد نظر 
ما تأمین نشود مذاكرات به نتیجه ای نخواهد رسید. این مذاكره كننده ارشد كشورمان 
ادامه داد: روز اول مذاكره با آمریكا در عمان به آن ها اعلام كردیم كه موضوع غنی سازی 
خط قرمز جمهوری اسلامی ایران است و آن ها نیز در یک تغییر سیاست آن را پذیرفتند. 
در ادامه با طرف مقابل بر روی موضوعات مورد اختلاف مثل میزان غنی سازی، تعداد 
سانتریفیوژها، رآكتور آب سنگین اراک و نیز تأسیسات فردو به مذاكره پرداختیم. بعیدی 
نژاد افزود: وندی شرمن معاون وزیر خارجه ی آمریكا در اوایل مذاكرات تأكید داشت كه 
تعداد سانتریفیوژهای ایران باید خیلی خیلی خیلی كمتر از تعداد حال حاضر باشد. حتی 
در اواخر مذاكرات نیز آمریكا بر روی 500 سانتریفیوژ تأكید داشت كه ما توانستیم این عدد 

را به 5060 سانتریفیوژ برسانیم. 
مدیركل سیاسی و امور بین الملل وزارت خارجه در ادامه گفت: ما در مذاكرات هسته 
ای روش تعادل را در پیش گرفتیم یعنی نه فقط به صورت ظاهری و بدون هدف مذاكره 
كردیم و نه آن كه در برابر خواسته های طرف مقابل اغماض كردیم. تصمیم نظام وارد 
شدن به مذاكرات و تضمین اهداف جمهوری اسلامی ایران در مذاكرات و به نتیجه رساندن 
آن بود. او ادامه داد: ما همه ی جزئیات و مطالب را در روند مذاكرات به سطوح عالی كشور 
و رهبری گزارش داده ایم. ما باید شأن رهبری را حفظ كنیم چرا كه خود مقام معظم 
رهبری اجازه ورود را به مذاكرات دادند و اگر این مذاكرات برای كشور مفید نبود قطعاً با 

آن مخالفت می كردند.
 بعیدی نژاد در ادامه گفت: ممكن است در جریان مذاكرات تنها در یكی مورد است كه 
اختلافات اندكی با مصالحه آن هم در صورتی كه مقام معظم رهبری در جریان آن بودند 
مذاكرات را ادامه داده باشیم. مذاكره كننده ارشد كشورمان همچنین ادامه داد: به عنوان 
كسی كه در مذاكرات حضور داشتم تأكید می كنم كه هیچ دستورالعملی از سوی دولت 
مبنی بر اینكه به هر نحوی مذاكرات را ادامه دهید به دستمان نرسید و انجام این مذاكرات 
تصمیم نظام بود. او تأكید كرد: اگر طرف مقابل به خواسته های ما تن نمی داد و در صورتی 
كه به یک نقطه ی كور می رسیدیم قطعا مذاكرات به نتیجه نمی رسید. بعیدی نژاد افزود: 
همانطور كه می بینید امروز نظام از این توافق حمایت می كند چرا كه مسیری بسیار دشوار 
برای رسیدن به برجام طی شده است و نظام آن را در راستای منافع جمهوری اسلامی ایران 
می داند. او گفت: ما تا لحظه ی آخر نمی دانستیم كه به این توافق دست خواهیم یافت. اكنون 
هم موضع ما تداوم برجام در قبال پایبندی طرف مقابل به وعده های خود است. باید توجه 
داشت كه آیا طرف آمریكایی نسبت به گذشته رفتار خود را در قبال ایران اصلاح كرده است.

مسعود پزشكیان:

 نباید بین حامیان عارف و لاریجانی 
اختلاف ایجاد شود

نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی گفت: از ایجاد اختلاف میان حامیان 
لاریجانی و حامیان عارف، مردمی كه با امید به حل مشكلات شان به این اشخاص رأی 

داده اند، لطمه می خورند.
مسعود پزشكیان در گفت وگو با ایسنا تصریح كرد: در مورد عملكرد رئیس مجلس نه 
می توان آن را مثبت و نه آن را ایده آل ارزیابی كرد اما در بزنگاه هایی كه برخی  به دنبال این 
بودند كه مجلس را فرمایشی جلوه دهند و یا به دنبال منافع خاص بودند لاریجانی مثبت 
عمل كرد. وی افزود: مدیریت ایشان در مورد موضوع برجام نمونه  است؛ مجلس تصمیماتی 
گرفت كه اشخاصی كه دلواپس بودند دلواپس تر شدند و منطق مجلس با خواست مردم 

پیش رفت و مردم نیز با رأی خود نشان دادند كه این نوع دلواپسی ها را نمی پذیرفتند.
وی در بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره به نیازهای مردم و انتظارات مردم 
از مجلس آینده گفت: آن چه كه مهم است و من فكر می كنم باید همه جریان های پیروز 
در انتخابات به آن توجه كنند مشكلات معیشتی و اقتصادی است. در همه جریان ها،  
فراكسیون ها، تیم ها و لیست ها باید راهكار عملی برای دغدغه های مردم داشته باشیم و باید 

از ظرفیت های خود و با بكارگیری خرد جمعی این مشكلات را مرتفع سازیم.
نماینده مردم تبریز تاكید كرد:  قطعا راه حل این مشكلات جدل و مباحثه بر سر ریاست 
مجلس نیست بلكه راه حل این است كه همه با هر نگاه و گرایشی بنشینند و با استفاده از 
ظرفیت های فكری و فنی كشور و افراد باتجربه یک راه درست و علمی را برای قانون های 

كارآمد بكار گیرند و دولت را ملزم به اجرای یک قانون كارشناسی و كارآمد كنند.
وی در پایان خاطرنشان كرد: زمان برای به كرسی نشاندن حرف های شخصی و بدون 
پشتوانه علمی و منم منم كردن گذشته است؛ باید تلاش كنیم راه درست را از لسان هر 
جریانی استخراج كنیم و به كار بگیریم و بدانیم اگر یک جریان بخواهد بدون استفاده از 
توان كارشناسی و خرد جمعی پیش رود و نتواند در حل مشكلات مردم موفق باشد اقبال 

عمومی را از دست خواهد داد و نگاه مردم به آن ها تغییر خواهد كرد.

شكوری راد عنوان كرد:

عارف گزینه مطلوب اصلاح طلبان 
برای ریاست مجلس

دبیر كل حزب اتحاد ملت در باره ریاست مجلس دهم گفت: ما عهد كرده بودیم تا قبل 
از مرحله دوم انتخابات در این مورد وارد بحث نشویم، اما اكنون می توان در این خصوص 

شفاف تر صحبت كرد.
علی شكوری راد روز سه شنبه در یك نشست خبری ضمن تببین و ارزیابی انتخابات 
مجلس دهم و قدردانی از دست اندركاران آن با بیان اینكه قابلیت های دكتر عارف در 
برگزاری انتخابات و مدیریت شورای عالی سیاستگذاری به منصه ظهور رسید اظهار داشت: 
به طور طبیعی و منطقی انتخاب اصلاح طلبان برای ریاست مجلس دكتر عارف است، البته 
رییس مجلس توسط آرای نمایندگان انتخاب می شود اما این مانع از اظهار نظر كنشگران 
سیاسی نیست. این فعال سیاسی اصلاح طلب با اشاره به آمارهای ارائه شده در خصوص 
كسب كرسی های مجلس توسط اصلاح طلبان و اصولگرایان اظهار داشت: لزوما نمی شود 
این آمارها را مبنا قرار داد چرا كه در این انتخابات افرادی نامزد بودند كه به اندازه كافی 
شناخته شده نبودند و مواضع آنها در جناحهای سیاسی تعریف نشده بود. وی ادامه داد: 
علاوه بر این بخش بزرگی از نمایندگان مستقل را داریم كه هنوز رویكردهای خود را بروز 
نداده اند اما برآورد صورت گرفته این است كه رویكرد مردم به سمت اصلاح طلبان بوده و 
موقعیت اصلاح طلبان در مجلس آینده موقعیت برتری است. دبیر كل حزب اتحاد ملت با 
بیان اینكه حداقل بیست تا سی نفر از نزدیكان به این حزب توانسته اند به مجلس شورای 
اسلامی راه یابند گفت: رویكرد حزب اتحاد ملت رویكرد بسته نیست و ما دنبال این نیستیم 
مجموعه وابسته به خود را تعریف كنیم بلكه دنبال انسجام بیشتر اصلاح طلبان وگسترده 
تر شدن مرزهای فراكسیون امید هستیم و در این راستا بیشترین ظرفیت را صرف اتحاد و 

انسجام خواهیم كرد نه انفكاك و تمایز طلبی.
دستمان را برای همكاری با اصولگراها دراز می كنیم

این فعال سیاسی سوق دادن فضای كشور به وضعیت سیاسی را از اولویتهای مجلس 
آینده ذكر كرد و افزود: در وضعیت سیاسی استعدادها بروز می كند در حالی كه در شرایط 
امنیتی انرژی ها تحلیل می رود. شكوری راد انتخابات را اولین گام بزرگ برای تغییر این 
شرایط بیان كرد و افزود: همین روند را باید در مجلس هم تداوم داد و فضای تعامل و گفت 
و گو را فراهم كرد. وی با بیان اینكه دستمان را برای همكاری با اصولگراها دراز كرده ایم 
اظهار داشت: آنهایی كه ظرفیت لازم را داشته باشند دعوت ما را بی پاسخ نخواهند گذاشت 
آنها هم در فرایند سیاسی گذشته جامعه درس های ارزشمندی گرفته اند به طوری كه 
شاهد این صحبت از جانب آنها هستیم كه وجود یك فراكسیون اصلاح طلب منجر به 
ارتقای جایگاه مجلس می شود. دبیر كل حزب اتحاد ملت در ادامه گفت: در سه دوره 
گذشته تلاش كردند تركیب یكدستی را در مجلس حاكم كنند و با وجود اینكه در جامعه 
صدای اصلاح طلبان بلند بود ولی درون مجلس صدای اصلاح طلبان كمتر به گوش می 
رسید و حتی صداهایی كه از مجلس نهم شنیده شد عمدتا از جانب اصولگراهایی مثل 
علی مطهری بود كه پی برده بودند رویكردهای گذشته نتیجه بخش نیست. شكوری راد 
در ادامه با اشاره به تركیب مجلس نهم خاطرنشان كرد: بسیاری از چالش ها كه بین دولت 
تدبیر و امید و مجلس نهم بروز می كرد می تواند درون مجلس دهم فیصله یابد و مجلس 
می تواند به عوان حامی دولت به آن ظرفیت جدیدی بدهد تا بتواند با منتقدان خود هم 

تعامل بهتری داشته باشد.
فراكسیون فراگیر امید در مجلس دهم تشكیل شود

دبیر كل حزب اتحاد ملت با بیان اینكه نتیجه انتخابات باید با تشكیل فراكسیون فراگیر 
امید در مجلس به منصه ظهور برسد اظهار داشت: این فراكسیون می تواند بخش اعظم 
نمایندگان را دربر داشته باشد و درون آن گفت و گو و تعامل شكل گیرد. وی افزود: در این 
انتخابات صدای تحریم كم بود و توسط مردم هم شنیده نشد و امروز هم لازم است در كنار 

انتخابات و اخذ رای، كنشگران سیاسی هم ظرفیت خوبی از خود نشان دهند.
علی شكوری راد ضمن هشدار نسبت به فروپاشی اخلاقی در بخشهایی از جامعه و 
جناحی كه از قدرت رسانه ای زیادی هم برخوردار است، گفت: رفتاری كه با خانم مینو 
خالقی شده و انتشار عكس های منسوب به ایشان در شبكه های اجتماعی می تواند پیش 
از اینكه دستاورد سیاسی برای آنها به همراه داشته باشد یك شكست اخلاقی را برای آنها 
رقم بزند. وی با بیان اینكه فرازو نشیبهای انتخابات و درسهای آن می تواند دستاویزی برای 
حركتهای آینده باشد گفت: باید به آینده فكر كنیم و با تاكید بر نگاه مشترك، سطح جامعه 
سیاسی را ارتقا دهیم. شكوری راد خاطرنشان كرد: در گذشته جناح های سیاسی بر وجوه 
افتراق تاكید می كردند، ولی ما یاد گرفتیم در روند سیاست ورزی خود بر نقاط مشترك 
تاكید كنیم و از همین روست كه دایره شمول اصلاح طلبان از دوره اصلاحات بر اساس 

فرایند های سیاسی شكل گرفته دائما افزایش پیدا كرده است.
وی گفت: امروز این دایره علاوه بر اصلاح طلبان، اعتدال گراها و بخشی از اصولگراهای 
معتدل را درون خود جای داده و به بخش بزرگ عقلانی در جامعه كه می خواهد به منافع 

ملی و نظرات مردم توجه كند و به قانون بیشتر پای بند باشد، تبدیل شده است.

نائب رئیس فراكسیون رهروان ولایت :

دوران بسیار تلخی در مجلس نهم 
پشت سرگذاشتیم

نائب رئیس فراكسیون رهروان ولایت با بیان اینكه در دوران مجلس نهم، دوران بسیار 
بد و تلخی را پشت سر گذاشتیم، گفت: در مجلس دهم به هیچ عنوان شاهد این سطح از 
بداخلاقی ها نخواهیم بود و عقلانیت بیش از گذشته بر سازوكار مجلس حكم فرما خواهد بود. 
بهروز نعمتی در گفت وگو با ایلنا، با تاكید بر مشخص شدن آرایش سیاسی مجلس درباره 
تركیب فراكسیون های مجلس دهم گفت: بنابر آن چه درباره آرایش سیاسی مجلس دهم 
می توان عنوان كرد و باوجود اصرار برخی از دوستان درخصوص تشكیل دو فراكسیون در 

مجلس دهم، فكر می كنم نهایتاً در این مجلس به سه فراكسیون خواهیم رسید.
او تشریح كرد: احتمالاً گروهی از نمایندگان و دوستان اصلاح طلب در مجلس كنار 
یكدیگر قرار خواهند گرفت، گروهی از اصولگرایان نیز سعی خواهند كرد فراكسیون خود را 
تشكیل دهند و در میان این دو طیف، گروهی از نمایندگانی كه اكثراً از مستقل ها هستند 
نیز سعی خواهند كرد تا تشكیل فراكسیون دهند. نماینده مردم اسدآباد در مجلس نهم 
اعلام كرد: بسیار سخت است كه افراد دو طیف سیاسی مخالف با یكدیگر ائتلاف كنند و من 
سخنگوی كمیته هفت نفره نیستم و اما آن چه درباره توافق این كمیته با آقای لاریجانی برای 

تشكیل یک فراكسیون فراگیر مطرح می شود، چندان قابل باور نیست.
لاریجانی رئیس هیچ فراكسیونی نخواهد بود

نائب رئیس فراكسیون رهروان ولایت در مجلس نهم یادآور شد: آن چه با قطعیت 
می توان بیان كرد این است كه آقای لاریجانی در مجلس دهم، قطعاً رئیس هیچ فراكسیونی 
نخواهد بود.نعمتی در واكنش به این ادعا كه آیا لاریجانی صرفاً به دنبال ریاست مجلس دهم 
است، اظهار بی اطلاعی كرد و در پاسخ به این سوال كه آیا لاریجانی در تشكیل فراكسیونی 
به غیر از فراكسیون امید، همكاری خواهد كرد یا خیر، گفت: تمام تلاش ما این است كه همه 
افرادی كه دل در گروی نظام دارند و از تندروی های دو جناح دوری كنند، كنار یكدیگر قرار 

بگیرند و تمام تلاش ما از زمان پیش از انتخابات نیز تحقق این اتفاق بوده است.
منتخب مردم تهران در مجلس دهم همچنین در پاسخ به سوالی درباره تماس های 
تلفنی لاریجانی با عارف، اعلام كرد: من هم این اظهارنظر آقای جلالی را در رسانه ها دیدم و 
باید بگویم او انسان معتبر و قابل اعتمادی است و احتمالاً در جریان این موضوع بوده است.

او گفت: آقایان لاریجانی و عارف، هر دو شخصیت های تاثیرگذاری در آینده مجلس 
هستند و فكر می كنم این گونه ارتباط ها را باید به فال نیک بگیریم. این كه آن ها صرفاً حال 
و احوال شخصی یكدیگر را جویا شوند، بسیار خوب و پسندیده است و اگر از این فرا تر 
رفته و حال و احوال مسائل مهم كشوری را از یكدیگر جویا شوند نیز جای خرسندی دارد.

عضو »لیست امید« در حوزه انتخابیه تهران با اشاره به برخی بداخلاقی ها در مجلس 
گذشته، اعلام كرد: به گمان من در مجلس دهم به هیچ عنوان شاهد این سطح از 
بداخلاقی ها نخواهیم بود و عقلانیت بیش از گذشته بر سازوكار مجلس حكم فرما خواهد 

بود. در دوران مجلس نهم، دوران بسیار بد و تلخی را پشت سر گذاشتیم.

سخنگوی كمیسیون اصل 90 مجلس خبر داد:

استرداد 1۸0 هكتار زمین واگذار شده 
در دولت احمدی نژاد

سخنگوی كمیسیون اصل ۹0 مجلس شورای اسلامی ضمن تشریح آخرین وضعیت 
پرونده های زمین خواری در این كمیسیون، اعلام كرد: 180 هكتار زمین واگذار شده در 

دولت احمدی نژااد مسترد شد. 
مصطفی افضلی فرد در گفت وگو با ایلنا،  با اشاره به پرونده زمین خواری دو نماینده 
مجلس نهم اعلام كرد: همچنان نوبت بررسی این پرونده در كمیسیون فرا نرسیده و باتوجه 
به این كه هیچ كدام از این دو نماینده در مجلس آینده حضور ندارند، این پرونده نیز در كنار 

سایر پرونده های زمین خواری در حال بررسی در كمیسیون اصل ۹0 است.
او در تشریح دیگر پرونده های زمین خواری درحال بررسی در كمیسیون اصل ۹0 مجلس، 
گفت: یكی از پرونده های زمین خواری در كمیسیون اصل ۹0 مربوط به تخلف استانداری 
دولت احمدی نژاد است كه مقرر شد، این 180 هكتار كه به صورت غیرقانونی ازسوی استانداری 
اردبیل در دولت احمدی نژاد به مرزبانی ناجا واگذار شده بود تا تاریخ ۲0 اردیبهشت ماه به سازمان 
منابع طبیعی مسترد گردد. سخنگوی كمیسیون اصل ۹0 ادامه داد: موضوع دیگر مربوط به 
شكایت از ۷ سفارتخانه بود كه در جلسه ای با حضور آقای قشقاوی و ۷ نفر از مسئولان 
وزارت خارجه مورد بررسی قرار گرفت. افضلی فرد درتشریح آخرین پرونده مورد بررسی در 
كمیسیون اصل ۹0 اعلام كرد:  روز گذشته جلسه ای درخصوص 11 پرونده شكایت از سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی و با حضور مسئولان این سازمان برگزار شد كه پرونده ها درطول 5 سال 
گذشته مفتوح بودند و باوجود 15 مكاتبه رسمی منتج به هیچ پاسخی نشده بود. نماینده مردم 
اردبیل در توضیح موضوع این پرونده ها گفت: این پرونده ها مربوط به شكایت های مختلفی 
است كه از سازمان مدیریت و برنامه ریزی طی 5 سال گذشته انجام شده اما مورد بی توجهی 
قرار گرفته است و در این راستا، روز گذشته جلسه ای با دوستان سازمان مدیریت و برنامه ریزی 

برگزار شد تا دلائل این عدم پاسخگویی روشن شود.

اخبـــار

مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس 
نظام گفت: متأسفانه بعضی از رسانه ها و 
تریبون ها، حتی در ابعاد ملی، به دلایل و 
اغراض سیاسی و جناحی، سعی در وارونه 
جلوه دادن مسایل و كتمان بعضی از حقایق 

دارند.
آیت الله اكبر هاشمی رفسنجانی دیروز 
در دیدار اعضای جبهه تدبیر و توسعه و 
مجلس  دهم  دوره  منتخبین  از  جمعی 
شورای اسلامی و فارغ التحصیلان معلول 
استثنایی  پرورش  و  آموزش  مدیران  و 
رئیس  كرد.  بیان  را  مطلب  این  كشور، 
اهداف  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع 
خلق گروه های تروریستی را برای دنیای 
اسلام خطرناك توصیف كرد و گفت: البته 
آتشی را كه استعمارگران در كشورهای 

اسلامی روشن كرده اند، دامان آنان را گرفته و با توجه به 
سربازگیری های تروریست ها از كشورهای مختلف، بعید 
نیست در آینده گسترش بیشتری یابند. وی با بیان این نكته 
كه »وظیفه مسؤولان كشور در بخش های مختلف جامعه 
برای تداوم امنیت كشور در آینده مهم و خطیر است«، 
به اوضاع نا آرام منطقه و گسترش گروه های تروریستی و 
تكثیر قارچ گونه آنها اشاره كرد و گفت: یكی از نهادهای مهم 
كشور، مجلس شورای اسلامی است كه باید با اطلاع كامل 
از اوضاع منطقه و آشنایی به زوایای پیدا و پنهان كشور و 
قانون اساسی، با كلیت نظام و قوا و نهادهای مختلف هماهنگ 
باشد. هاشمی رفسنجانی با اشاره به آغاز تدوین سیاست های 
كلی قانون گذاری در مجمع تشخیص مصلحت نظام كه 
این  تدوین  با  است، گفت:  رهبری  معظم  مقام  خواسته 
سیاست ها، فضای روشنی برای قانون گذاری ایجاد می شود 
تا از موازی كاری ها كه بعضاً قوانین ناسخ همدیگر تصویب 
می شود، جلوگیری شود. وی با اشاره به سوابق تقریباً 10 ساله 
خویش در مجلس شورای اسلامی، گفت: علاوه بر ضرورت 
آشنایی با قانون اساسی، سیاست های كلی و آیین نامه ها، 
آگاهی از اوضاع داخلی، منطقه ای و حتی بین المللی بهترین 
سرمایه برای اظهارنظر و تصمیم گیری نمایندگان مجلس 
است. هاشمی رفسنجانی، با ابراز خرسندی از رشد آگاهی 
مردم، گسترش تحصیلات عالیه در اقصی نقاط كشور و وجود 
ابزار اطلاع رسانی در همه سطوح و اقشار جامعه، صداقت، 
ضرورت های  از  را  مسایل  با  آشنایی  و  آگاهی  شجاعت، 
ویژگی های نمایندگان مجلس شورای اسلامی دانست و 
گفت: با توجه به وجود تریبون باز كشور در مجلس و علاقه 
مردم به مجموعه مباحث مجلس، موضع گیری های اصولی و 
منطقی، علاوه بر افزایش اعتبار مجلس، باعث تقویت اعتماد 
مردم به مسؤولان می شود. رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، با بیان این مطلب كه »متأسفانه بعضی از رسانه ها و 
تریبون ها، حتی در ابعاد ملی، به دلایل و اغراض سیاسی و 

جناحی، سعی در وارونه جلوه دادن مسایل و كتمان بعضی 
از حقایق دارند«، گفت: در زمانه ای كه به خاطر گسترش 
اطلاع رسانی، مردم از همه مسایل در كمترین زمان ممكن 
خبر دارند، باید به گونه ای عمل كنیم كه ملت ایران به عنوان 
وفادارترین مردم، از نمایندگان و مسؤولان راضی باشند. وی 
با تأكید بر این نكته كه »جوانان ایران كه امتحان خود را 
در دوره های مختلف با سربلندی پس داده اند«، گفت: تلاش 
برای ایجاد اشتغال و رونق تولید، علاوه بر تأثیرات ملی، در 
میان نسل جوان و خانواده های آنان مؤثر است و نباید درباره 
مسایلی كه مردم در زندگی خویش لمس می كنند، آمارهای 
غیرواقعی داد. هاشمی رفسنجانی با اشاره به انتخابات ۷ 
اسفند و دهم اردیبهشت ماه و نتایج آن، بر اهمیت اعتدال از 
دید مردم تأكید كرد و گفت: مردم با انتخاب خود در میان 
انواع سلیقه ها و مواضع سیاسی به روشنی اعلام كرده اند 
كه چه می خواهند و باید در راستای خواسته های مردم 

برنامه ریزی و فعالیت كرد.
باید از شعارهای مردم فریب دوری كرد

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، انتخاب 18 زن 
در مجلس شورای اسلامی را نشانه ای از ارتقای جایگاه زنان 
در انقلاب دانست و گفت: زنان ایران پس از انقلاب اسلامی، 
ثابت كرده اند كه ظرفیت و زمینه پذیرش مسؤولیت های ملی 

بیشتری را دارند.
هاشمی رفسنجانی با تأكید بر مردمی بودن نظام اسلامی 
در همه مقاطع تاریخی، مخصوصاً در شرایط فعلی، گفت: در 
زمانه ای زندگی می كنیم كه درب های آگاهی به روی همگان 
باز است و مواضع و اظهارنظرها باید براساس عقل و منطق 

باشد تا مقبولیت عام یابد.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با اشاره به افراط 
و تفریط های كه بعضی از گروه های سیاسی در دوره های 
مختلف انقلاب اسلامی داشته اند، گفت: همیشه مردم به 
احزاب و گروه هایی كه از مسیر اعتدال خارج شده اند، با فریاد 
خاموش رأی در انتخابات یادآوری كرده و تذكر داده اند كه 

باید از افراط و تفریط و شعارهای مردم 
فریب دوری كرد.

ایران امن ترین كشور دنیا برای 
سرمایه گذاری است

وی در ادامه با برشمردن ویژگی های 
جغرافیایی، تاریخی، دینی، طبیعی و تمدن 
و فرهنگ ایران اسلامی، گفت: با در نظر 
ایران  كشور  ویژگی ها،  همه ی  گرفتن 
امن ترین، مطمئن ترین و قابل اعتمادترین 
و  برای سرمایه گذاری هاست  دنیا  كشور 
جغرافیای آن به گونه ای است كه چهارراه 
شمال  و  جنوب  غرب،  شرق،  ارتباطی 
جهان شده است. رئیس مجمع تشخیص 
كه  جمله  این  بیان  با  نظام  مصلحت 
»ساختار نظام اسلامی براساس تعالیم اهل 
بیت )ع( چیده شده است«، گفت: باید از 
این انقلاب كه مردمی ترین نظام و اسلامی ترین ساختار در 
تاریخ پس از صدر اسلام است، حفاظت كنیم و نباید عملكرد 
منفی بعضی ها و برخی مقاطع را، به ساختار و اسلام ربط 
دهیم كه البته مردم كسانی را كه عملكرد نا هنجار و منفی 

داشته باشند را، در انتخابات كنار می زنند.
من تا زنده ام در خدمت جامعه خواهم بود

هاشمی رفسنجانی گفت: من تا زنده ام در خدمت جامعه 
خواهم بود، چون دلم برای این كشور، نظام، مردم و جوانان 
می سوزد، چون می دانم در ایران علاوه بر منابع غنی مادی، 
انسان های فرهیخته  فراوانی داریم كه خدمت به آنان، برای هر 
مسؤولی افتخار خواهد بود. وی در این دیدار با تسلیت سالروز 
شهادت امام موسی كاظم )ع(، به زندگی سراسر رنج ایشان 
در زندان ها و محدودیت های شدید حكومت بنی عباس اشاره 
كرد و گفت: تحمل سختی های زندان های نمور بغداد، این 

امام مظلوم را در میان ائمه )ع( از این نظر برجسته كرد.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، در ادامه سخنان 
خود با اشاره به اتمام انتخابات مجلس و تبریك به منتخبان 
مردم، بر جایگاه و اهمیت مجلس به عنوان نهاد قانون گذاری 
كشور تأكید كرد و گفت: یكی از مسائل مهم در كشور، وجود 
نهادها و شورای های فراوان است كه گاهی قانون گذاری هم 
دارند. همچنین در آغاز این دیدار رحمان مخاطب دبیر كل 
جبهه تدبیر و توسعه، آقای احمد اناركی، منتخب مردم از 
حوزه انتخابیه انار و رفسنجان، خانم زهرا ساعی، منتخب 
تبریز، آذرشهر و اسكو، احمدعلی كی خواه نماینده و منتخب 
مردم در دوره های نهم و دهم مجلس شورای اسلامی و 
مهین زورقی، معلم 30 ساله دانش آموزان مجتمع نابینایان 
نرجس، ضمن ارائه گزارشی از حوزه های فعالیت های خود 
به بیان دیدگاه های سیاسی، اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی 
و آموزشی كشور به ویژه پس از انتخابات اخیر پرداختند. 
همچنین در این مراسم گزارشی از وضعیت روشندلان و 

مناسبت های فرهنگی و آموزشی آنان ارائه شد.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

بعضی از رسانه ها سعی در کتمان حقایق دارند
اخبار

رییس شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان با بیان اینكه 
به دنبال رقابت با لاریجانی نیست، گفت: موضع ام شكل 
گیری مجلسی تعاملی و با مشاركت همه نمایندگان و 

فراكسیون ها است.
محمدرضا عارف در حاشیه مراسم گرامیداشت مقام 
استاد در دانشگاه خوارزمی در جمع خبرنگاران در پاسخ به 
پرسشی درباره شانسش برای ریاست مجلس دهم، اظهار 
كرد: اینكه گفته شود چند درصد شانس دارم درست نیست 
چرا كه باید ابتدا فراكسیون ها در مجلس تشكیل شوند و بعد 
در زمینه انتخاب هیات رییسه تصمیم گیری می شود.وی 
در پاسخ به پرسشی درباره اینكه آیا میان وی و لاریجانی 
برای ریاست مجلس رقابتی وجود دارد یا خیر؟ اظهار كرد: 
اولا ممكن است نامزدهای دیگری نیز برای ریاست مجلس 
مطرح شوند و اساسا هر كسی كه فكر می كند توانایی ریاست 

مجلس را دارد باید برای آن كاندیدا شود. در ثانی از الان 
نمی توانیم بگوییم كه چه كسی رییس مجلس خواهد شد 
چرا كه در این زمینه لازم است ابتدا فراكسیون ها تشكیل 
شوند و بحث انتخاب هیات رییسه را در مجلس دنبال كنند و 
از دیدگاه من هر تصمیمی كه مجلس بگیرد مناسب تر و بهتر 
است.رییس شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان در پاسخ به 
پرسش دیگری درباره امكان دو قطبی شدن فضای مجلس 
بر اثر رقابت بین او و لاریجانی، اظهار كرد: من با لاریجانی 
رقابتی ندارم و موضع ام را بارها اعلام كرده ام كه به دنبال 
شكل گیری مجلسی تعاملی هستیم تا تمام فراكسیون ها و 
همه نمایندگان در آن مشاركت داشته باشند.عارف افزود: در 
عین حال وقتی برای پستی دو یا سه نفر كاندیدا باشند قطعا 
با پیگیری ساز و كاری به یک نفر خواهند رسید كه این 

سازوكار می تواند تفاهم، رای گیری یا ریش سفیدی باشد.

چرا نهادهای قانونی در مقابل 
بداخلاقی ها سكوت كرده اند؟

نماینده منتخب مردم تهران در ارتباط با یكی از منتخبان 
مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی كه صلاحیت او از 
سوی شورای نگهبان رد شده است، گفت: این منتخب بنا 
به تعبیری هنوز معرفی نشده است قانون می گوید بعد از 
برگزاری انتخابات، اگر سندی از فردی پیدا شد باید در زمان 
بررسی اعتبارنامه او در مجلس رسیدگی شود. عارف ادامه داد: 
این تصویر جعلی تكذیب می شود اما بازهم اصرار می كنند 
كه این طور نیست جای سوال دارد كه شرع مقدس چه 
می گوید و چرا حد مسائل شرعی رعایت نمی شود؟ وی اضافه 
كرد: انتظار ما از نهادهای قانونی كه هرگونه حركت در فضای 
مجازی را تحت نظر دارند این است كه این موضوع را پیگیری 
كنند چرا این نهاد ها در مقابل بداخلاقی ها سكوت كرده اند؟

محمد رضا عارف:

با لاریجانی رقابتی ندارم

رییس جمهوری گفت: فضای پسابرجام 
با كتاب و فرهنگ و تعمق به مقصد نهایی 
می رسد. تنها اقتصاد و سیاست هدف ما بعد 
از برجام نیست. فرهنگ در راس امور است.

و  الاسلام  حجت  ایرنا،  گزارش  به 
المسلمین حسن روحانی روز سه شنبه در 
مراسم گشایش بیست و نهمین نمایشگاه 
بین المللی كتاب تهران افزود: امروز زمانی 
است كه باید به مولفان خود امنیت و آزادی 
و به ناشران فضای رقابت آزاد و شفاف، بدون 
انقلاب  عالی  رییس شورای  بدهیم.  رانت 
فرهنگی تاكید كرد نباید دولت در هر كاری 
دخالت كند. دولت برنامه ریز وسیاست گذار 
است و البته نظارت هم باید داشته باشد اما 
همین نظارت هم باید از طریق مردم باشد. 
باید كاری كنیم كه كتاب واقعا تراوش ذهن 
و اندیشه و تجربه یك اندیشمند باشد، نه این 
كه هرگاه خواست قلم به كاغذ ببرد ذهنش 

متوجه صد جای نظارتی بشود.
زیبایی زندگی در پسابرجام

صحنه  وارد  ما  شد:  یادآور  روحانی 
جدیدی شده ایم و چه بخواهیم و نخواهیم 
دنیای پسابرجام با زندگی و دنیای قبل از 

برجام كاملا متفاوت است. 
سال  یك  طول  در  كرد:  تصریح  وی 
یك  در  كه  را  موفقیت  این  آثار  گذشته 
مذاكرات پیچیده بین المللی به دست آورده 
ایم، مشاهده می كنیم. من بخشی از دیدارها 
با مقامات خارجی و روسای جمهوری را 
در  ایران  اسلامی  جمهوری  موفقیت  به 
مذاكرات اختصاص می دهم و توجه من به 

ابعاد جدیدی از این مساله جلب می شود. 
رییس دولت یازدهم گفت: با این كه از ابتدا 
و در تمام دوران مذاكرات بوده ام اما مقامات 
خارجی كه از بیرون به این صحنه نگاه می 
كردند زیبایی ها و ابعاد دقیق تری از این 
صحنه برداشت كردند. روحانی اظهار داشت: 
ملت ما در یك واقعه مهم تاریخی و در یك 
های  قدرت  برابر  در  و  پیچیده  مذاكرات 
جهانی به موفقیت های بزرگی دست یافت 
كه به نفع هر دو بود. این مذاكرات به نفع ما، 
طرف مقابل، منطقه و جهان بود. وی ادامه 
داد: این همه شركت و مقامات خارجی كه به 
ایران مراجعه می كنند و این همه اعتبارات 
بانكی كه به سمت كشور سرازیر شده نشان 
می دهد كه این موفقیت مذاكرات به نفع 
همه و هر دو طرف است. رییس جمهوری 
خاطرنشان كرد: اگر كشوری در ایران كار 
عظیم زیربنایی را می سازد هم او و هم ما 
نفع می بریم. برخی از پروژه ها اگر ورود 
سرمایه و حضور شركت خارجی نباشد زمان 
بر است و ورود آنان باعث می شود پروژه 
ای كه اگر خودمان می خواستیم آن را اجرا 
كنیم 40 سال زمان می برد طی چهار یا پنج 
سال به آن برسیم، این اهمیت دارد، همان 
 ـبرد  است كه گفته شد پایان مذاكرات برد 
خواهد بود. روحانی افزود: البته در منطقه ما 
برخی ها هستند كه خیلی احساس ضرر 
می كنند، به هر حال در دنیایی كه این 
چنین 188 كشور نفع می برند دو كشور 
هم ممكن است ضرر كنند و این طبیعت 
دنیا است. البته آنها خیلی عصبانی هستند 

و هر روز به دنبال كارشكنی در این زمینه 
هستند اما من مطمئن هستم ملت بزرگ 
ایران كه این موفقیت را به دست آورد در 
ادامه مسیر نیز با همان توان و قدرت كار را 

ادامه خواهد داد.
 دنیا كاملا به ایران اطمینان دارد

رییس جمهوری با بیان این كه دنیا امروز 
كاملا به جمهوری اسلامی ایران و تعهدات 
ایران اطمینان دارد، گفت: به نظرم آنچه 
مهم است اعتماد جهانی است و در داخل نیز 
اعتماد بین دولت و مردم مهم است. اعتماد 
یك سرمایه اجتماعی در داخل كشور و یك 

سرمایه بین المللی در سطح جهانی است. 
روسای  امروز  كه  این  افزود:  روحانی 
جمهوری به ایران می آیند و قراردادهای 
بلند مدت امضا می كنند كه برخی از این 
قراردادها بازپرداخت 10 یا 15 ساله دارد 
به معنای اعتماد به جمهوری اسلامی ایران 
است. وی ادامه داد: وقتی كشوری مثل ایران 
وعده ای به دنیا می دهد روی وعده خود 
تا آخر می ایستد رییس جمهوری یادآور 
شد: ما حتی به كسانی كه هشت سال به 
ما جنگ تحمیل و بر ملت خود و ایران 
جنایت كردند گفتیم كه صلح می كنیم 
البته از نظر حقوقی هنوز صلح تحقق پیدا 
نكرده و هنوز در دوران آتش بس هستیم 
و از نظر اجتماعی و سیاسی صلح تجحقق 
پیدا كرده است. روحانی افزود: امام راحل 
فرمودند صلح ما صلح واقعی است. اگر به 
دشمنان، قاتلان جوان هایمان قول دادیم به 
قول خود عمل خواهیم كرد. وی یادآور شد: 

ما اعتقاداتی داریم و بر مبنای این اعتقادات 
به قول و امانتداری و عهدمان وفادار خواهیم 
بود و ما به عهدمان راعی هستیم، همانطور 
كه خداوند بزرگ ما به عهد خود همه جا وفا 
می كند، اگر عهد كردیم ما به عهدمان وفا 
خواهیم كرد. روحانی تصریح كرد: حال كه 
فضای جدید برای ما ایجاد شده برای ادامه 
نیاز به زیرساخت هایی داریم كه یكی از 
این زیرساخت ها نمایشگاه های بین المللی 
است تا بتوانیم محصولات خود و دیگران را 

در آن عرضه كنیم. 
نقاد را دستگیر نمی كنند

 و به زندان نمی برند
همه  كرد:  تصریح  ادامه  در  روحانی 
دست اندركاران دنیای كتاب كه در این كار 
عظیم هستند بیش از آنكه پول بخواهند از 
ما آزادی و امنیت می خواهند تا ما امنیت و 
آزادی آنها را تضمین كنیم. دیروز هم مقام 
معظم رهبری فرمودند كه به سینه كسی 
در  وی  نكوبید.  مشت  می كند  انتقاد  كه 
ادامه تأكید كرد: نقاد را دستگیر نمی كنند 
و به زندان نمی برند. نقادی یک نعمت است. 
البته بحث كسانی كه دروغ می گویند، اتهام 
می زنند و قدرت ملی را تضعیف می كنند 
نقادی  دلسوزانه  كه  كسی  اما  جداست؛ 
می كند نباید كتاب، نوشتار و شعرش در پیچ 
و خم گرفتار شود. روحانی افزود: كتاب نور 
و راه را نشان می دهد و ما را از تاریكی ها 
و گمراهی ها نجات می دهد، هرچقتدر به 
سمت كتاب برویم و كتاب را تقویت كنیم به 

نفع خودمان و نسل آینده خواهد بود.

حجت الاسلام دكتر حسن روحانی:

به عهدمان وفاداریم

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: 
اكثر كشورهای منطقه درگیر جنگ و در 
آستانه تحولاتی هستند كه از داخل این 
تحولات یک هوشیاری سیاسی به وجود 
می آید و این هوشیاری سیاسی بسیار با 

ارزش است.
در  روز گذشته  لاریجانی  علی  دكتر 
جبهه  دبیركل  عبدالله  رمضان  با  دیدار 
بهم  یک  اكنون  داشت:  اظهار  حماس 
ریختگی سیاسی در كل منطقه حاكم 
كشورها  از  برخی  میان  این  در  و  است 
رفتارهای دوگانه ای دارند و در ظاهر رفتار 
كمک كننده به فلسطین دارند اما بیشتر به 
دنبال كسب پرستیژ از این طریق هستند. 
دكتر لاریجانی خاطرنشان كرد: انتفاضه 
مجال مهمی برای فلسطین است و باید 

تلاش كنید تا این جریان زنده بماند و ان شاء الله خداوند در مسیر این انتفاضه تا بدست آوردن 
پیروزی به شما كمک خواهد كرد. دكتر لاریجانی در پایان اظهار داشت: مجاهدت های ملت 

فلسطین با یاری خداوند به زودی به ثمر خواهد نشست.
ایران همیشه حامی مردم فلسطین بوده است

همچنین در این دیدار رمضان عبدالله دبیركل جنبش جهاد اسلامی فلسطین گفت: حزب 

الله و ملت فلسطین همیشه سپاسگزار 
جمهوری  خوب  مواضع  و  حمایت ها 
اسلامی ایران از آنان و جنبش انتفاضه 
ایران  داشت:  اظهار  ادامه  در  وی  است. 
همیشه حامی مردم فلسطین بوده است و 
نشانه آن حمایت هایی است كه از خانواده 
از  جناب عالی  دارید،  فلسطین  شهدای 
حامیان جدی مردم فلسطین هستید و 
در مسئولیت های گوناگون یاور ما بوده اید. 
وارد جنگ سرنوشت سازی شده ایم  ما 
پیروزی  امیدواریم كه هرچه سریع تر  و 
نصیب ما گردد. رمضان عبدالله با اشاره 
به شكل گیری انتفاضه جدید در فلسطین 
گفت: جنس این انتفاضه با انتفاضه های 
قبل متفاوت است و این انتفاضه نشان 
خواهد داد كه این ملت با عزم و اراده قوی 
می خواهند پرچم كشورشان را از نسلی به نسل دیگر انتقال دهند. وی تصریح كرد: رژیم 
صهیونیستی از نام انتفاضه نگران و ناراحت می شود زیرا آن ها مخالف راهی هستند كه به 
سوی مقاومت باشد، آن ها به دنبال این هستند كه بدون هیچ مقاومتی تسلیم خواسته های 
آنان شویم. رمضان عبدالله تاكید كرد: انتفاضه برای فلسطین تنها راه برای خروج از تنگنا و 

رهایی ملت فلسطین است

دكتر لاریجانی در دیدار با دبیركل جنبش جهاد اسلامی فلسطین:

تحولات منطقه باعث ایجاد هوشیاری سیاسی می شود



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,646,000یک مثقال طلا

1,072,500یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,460,000سکه بهار آزاد ی

10,465,000سکه امامی

5,400,000نیم سکه

2,930,000ربع  سکه

2,000,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,000,000سایپا 111

SE 132 19,800,000سایپا

SE 141 19,680,000سایپا

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

آخرین وضعیت سپرده گذاری در بانک ها 

اعتراض به کاهش سود 
در حالی آخرین آمارها حاكی از رشد سپرده گذاری در بانكها تا اواخر سال گذشته است 
كه از این دوره به بعد سود كم حاشیه نبود. كاهش مجدد نرخ سود بانكی، اعتقاد وزیر 
برای دریافت مالیات از سود و گزارش های اخیر مبنی بر تجمعاتی برای اعتراض نسبت 
به كاهش سود بانكی از مواردی است كه می تواند حجم سپرده گذاری در بانكها را در 

دوره های بعد تحت تاثیر قرار دهد. 
به گزارش ایسنا، آخرین ترازنامه منتشره بانكها از سوی بانک مركزی بیانگر رشد 
سپرده گذاری بخش غیر دولتی در بانكهاست. حجم این سپرده ها شامل سپرده های 
دیداری، مدت دار و قرض الحسنه با رشد ۲6.6 درصدی در بهمن ماه سال گذشته نسبت 

به انتهای سال 13۹3 به ۹45 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. 
این رشد البته در دوره ای رخ داده كه با مصوبه شورای پول و اعتبار نرخ سود بانكی از ۲۲ 
به ۲0 درصد سالانه كاهش یافته اما نرخ روز شمار از 10 درصد قبلی آزاد و حتی تا ۲0 

درصد هم در برخی بانكها متغیر بود. 
در حالی سپرده گذاری مدت دار نیز در اواخر سال قبل نسبت به انتهای سال 13۹3 با 
رشد همراه بوده كه قیاس این دوره با دوره قبل یعنی بهمن 13۹3 نسبت به اسفند 13۹۲، 
حاكی از كاهش رشد حجم سپرده ها در شبكه بانكی است. این تغییر می تواند تحت تاثیر 
كاهش نرخ سود بانكی رخ داده باشد كه از ارقام بالا كه به 30 درصد هم می رسید به ۲۲ 

درصد در سال 13۹۲ و سال بعد به ۲0 درصد رسید. 
اما در شرایطی با توجه به كاهش نرخ تورم، نرخ سود بانكی مجددا در ماه پایانی سال 
گذشته به 18 درصد كاهش یافت كه گزارش های دریافتی حاكی از اعتراض های برخی 
سپرده گذاران نسبت به این تغییر است. این تجمعات هر چند محدود، همزمان شده با 

اعلام اخیر وزیر اقتصاد مبنی بر تاكید وی برای دریافت مالیات از سود بانكی . 
طیب نیا، معتقد است كه با توجه به بالا بودن نرخ سود بانكی و فاصله آن با تورم دلیلی 

ندارد كه سپرده گذاران از سود ناشی از آن مالیات نپردازند. 
با این حال كارشناسان معتقدند كه سودهای بالای بانكی ناشی از ساختار بیمار نظام 
بانكی است و نباید سپرده گذاران تاوان این عدم تعادل را بپردازند. بلكه باید مسئولان بجای 

جریمه سپرده گذار رو به احیا و اصلاح نظام بانكی پیش بروند. 
كارشناسان همچنین تاكید دارند وقتی كه نرخ سود بانكی كاهش می یابد خواسته یا 
ناخواسته موجب جابجایی پول در بین بانكها و حتی خروج از آنها خواهد شد. بنابراین در 
این شرایط اگر قرار باشد كه بحث دریافت مالیات از سود بانكی نیز مطرح شود به طور حتم 
سرمایه بیشتری از بانكها خارج می شود و این موضوع در فضایی كه زمینه ورود منابع به 

بخش های مولد فراهم نباشد، نمی تواند به نفع بخش های اقتصادی تمام شود. 
به هر حال در شرایطی با كاهش نرخ تورم و شرایط حاكم بر اقتصاد و تولید كشور، 
كاهش نرخ سود بانكی ضروری است كه از سویی دیگر حركت مثبت سپرده ها با كاهش 
نرخ سود می تواند از چالش های این تغییر باشد. آن هم در فضایی كه در اتفاقی نادر ، 
سپرده گذاران به كاهش نرخ سود بانكی اعتراض داشته و ادامه آن نمی تواند برای شبكه 

بانكی مثبت تمام شود. 

خاطره وطن خواه

یک سوم از جمعیت ایران دیگر یارانه نمی گیرند؛ این تصمیم را 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در واپسین روزهای حضور در 
مجلس گرفتند.این طرح، پیشنهاد احمد توكلی نماینده مردم تهران 
بود.توكلی كه در انتخابات هشتم اسفند ماه نتوانست به مجلس راه 
یابد،پیشنهاد داد كه 3 دهک از یارانه بگیران از شش ماهه دوم سال 
۹5 از لیست دریافت یارانه حذف شوند. این طرح با وجود مخالفت 
دولت، تصویب شد و حالا باید دولت آن را براساس قانون بودجه از 

پاییز امسال اجرا كند.
یكسال قبل از انتخابات دوازدهمین دوره ریاست جمهوری و در حالی 
كه حسن روحانی و یارانش خود را برای رقابت های دور دوم ریاست 
جمهوری آماده می كنند،این تصمیم مجلس با اما و اگرهایی برای اجرا 
مواجه شده است.دولت طبق روال سالهای اخیر كه حدود 4 میلیون نفر 
از تعداد یارانه بگیران را حذف كرد،امسال هم در لایحه بودجه پیش 
بینی كرده بود كه طرح حذف یارانه بگیران را ادامه دهد تا سرانجام 
تعداد یارانه بگیرها به حد متعادل درآمدهای بودجه برسد.اما برنامه دولت 
برای حذف همین تعداد از یارانه بگیرها نمایندگان مجلس نهم كه حالا 
آخرین روزهای خود را پشت كرسی های بهارسان سرمی گذارند،را 

راضی نكرد و در نتیجه به پیشنهاد احمد توكلی رای مثبت دادند.
 به گزارش خبرآنلاین ،بیش از نیمی از نمایندگان مجلس نهم به 
زودی باید كرسی های خود را ترک كنند وجای خود را به مجلس تازه 
نفس بسپارند.آنها در آخرین روزهای حضورشان،دو لایحه مهم دولت را 

بررسی می كنند؛بودجه سال ۹5 و برنامه ششم توسعه.
اولی از این جهت حائز اهمیت است كه نتیجه اش مستقیما افكار 
عمومی را هدف قرار می دهد.لایحه دوم اما چندان فوریت ندارد،اگر 
هم تكالیفی بر دوش دولت بگذارد،در مجلس بعدی راه برای اصلاح 

آن باز است.
قصه 6 ساله یارانه نقدی

نزدیک به 6 سال از اجرای طرح هدفمند كردن یارانه ها كه در نهایت 
منجر به توزیع هزاران میلیارد تومان پول بین همه مردم ایران شد،می 
گذرد. هنگامی كه محمود احمدی نژاد رییس جمهور وقت تصمیم 
گرفت تا طرح تحول اقتصادی كه بعدها تبدیل به توزیع پول تبدیل 

شد، در اقتصاد ایران اجرایی كند،موجی از انتقاد علیه او برخاست.
اقتصاددانان می گفتند،این كار موجب افزایش پایه پولی و تورم خواهد 
شد.چرا كه منابعی برای این كار وجود نداردوآنچه از آزادسازی قیمت 
حامل های انرژی بدست می آمد،كفاف رقم پیش بینی شده برای 
توزیع بین مردم را نمی كرد.اما محمود احمدی نژاد طرح را اجرا كرد.
طرحی كه پوپولیستی ترین طرح اقتصادی در تاریخ اقتصاد ایران  شد.

فراخوان دادند كه همه مردم هرآنچه دارند،به دولت اعلام كنند تا 
دولت به آنها ماهانه 45 هزار و 500 تومان یارانه بپردازد. مركز آماربعد از 
ثبت اطلاعات مردم و براساس  درآمد خانوارها آنها را به ۷ دهک تقسیم 
كرد.تقسیم بندی كه ابتدا قرار بود،مبنای پرداخت یارانه به بخش های 
آسیب پذیر و كم درآمد شود، اما احمدی نژاد گفته بود این یارانه پول  

امام زمان است و باید بین همه مردم یكسان تقسیم شود. 

وقتی حسن روحانی دولت را تحویل گرفت،متعهد به اجرای این 
قانون و پرداخت سالانه 48 هزار میلیارد تومان یارانه به مردم بود. دولت 
قبل، بدهكار به بانكها،بانک مركزی و صندوق های بازنشستگی در 
مقابل كاهش بهای نفت و تحریم های بین المللی  حالا دیگر نایی برای 
نقس كشیدن هم نداشت.به تدریج وزرای اقتصادی شروع به گلایه و 
سپس اعتراض كردند.كار به جایی رسید كه بیژن زنگنه، وزیر نفت 
تأمین منابع مالی هدفمندی یارانه ها را عذاب الیم عنوان كرد و گفته 
بود كه تأمین این مبلغ خواب را از چشمانش ربوده است. فقط زنگنه 
نبود كه اعتراض می كرد، علی طیب نیا، وزیر اموراقتصادی ودارایی نیز 

آن را مصیبت عظما خواند .
به تدریج كه اعتراض ها بالا گرفت،سخنگوی دولت خطاب به مردم 
گفت كه آنها كه نیاز به دریافت یارانه ندارند، داوطلبانه انصراف دهند.به 

دنبال آن كمپینی هم به ابتكار اقتصاددانان طرفدار اقتصاد آزاد شكل 
گرفت، اما بی نتیجه ماند.

وقتی اعتراض ها، صرفه جویی در هزینه ها و كمپین بی نتیجه 
ماند،نوبت اسحاق جهانگیری معاون اول رییس جمهوری بود كه هشدار 
بدهد.او كه به صراحت لهجه در بیان مسایل اقتصادی معروف است، 
هشدار داده بود كه دولت در منابع هدفمندی یارانه ها دچار مشكل 
است و اگردولت بخواهد متناسب با ردیف های هزینه برای هدفمندی 

پرداخت كند، كسری بودجه دولت افزایش خواهد یافت.  
این سرآغازی برای حذف یارانه ها به صورت چراغ خاموش بود. سید 
ابوالحسن فیروز آبادی قائم مقام وزیر تعاون،كار و رفاه اجتماعی این رقم 

را تا پایان سال ۹4 سه میلیون و 300 هزار نفر اعلام كرد.
به دنبال حذف های چراغ خاموش،اعتراض ها بالا گرفت. محمد باقر 
نوبخت سخنگوی دولت در واكنش به اعتراض هایی كه برای حذف 
یارانه صورت گرفته بود،گفته بود كه دولت تنها برخی از افراد را كه از 

اطلاعات آنها مطمئن بودیم از دریافت یارانه حذف كرده است.
هر ایرانی 2 میلیون و 454 هزار میلیارد تومان

برخی روایت ها حكایت از آن دارد كه دولت  تا پایان سال ۹4 
مجموعا ۲35 هزار میلیارد تومان یارانه پرداخت كرده است كه سهم هر 
ایرانی از این رقم ۲ میلیون و 454 هزار تومان است. اسحاق جهانگیری 
معاون اول رییس جمهور گفته است كه آخرین آمار یارانه بگیران قبل 
از حذف 3 میلیون و 300 نفر رقمی در حدود 1۷4 هزار  نفر بیش از 

جمعیت ایران بوده است.
نقدی  یارانه  پرداخت  به  تصمیم  نژاد  احمدی  دولت  كه  زمانی 
گرفت،بهای نفت در روزهای خوش اقبالی بشكه ای 1۲0 دلار بود.اما 
برای دولت اعتدال گرای حسن روحانی كاهش بهای نفت مشكلات را 
دوچندان كرد.با این حال دولت تصمیمی هم برای قطع یكباره به شیوه 

ضربتی مجلس شورای اسلامی نداشت.
مجلس نهم دولت را مكلف كرده تا یارانه خانوارهایی كه سالانه بیش 
از 35 میلیون تومان درآمد دارند،حذف كند.با حذف این سه دهک 
رقمی در حدود 10 هزار میلیارد تومان از تعهدات دولت كم خواهد 
شد.اگرچه این حذف تعهد مالی دولت را كم خواهد كرد،اما سئوال 
این است كه آیا منتقدان دولت یازدهم باز هم از یارانه برای رسیدن به 

اهداف خود استفاده خواهند كرد؟

مصیبت عظمایی كه ادامه دارد

حذف 24 میلیون یارانه بگیر؛تکلیف یا اختیار؟

چهار شنبه -پانزدهم اردیبهشت 1395 - سال نوزدهم - شماره 3993

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد واملاک ثبت 
جعفریه تصرفات مالکانه مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد 

مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تایید نموده اند :
1-رای شماره 139460330005000749-94/7/19کلاسه

1391114430005000445آقای احمدلطبف فرزند ابوالفضل 
به کدملی 0384673694 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده بمساحت 171 مترمربع در قسمتی 
از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
139460330005002554-94/12/24کلا شماره  2-رای 

فرزند  مرادبیکلو  سه1391114430005000056آقای علی 
عباس به کدملی 0383096146 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 250 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
139460330005000214-95/2/1کلا شماره  3-رای 

دامداران  تعاونی  شرکت  سه1394114430005000002 
جعفرآباد و حومه به شناسه ملی 10860963094 نسبت به 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
بخش  اصلی  از پلاک 55  قسمتی  در  مترمربع   2375/50

جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 
4-رای شماره 139460330005002550-94/12/22کلاس

ه1391114430005000029آقای اسماعیل حیدری فرزند 
قنبر به کدملی  0383095204 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 66/20 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
5-رای شماره 139460330005002642-94/12/26کلاس

ه1392114430005000502آقای حسین محمدی فرزند 
مظفر به کدملی 0385691599 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 270 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
6 - رای شماره 139460330005002515-94/12/20کلا

سه1392114430005000501خانم صغری دارآفرین فرزند 
حسن به کدملی 0383094631 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 70 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
7 - رای شماره 139560330005000002-95/1/11کلاس

ه1391114430005000696آقای محمد احسانی پور فرزند 
احمد به کدملی 0601762363 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 409 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
8 - رای شماره 139560330005000008-95/1/11کلا

سه1391114430005000695آقای غلامرضا احسانی پور 
فرزند محمد به کدملی 0381827364 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 200 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
9 - رای شماره 139460330005002542-94/12/22کل

فرزند  صباغ  حمید  اسه1392114430005000063آقای 
احمد به کدملی 0386792305 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 202 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
10 - رای شماره 139460330005002644-94/12/26کل

زاده  صفائی  ناصر  اسه1392114430005000051آقای 
فرزند محمد به کدملی 03856960516 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 256/77 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم 

به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
11 - رای شماره 139460330005002541-94/12/22کل

اسه1392114430005000205آقای حسین مسیبی فرزند 
قربان به کدملی 0371058473 نسبت به سه دانگ مشاع 
ازششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد 

موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
12 - رای شماره 139460330005002540-94/12/22کل

فرزند  مسیبی  قربان  اسه1392114430005000206آقای 
عباس به کدملی 0620287764 نسبت به سه دانگ مشاع 
ازششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد 

موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
13 - رای  شماره 139460330005002552-94/12/22کل

مرادبیکلو  نصراله  اسه1394114430005000019آقای 

فرزند نصرت اله به کدملی 0383092922 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 63 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
14 - رای  شماره 139460330005002513-94/12/20کل

فرزند  اکبری  حجت  اسه1391114430005000137آقای 
اسد به کدملی 0386779252نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
15 - رای  شماره 139460330005002521-94/12/20کل

اسه1394114430005000014آقای داود مرادبیکلو فرزند 
محمد به کدملی 0386783373نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 195/31 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
16 - رای  شماره 139460330005002549-94/12/22کل

فرزند  محمدالوند   اسه1391114430005000679آقای 
غلامعلی به کدملی 0383104823 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 302/84 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم 

به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
17 - رای شماره 139460330005002529-94/12/22کل

حسینی  سیدرسول  اسه1394114430005000045آقای 
به  نسبت  به کدملی 0383094021  فرزند سیداکبر  پور  
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد 

موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
18 - رای شماره 139460330005002527-94/12/22کل

حسینی  سیدرسول  اسه1394114430005000049آقای 
به  نسبت  به کدملی 0383094021  فرزند سیداکبر  پور  
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد 

موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
19 - رای شماره 139460330005002526-94/12/22کلا

سه1394114430005000047آقای سیدرسول حسینی پور  
فرزند سیداکبر به کدملی 0383094021 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم 

به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
20 - رای شماره 139460330005002528-94/12/22کل

حسینی  سیدرسول  اسه1394114430005000048آقای 
به  نسبت  به کدملی 0383094021  فرزند سیداکبر  پور  
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد 

موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
21 - رای شماره 139460330005002548-94/12/22کل

حسینی  سیدرسول  اسه1394114430005000046آقای 
به  نسبت  به کدملی 0383094021  فرزند سیداکبر  پور  
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد 

موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
 95/1/21-139460330005000163 شماره  رای   -22
فروز  علی  عزیز  آقای  کلاسه1394114430005000069 
فرزند چراغعلی به کدملی 0385672659 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 217/50 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم 

به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 
23 - رای شماره 139460330005001532-94/11/8کل

فرزند  اصغر صفری  آقای  اسه1391114430005000382 
شمسعلی به کدملی 0035993782 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
24 - رای شماره 139460330005002507-94/12/19کل

چراغی   حسین  آقای  اسه1392114430005000155 
فرزند محمد به کدملی 0383105961 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 20 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی 
 95/1/25-139560330005000162 شماره  رای   -  25
فرد  علی  آقای  کلاسه1392114430005000024 
فرزندمهدی به کدملی 0382298128 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 192 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
26 - رای شماره 139560330005000208-95/1/31کل

فرزند  عزیز  ابراهیم  آقای  اسه1393114430005000061 

حسین به کدملی 0385696361 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 319/44 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم 

به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
27 - رای شماره 139560330005000207-95/1/31کل

اسه1392114430005000080 آقای علی اکبر مصطفایی 
فرزند ابراهیم به کدملی 0381875271 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم 

به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
28 - رای شماره 139560330005002647-94/12/26کل

فرزند  الوند  اکبر  آقای  اسه1391114430005000504 
غلامعلی به کدملی 0383095530 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 625 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
29 - رای شماره 139560330005000006-95/1/11کلا

سه1391114430005000671 آقای حمیدرضا رهنما فرزند 
رجبعلی به کدملی 0386792331 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 185 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
30 - رای شماره 139560330005000041-95/1/15کلا

سه1391114430005000644 آقای علی اکبری فرزند علی 
شیر به کدملی 038310087 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 262/50 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
31 - رای شماره 1394603300050002508-94/12/19کل

خوشرو  حسین  آقای  اسه1394114430005000070 
فرزند عباس به کدملی 0370008103 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
32 - رای شماره 139460330005002568-94/12/24کل

فرزند  صفری  علی  آقای  اسه1391114430005000716 
به ششدانگ  نسبت  کدملی 0383105005  به  شمسعلی 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 171/50 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم 

به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
شماره 94/12/26-139460330005002650  رای   -  33
کلاسه1394114430005000020 آقای مهدی صفائی زاده 
فرزند ابراهیم به کدملی 0386784043 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 170 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم 

به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
34 - رای شماره 139460330005002551- 94/12/22 
کلاسه 1391114430005000452 آقای علی جوکار فرزند 
عباس به کدملی 0383095621 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 325 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
35 - رای شماره 139460330005002655- 94/12/26 
حیدری  داود  آقای   1392114430005000129 کلاسه 
فرزند اسمعیل به کدملی 0371416388 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 127/65 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم 

به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
شماره 139560330005000130- 95/1/16  رای   -  36
کلاسه 1391114430005000549 آقای احمد جوکار فرزند 
مسیب به کدملی 0383098297 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 387 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
37 - رای شماره 139460330005002519- 94/12/20 
اله  حجت  آقای   1394114430005000057 کلاسه 
سعیدیان فرزند علی نقی به کدملی 0370846771 نسبت به 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
407 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد 

موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
38 - رای شماره 139460330005002646- 94/12/26 
شهناز  مرتضی  آقای  کلاسه 1391114430005000670 
فرزند عبدالله به کدملی 0385701055 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم 

به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
39 - رای شماره 139460330005002645- 94/12/26 
شهنار  مجتبی  آقای  کلاسه 1391114430005000646 

فرزند عبدالله به کدملی 0385672020 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم 

به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
شماره 139560330005000048- 95/1/15  رای   -  40
سیدمصطفی  آقای   1394114430005000025 کلاسه 
موسوی فرزند سیدحسن به کدملی 0385240546 نسبت به 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
192 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد 

موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
41 - رای شماره 139460330005002514- 94/12/20 
کلاسه 1394114430005000030 آقای علی شعله فرزند 
اسمعیل به کدملی 0383098823 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 392 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
42 - رای شماره 139460330005002516- 94/12/20 
کلاسه 1391114430005000794 آقای فتحعلی احمدی 
فرزند داریوش به کدملی 5029279938 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 319/80 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم 

به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
شماره 139560330005000058- 95/1/15  رای   -  43
سیدمحسن  آقای   1391114430005000663 کلاسه 
موسوی فرزند سیدجلال به کدملی 0383100771 نسبت به 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
250 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد 

موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
44 - رای شماره 139460330005002520- 94/12/20 
کلاسه 1394114430005000059 آقای محمدصالح فرزند 
عباس به کدملی 0370307089 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 417/50 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
45 - رای شماره 139460330005002654- 94/12/26 
کلاسه 1391114430005000185 آقای یداله یوسفی نژاد 
فرزند محمد به کدملی 0385692366 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 150 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
46 - رای شماره 139460330005002517- 94/12/20 
کلاسه 1394114430005000004 آقای بهروز شجاع فرزند 
عزیزعلی به کدملی 0386055599 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 247 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
47 - رای شماره 139460330005002518- 94/12/20 
کلاسه 1392114430005000219 آقای عزیزعلی شجاع 
فرزند رمضان به کدملی 0602559235 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 247 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم 

به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
شماره 139560330005000260- 95/2/12  رای   -  48
کلاسه 1391114430005000657 آقای صمد صفری فرزند 
قنبر به کدملی 0383096723 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 166/87 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی
49 - رای شماره 139460330005002581- 95/12/24 
اله صفری  ولی  آقای  کلاسه 1391114430005000593 
فرزند محمد به کدملی 0381895335 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 295/26 
مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم 

به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر اگهی و انقضاء موعد 
مقرر سندالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی ، مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی ، تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت دو 
ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول ، اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد واملاک جعفریه تسلیم ، و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و 
دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن را به این 
اداره تحویل نمایند ، لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع ازمراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود .
تاریخ انتشار اول  : روز چهار شنبه مورخ 2/15/
1395تاریخ انتشار دوم  : روز شنبه مورخ 1395/3/1
 محمدرضا خدایاری
رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های
  فاقد سند رسمی اداره ثبت اسنادواملاک جعفریه
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راز »بقا« در فدراسیون فوتبال
تصمیم هیات رئیسه فدراسیون فوتبال در تعیین شمار آرای لازم برای تصدی مسئولیت 
ریاست این فدراسیون، در كمتر از پنج روز به برگزاری انتخابات فدراسیون فوتبال، چالش 

جدیدی را فراروی فوتبال كشور قرار داده است.
علی كفاشیان، علیرضا اسدی، محمود اسلامیان، مهدی تاج،  غلامرضا بهروان، الهه عرب 
عامری، فریدون اصفهانیان، حیدر بهاروند، شهرام دبیری و شهاب الدین عزیزی خادم 10 
عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال روز گذشته - دوشنبه - در نشستی تاكید كردند كه 
رئیس جدید باید دوسوم آرای اعضای مجمع عمومی را بدست آورند تا امكان تكیه دادن 

بر صندلی ریاست فدراسیون فوتبال برای او مهیا باشد.
این تصمیم آشكارا نشان می دهد كه هیات رئیسه در پی آن است تا انتخابات ریاست 
فدراسیون فوتبال در 18 اردیبهشت ماه بدون نتیجه به پایان برسد. برخی تحلیلگران آشنا 
به عملكرد فدراسیون فوتبال بر این باورند كه در پس پرده این تصمیم، »علی كفاشیان« 
رئیس فدراسیون فوتبال نشسته است. ارزیابی این تحلیلگران آن است كه این تصمیم با 
هدف »بقا«ی مرد همیشه خندان فوتبال ایران در ساختمان مرمرین و مشكین خیابان 

سئول در تهران صورت گرفته است.
سال 13۹0 »علی كفاشیان« در رقابتی نزدیك با »حسین قریب« و در انتخاباتی كه به 
دور دوم كشیده شد، با قانون 50 به اضافه یك درصد آرا برای دومین بار بر مسند صندلی 

ریاست فدراسیون فوتبال تكیه زد.
اینكه اكنون پس از پنج سال و در كمتر از پنج روز به برگزاری مجمع عمومی انتخابات 
فدراسیون فوتبال، قانون 50 به اضافه یك درصد آرا به دوسوم تغییر یافته، علامت سئوال 

بزرگی است كه اعضای هیات رئیسه فدراسیون فوتبال باید بتوانند از آن دفاع كنند.
همچنین اینكه این تغییر مهم، در اختیار 10 عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال است، 

سئوال دیگری است كه قطعا در روزهای آینده پاسخ آن مشخص خواهد شد.
علی كفاشیان نیك می داند اكنون، جایی در سیاست های وزارت ورزش و جوانان ندارد. 
او در ماه های اخیر با همفكری برخی مشاورانش تلاش كرد تا مانع از آغاز فرآیند ثبت 
نام نامزدهای انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال شود و زمانی كه خودش بنا بردلایلی 
نتوانست برای احراز مجدد پست ریاست ثبت نام كند، تلاش ها را برای غیرقانونی جلوه 

دادن برگزاری مجمع آغاز كرد.
این تصمیم در پنج روز به برگزاری مجمع عمومی انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال، 
فوتبال كشور را با چالش بزرگی روبرو خواهد كرد. چالشی كه شاید فرجام آن بی نتیجه 

ماندن نتیجه انتخابات باشد.
رئیس فدراسیون فوتبال اكنون باید پاسخ دهند كه از سال ۹0 تا به امروز چه اتفاقی 
رخ داده كه به راحتی قانونی را تغییر داده است كه خود با همین قانون بر مسند ریاست 

تكیه زده است.
بنا بر اعلام »شهرام دبیری« یكی از اعضای هیات رئیسه فدراسیون فوتبال، مصوب شد تا 
رییس فدراسیون در روز هجدهم اردیبهشت ماه حتی اگر رای گیری به دور دوم كشیده 
شود، باید دو سوم آرای ۷4 عضو مجمع عمومی را به خود اختصاص داده تا برگزیده شود.

این تصمیم در حالی گرفته شد كه بسیار بعید است، مصطفی آجورلو، مهدی تاج و 
عزیزالله محمدی نامزدهای احراز پست ریاست فدراسیون بتوانند این تعداد رای را با خود 

همسو كنند.
در صورتی كه فردی نتواند به این حد نصاب برسد، عملا مجمع انتخاباتی بدون نتیجه 
به پایان می رسد تا دوباره ثبت نام از نامزدها برگزار شود و در این صورت مرد همیشه 
خندان فوتبال این كه در این مرحله موفق به ثبت نام نشده است، فرصت خواهند داشت 

تا بهره برداری لازم را بكنند.
اكنون فوتبال ایران كه روزهای حساسی را پیش روی خود می بیند در انتظار واكنش 

مسئولان ورزش كشور به این تغییر مهم است.

 بیرانوند:

 برای انتخاب تیم آینده ام
 تحت تأثیر تهدیدها قرار نمی گیرم

دروازه بان تیم فوتبال نفت گفت: تیم ما تا چند روز پیش یک طرفدار هم نداشت اما از 
چند روز مانده به دیدار پرسپولیس چند نفر پیدای شان شده و مرا تحت فشار قرار می دهند.

علیرضا بیرانوند در واكنش به صحبت هایی كه درمورد انتقالش به پرسپولیس مطرح 
شده است، اظهار داشت: در حال حاضر دو هفته دیگر از بازی های لیگ باقی مانده است 
و مطرح كردن این بحث ها خوب نیست. من فعلًا بازیكن نفت هستم و تمركزم روی 

بازی های باقیمانده این تیم است.
وی در واكنش به این سؤال كه گفته می شود اخیراً از سوی چند هوادار تهدید شده 
كه به پرسپولیس نرود، یادآور شد: حقیقت امر این است كه از دو سه روز مانده به دیدار 
پرسپولیس - نفت، چند لیدر و هوادار در محل تمرینات تیم ما آفتابی شده و مرا تحت فشار 
گذاشتند. دو روز بعد از بازی مقابل پرسپولیس هم این فشارها بیشتر شد و در حضور 

كادرفنی تیم حرف های تندی علیه من زدند.
بیرانوند تصریح كرد: این افراد به یكباره سر و كله شان پیدا شده و مشخص نیست تا دیروز 
كجا بودند. آنها ناراحت هستند كه من چرا عدد شش را نشان داده ام و این حرف ها ... . 
بحث من این است كه اگر قرار است برای آینده فوتبالم تصمیم درست بگیرم باید نظر این 
افراد را بپرسم؟! من هر تصمیمی را كه بهتر باشد، می گیرم و برای انتخاب تیم آینده خود 
توجهی به این حواشی كه اخیراً برای من درست كرده اند، ندارم. ضمن اینكه شخصیتم 

اجازه نمی دهد با این افراد كل كل كنم.
دروازه بان نفت خاطرنشان كرد: از اینكه این افراد از كجا پیدا  شده اند، بی خبرم. تیم ما تا 
دیروز یک هوادار هم نداشت، اما وقتی بحث رفتن من به پرسپولیس مطرح شد یک عده 
كارشان این شده كه برای من مشكل  تراشی كنند. امیدوارم هر چه زودتر فصل تمام شود 

تا دیگر شاهد این اتفاقات ناپسند نباشم.
وی در پاسخ به این پرسش كه فكر نمی كند چند نفر او را تحت فشار گذاشته اند تا از 
رفتن به پرسپولیس پشیمان شود، گفت: نمی دانم شاید آن طور باشد، اما مطمئن باشید 
من آدمی نیستم كه تحت تأثیر این اتفاقات و فشارها قرار بگیرم. هر تصمیمی را كه به نفع 
خودم باشد، اتخاذ خواهم كرد. جوان 18 ساله نیستم كه از این تهدیدات بترسم. ۲۷ سال 

سن دارم و روزهای به مراتب بدتر از این را هم تجربه كرده ام.

نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا؛

رئال مادرید آماده پرواز به میلان
تیم فوتبال رئال مادرید  امشب در ورزشگاه سانتیاگوبرنابئو میزبان منچسترسیتی 
خواهد بود تا با توجه به تساوی در دیدار رفت، بلیت خود را برای بازی پایانی رزرو 

كند.
 رئال مادرید هفته گذشته در دیدار رفت از مرحله نیمه نهایی رقابتهای لیگ قهرمانان 
اروپا در ورزشگاه اتحاد با  تساوی بدون گل به كار خود پایان داد و چهارشنبه فرصتی است 
تا مردان زین الدین زیدان رهسپار دیدار پایانی شوند؛ دیداری كه در ورزشگاه سن سیرو 

شهر میلان برگزار می شود.
قضاوت این دیدار بر عهده »دمیر اسكومیا«، داور 3۹ ساله اسلوونیایی، خواهد بود.

خبر خوب برای رئالی ها این است كه احتمال دارد كریستیانو رونالدو در این بازی آنها 
را همراهی كند. وی روز دوشنبه به طور كامل در تمرینات رئال مادرید حضور پیدا كرد. 
با این اوصاف معلوم نیست كه آیا كریم بنزما، مهاجم ملی پوش فرانسوی رئال، در این 

بازی حضور داشته باشد.
ملی پوش پرتغالی رئال از سال ۲00۹ كه به رئال مادرید پیوسته  فقط هفت بازی از 80 

بازی این تیم را از دست داده است.
زین الدین زیدان در خصوص رونالدو و بنزما گفت: آنچه در فكر من می گذرد این است 

كه این دو بازیكن برای بازی با من سیتی آماده خواهند شد.
مادریدی ها به دنبال راه یافتن به دیدار پایانی رقابتهای لیگ قهرمانان اروپا برای 
چهاردهمین بار هستند. این در حالی است كه من سیتی برای نخستین بار است كه در 

تاریخ باشگاه خود به این مرحله از رقابتها صعود كرده است.
البته نقطه قوت من سیتی مربی شیلیایی این تیم است كه هم مربی رئال مادرید بوده و 

هم سابقه مربیگری در تیم ویارئال را داشته است.
مانوئل پلگرینی در خصوص این بازی گفت: ما به مادرید نمی رویم تا مساوی بدون 
گل داشته باشیم. سعی می كنیم در بهترین حالت مقابل رئال قرار بگیریم، این تیم را 
تحت فشار بگذاریم و گل بزنیم چون اگر بازی با نتیجه مساوی با گل خاتمه یابد، بازی 

را می بریم.
در پایان بازی باید دید رئال مادرید حریف یكی از دو تیم اتلتیكومادرید و بایرن در 
فینال می شود یا منچسترسیتی همچنان به روند شگفتی سازی خود ادامه خواهد 

داد.

بهانه تراشی سعودی ها یا سنگ اندازی اماراتی ها؟!

 AFC از عذرخواهی نماینده
تا پرداخت پول ذوبی ها

 اهمال كاری یک بانک اماراتی باعث دردسرهای شب گذشته تیم ذوب آهن به محض 
ورود به این كشور شد.

ذوب آهن كه برای دیدار با النصر عربستان در امارات مهمان این كشور است باید به 
حساب این باشگاه در هتلی در دبی مستقر می شدند كه این اتفاق نیفتاده و باشگاه اصفهانی 

با حساب خود شب گذشته را در امارات اقامت گزید.
البته در تماس یكی از مسئولان فدراسیون ایران با ناظر این دیدار مشخص شد كه اهمال 
كاری بانک اماراتی طرف حساب با هتل محل اقامت ذوب آهن باعث شد تا هزینه های 

اقامت از طرف ذوبی ها پرداخت شود.
البته این مقام مسئول تأكید كرده كه طرف حساب ذوب آهن، نه بانک و نه هتل هستند 
و باید مسئولان النصر برای بررسی این مشكلات در هتل محل اقامت این تیم حاضر 

می شدند.
بر همین اساس ناظر بازی و نماینده كمیته مسابقات كنفدراسیون فوتبال آسیا كه به 
عنوان ناظر ویژه راهی امارات شده بابت این اتفاقات عذرخواهی كرده و قول حل این مشكل 
را دادند.طبق آخرین اخبار قرار است 15 هزار دلاری كه ذوبی ها پرداخت كرده  اند طی 

ساعات آینده از سوی باشگاه عربستانی به حساب ذوب آهن واریز شود.

باشگاه سایپا اعلام کرد؛

مجید جلالی برکنار شد
باشگاه سایپا به طور رسمی اعلام كرد كه مجید جلالی سرمربی این تیم از سمت خود 

بركنار شده است.
مجید جلالی كه در رقابتهای لیگ برتر فوتبال كشور خصوصا در نیم فصل دوم نتوانسته 
بود علی رغم فراهم شدن همه امكانات و حمایت های مالی مدیران ارشد گروه سایپا، نتیجه 

لازم را كسب كند از سمت خود بر كنار شد.
باشگاه سایپا ضمن آروزی موفقیت برای این مربی با اخلاق از زحمات آقای مجید جلالی 
در دوران تصدی گری ایشان بعنوان سرمربی تیم فوتبال سایپا تشكر و قدردانی كرد و اعلام 
كرد در حال حاضر سكانداری این تیم به فرهاد پورغلامی سپرده شده است كه پیش از 

این بعنوان مربی در كنار تیم سایپا حضور داشت. 

مدیرعامل باشگاه پیکان:

نمی خواهیم آسانسوری باشیم
مدیرعامل باشگاه پیكان گفت: قصد داریم با جذب چند بازیكن لیگ برتری و حفظ كادر 

فنی سال آینده در لیگ برتر باقی بمانیم.
 محمود شیعی بعد از صعود تیم فوتبال پیكان به لیگ برتر، درباره برنامه های این باشگاه 
برای حضور در لیگ برتر و اقدام برای بستن تیم برای فصل آینده، گفت: ما تجربیات تلخی 

از سالهای قبل داشتیم. 
برای جلوگیری از تكرار این اتفاقات مطالعات زیادی انجام دادیم و سعی كردیم با مربیانی 
قرارداد ببندیم كه دو سال در خدمتشان باشیم.ولی قطعا چارچوب اصلی تیم ما را همین 
بازیكنان جوان تشكیل خواهند داد. مسلما در بعضی از پست ها از بازیكنان لیگ برتری و 

خارجی استفاده خواهیم كرد. 
امید داریم به شایستگی عمل كنیم و دیگر حركت آسانسوری برای صعود به لیگ برتر و 

سقوط به لیگ دسته اول نداشته باشیم.
مدیرعامل باشگاه پیكان در پایان درباره وضعیت ورزشگاه این تیم برای فصل آینده، گفت: 
ما قرارداد سه ساله با شهرداری شهر قدس داریم و مطمئنا سال بعد هم در این ورزشگاه 

خواهیم بود. هدف ما ایجاد پایگاه مردمی در این منطقه هم هست. 

لباس مسی در افغانستان دردسرساز شد

فرار کودک ۵ ساله به پاکستان
كودک افغانستانی كه چندماه پیش با دریافت لباس »لیونل مسی« مهاجم آرژانتینی 
بارسلونا به شهرت جهانی دست یافته بود، از ترس جانش به همراه خانواده به پاكستان 

پناهنده شده است.
 مرتضی احمدی كودكی بود كه چند ماه پیش تصویر او با یک پلاستیک آبی و سفید به 
رنگ لباس تیم ملی آرژانتین در رسانه ها منتشر شد. روی این پلاستیک نام »لیونل مسی« 

مهاجم تیم ملی آرژانتین با قلم نوشته شده بود.
بازتاب این عكس در شبكه های اجتماعی و سایت های خبری باعث شد تا مسی پیگیر 
این كودک شود و سرانجام بعد از شناسایی هویت این كودک، پیراهن خود را برای وی 
فرستاد.این در حالی است كه مرتضی احمدی بعد از دریافت این لباس به پاكستان پناهنده 
شده است چرا كه خانواده وی تهدیداتی را مبنی بر ربودن این كودک از سوی گروه های 

تروریستی دریافت كرده  بودند.
وحید احمدی پسرعموی مرتضی احمدی در این خصوص به خبرگزاری آلمان گفت: 
حدود یک ماه می شود كه به خاطر تماس های تلفنی مشكوک و تهدیداتی كه پیرامون 

مرتضی وجود داشت به پاكستان آمده ایم.

لیگ قهرمانان آسیا

 حذف النصر عربستان منتظر امضای ذوب آهن

دیدارهای هفته  ششم لیگ قهرمانان آسیا با مصاف نمایندگان اصفهانی فو تبا ل ایران با 
حریفانی از عربستان ادامه می یابد.

* سپاهان ایران - الاتحاد عربستان؛ حذف آبرومندانه
سپاهان ایران در لیگ قهرمانان آسیای امسال عملكرد قابل قبولی نداشت و با كسب تنها سه 
امتیاز از پنج بازی خود در مرحله گروهی، خیلی زود با این ر قا بت ها خداحافظی كرد. این تیم 
در آخرین دیدارش باید به مصاف نماینده عربستان برود. اگر طلایی پوشان می خواهند وداعی 

آبرومندانه با لیگ قهرمانان آسیا داشته باشند باید الاتحاد عربستان را شكست دهند.
پیروزی سپاهان برابر الاتحاد ضمن این كه باعث ایجاد حثیت نماینده ایران می شود زمینه 

ساز حذف تیم عربستانی نیز می شود. هر چند شكست چهار بر صفر سپاهان برابر الاتحاد در 
بازی رفت، كار نماینده ایران را برای برتری مقابل این حریف در دیدار برگشت از نظر روحی 

- روانی سخت كرده است.
سپاهان و الاتحاد چهارشنبه 15 اردیبهشت ماه ساعت 1۹:30 به دیدار هم می روند و در 

دیگر دیدار این گروه لوكوموتیو ازبكستان و النصر امارات با هم مصاف می دهند.
A جدول گروه *

1. لوكوموتیو ۹ امتیاز
۲. النصر 8 امتیاز

3. الاتحاد 6 امتیاز
4. سپاهان سه امتیاز

* النصر عربستان - ذوب آهن ایران؛ تكمیل پروژه  صعود
تیم فو تبا ل ذوب آهن ایران در ششمین دیدارش در مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا به 
دیدار النصر عربستان می رود. دیدار رفت دو تیم با برتری سه بر صفر ذوب آهن به پایان رسیده 

و پیروزی مجدد نماینده ایران برابر این تیم عربستانی اصلا دور از انتظار نیست.
در صورتی كه شاگردان یحیی گل محمدی پیروزی بازی رفت مقابل النصر را تكرار كنند، 
هم صعود خود را به عنوان تیم نخست گروه جشن می گیرند و هم سند حذف النصر عربستان 
از لیگ قهرمانان آسیا را امضا می كنند. البته ذوب آهنی ها با كسب یک تساوی هم برابر حریف 

به هر دو هدف دست خواهند یافت.
دیدار النصر و ذوب آهن چهارشنبه ساعت ۲1:45 برگزار می شود و در دیگر دیدار گروه دوم 

از همین ساعت لخویا قطر و بنیاد كار ازبكستان با هم دیدار می كنند.
B جدول گروه *

1. ذوب آهن 11 امتیاز
۲. لخویا 8 امتیاز
3. النصر 5 امتیاز

4. بنیادكار سه امتیاز 

جهانبخش:

 از عملکردم راضی ام ولی فصل بعد بهتر از این می شوم
مهاجم جوان ایرانی آلكمار از وضعیت خود در این تیم 
راضی است و معتقد است فصل بعد بهتر از این خواهد شد.

 علیرضا جهانبخش در ابتدای فصل از نایمخن راهی 
آلكمار شد و بعد از گذشت شش ماه سخت در این تیم روند 
خوب خود را در پیش گرفته است. او در دیدار این هفته 
خود توانست با زدن یک گل و یک پاس گل نقش مهمی 
در عملكرد خوب تیمش داشته باشد و نشان دهد همان 

جهانبخش آماده فصل قبل است.
او درباره روند خوب خود به سایت آلكمار گفت: سال اولی 
است كه اینجا آمدم و قصد دارم پیشرفت كنم و بهتر شوم و 
طبیعی بود در اوایل كمی از فرم خوب خود دور شوم. علاوه 
بر آن بعد از ورودم به آلكمار دچار مصدومیت شدم و ماه ها 
از تركیب تیم دور بودم و به صورت انفرادی تمرین می كردم. 
خوشبختانه از رونی كه در نیم فصل دوم در پیش گرفتیم 
خیلی خوشحال هستم. من در این مدت چیزهای زیادی 

یاد گرفتم و از عملكرد خودم راضی هستم و دوست دارم 
بهتر شوم. اكنون در بهترین شرایط خودم قرار دارم و هفته 

به هفته بهتر می شوم.
این بازیكن ایرانی در پایان گفت: در ابتدا كه به اینجا آمدم 
كسی را نمی شناختم و همه چیز برایم جدید بود. اكنون با 
خیلی ها دوست هستم و جا افتادم و شرایط خیلی بهتری 
پیدا كردم. مطمئن هستم فصل آینده عملكرد بهتری خواهم 
داشت و پیشرفت خودم را ادامه خواهم داد. خوشحالم این 
هفته در تركیب تیم موثر بودم و در تیم منتخب لیگ قرار 
گرفتم. این تلاش بقیه بازیكنان هم بود كه در كنارشان بازی 

كردم.
مهاجم جوان تیم ملی ایران این هفته در تیم منتخب 
لیگ هلند قرار گرفت كه برای دومین بار است به این مهم 
رسیده است. او فصل قبل برترین بازیكن لیگ دسته یک 

هلند شد. 

 همه چیز درباره یكی از دغدغه ها سرمربی تیم ملی

کی روش: برند مهم نیست، لباس تیم ملی استاندارد باشد

سرمربی تیم ملی فوتبال كشورمان از مسئولان فدراسیون فوتبال 
درخواست كرده است كه البسه تیم ملی را از هر برندی تهیه می كند، 

استاندارد لازم را داشته باشد.
البسه تیم ملی هم به ماجرای جالبی تبدیل شده است؛ ماجرایی كه 
هر دفعه با مشكلاتی روبه رو می شود و این بار اتفاقات جالب تر هم رخ 
داده است. مسئله ای كه باعث شكاف بین كارلوس كی روش و مسئولان 
فدراسیون فوتبال هم شده است، البته مسئولانی كه 18 اردیبهشت ماه 
جای خود را به گروه جدیدی خواهند داد و رئیس فدراسیون تغییر 

خواهد كرد تا شاید امیدی برای تغییرات وجود داشته باشد.
قرارداد اسپانسری شركت آل اشپورت با فدراسیون فوتبال كه در این 
چند سال حاشیه های زیادی را به وجود آورد و كیفیت لباس های این 
شركت بارها اعتراض كارلوس كی روش و شاگردانش را به همراه داشت، 
مردادماه ۹4 به پایان رسید. فدراسیون فوتبال پس از اتمام قراردادش 
با این شركت نتوانست با اسپانسر جدیدی به توافق برسد تا به صورت 
موقت خدمات آل اشپورت به تیم های ملی ایران ادامه داشته باشد. همان 
زمان صحبت از مذاكره كمیته بازاریابی فدراسیون فوتبال با شركت هایی 
چون آدیداس، لگیا، خوما، لی نینگ، جیووا، آل اشپورت و... به گوش 
رسید كه هر كدام از این شركت ها شرایط خاصی برای قبول اسپانسری 

فوتبال ایران داشتند.
در این راستا ابتدا توافق كمیته بازاریابی فدراسیون فوتبال با برند خوما 
كه یک شركت اسپانیایی است، صورت گرفت. قرار بود كارهای مربوط 
به امضای قرارداد بین فدراسیون فوتبال با خوما انجام شود، اما همه 

چیز به هم خورد. پس از آن علی كفاشیان از توافق نهایی و حتی امضا با 
شركت آل اشپورت خبر داد و اعلام كرد آل اشپورت دوباره به همكاری 
خود با فدراسیون فوتبال ادامه خواهد داد. پس از اعلام این مسئله 
نهادهای نظارتی وارد ماجرا شده و اعلام كردند كه فدراسیون فوتبال 
روند قانونی )برگزاری مناقصه( را برای انتخاب اسپانسر انجام نداده است 
و اگر هم قراردادی با شركت آل اشپورت امضا شده باشد، قانونی نیست. 
این اتفاق باعث شد مسئولان فدراسیون عقب نشینی كرده و برای جذب 

اسپانسر فراخوان صادر كنند.
این ماجرا ادامه داشت و صحبت از حضور برخی اسپانسرها جدید 
به میان آمد. نمایندگان شركت »هُومِل« هم برای مذاكره با مسئولان 
فدراسیون فوتبال به ایران سفر كردند و توافقاتی نیز صورت گرفت، اما در 
نهایت شركتی كه از سوی مسئولان فدراسیون به عنوان اسپانسر جدید 
تیم ملی اعلام شد، برند »جیووا« بود. برندی ایتالیایی كه در حال حاضر 
دو تیم لیگ برتری ملوان و سایپا از آن استفاده می كنند، اما مسائلی 
در خصوص این اسپانسر وجود دارد كه یكی از آنها همان ایرادی است 
كه در خصوص تمدید قرارداد با آل اشپورت مطرح شد. گویا فدراسیون 
فوتبال این بار هم بدون روند قانونی مناقصه با شركت جیووا به توافق 

رسیده تا نهادهای نظارتی به موضوع ورود پیدا كنند.
رضا حسنی خو، مدیركل حراست وزارت ورزش وجوانان در خصوص 
رعایت نشدن قانون و عدم برگزاری مناقصه برای انتخاب اسپانسر تیم 
ملی به تسنیم گفت: »آنچه برای ما اهمیت دارد، رعایت قانون است. ما 
می گوییم كه تمام تشریفات رسمی برای انتخاب اسپانسر باید رعایت 

شود تا در مضان اتهام قرار نگیریم. روی برندی كه برای تیم ملی انتخاب 
شده می گویند قانون رعایت نشده است. بحثی هم روی كیفیت این 
البسه وجود دارد كه گفته شده كیفیت لازم را ندارد. البته در این 
خصوص باید كارشناسان نظر بدهند و كیفیت لازم این البسه مورد 

بررسی قرار بگیرد«.
حسنی خو در گفت وگوی خود اعلام كرده بود كه روی كیفیت 
لباس های جیووا مسئولان حاضر در تیم ملی باید نظر بدهند تا این نظر 
كارشناسی باشد، اما این مسئله هم توسط مسئولان فدراسیون فوتبال 
رعایت نشد. همان طور كه كارلوس كی روش در نشستی كه پس از 
آخرین جلسه اش با مسئولان فدراسیون فوتبال داشت، اعلام كرد: »پنج 
سال پیش من یكی از افرادی بودم كه در تصمیم گیری ها برای تیم ملی 
نقش داشتند. آن زمان كه می خواستند برای تیم ملی اسپانسر انتخاب 
كنند، نظرم را جویا شدند. برای من مهم نیست چه برندی برای تیم 
ملی باشد، اما این مهم است كه بپرسند آیا این كیفیت به درد تیم ملی 

می خورد یا نه، ولی كاملًا از این تصمیمات خارج شده ام«.
بحث اسپانسر و داشتن كیفیت لازم البسه تیم ملی پنجمین گزینه 
از خواسته های 11 گانه كارلوس كی روش بود كه سرمربی تیم ملی در 
این خواسته خود عنوان كرده بود: »مهم نیست كه البسه تیم ملی از چه 
برندی است، اما باید با شرایط آب وهوایی مختلف همخوانی داشته باشد، 

لباس ها اصل بوده و متخصصان فنی آن را تأیید كنند«.
كی روش در خصوص این خواسته خود خطاب به اعضای هیئت 
رئیسه فدراسیون فوتبال گفت: »فارغ از هر برندی كه برای البسه تیم 

ملی انتخاب می شود، من می خواهم كه این برند استاندارد لازم را داشته 
باشد«.

وی ادامه داد: »باید لباس های تیم ملی به اندازه ای استاندارد داشته 
باشد كه در رطوبت ۹0 درصد دوحه و هنگام بازی با قطر بازیكنان به 
جای سه لیتر، شش لیتر عرق نكنند. برای من برند اهمیتی ندارد، فقط 

این برند باید مورد تأیید كارشناسان قرار بگیرد«.
سرمربی تیم ملی فوتبال كشورمان در حالی از این دغدغه ها صحبت 
كرد كه مسئولان فدراسیون فوتبال این بار هم خواسته او را اجابت 
نكردند و حتی پس از به توافق رسیدن با شركت جیووا محصولات این 
شركت را به كارلوس كی روش و دیگر مسئولان تیم ملی ارائه نكردند 
تا حداقل كیفیت این لباس ها دیده شود. نه تنها مسئولان تیم ملی 
البسه اسپانسر جدید را ندیده اند، بلكه قرار است به زودی رونمایی از 
محصولات این شركت هم انجام شود و مشخص نیست كه آیا البسه 
اسپانسر مدنظر فدراسیون فوتبال كیفیت لازم را دارد یا نه؛ مسئله ای 
كه سؤال بزرگی را ایجاد كرده و حتی حسنی خو نیز اعلام كرد گویا این 

لباس ها كیفیت لازم را ندارد.
البته مسئولان فدراسیون فوتبال از توافقی كه با شركت جیووا 
داشته اند رضایت دارند؛ در حالی كه صحبت از شركت هایی مانند 
پوما، نایک و آدیداس بود، اما این شركت ها از ترس تحریم های آمریكا 
پیشنهادی به فدراسیون فوتبال ایران ندادند. هرچند برخی ها اعلام 
كردند از طرف شركت آدیداس و نایک برای مذاكره با فدراسیون فوتبال 
آمده اند، اما مشخص شد كه این افراد نماینده این دو شركت نیستند، 
بلكه می خواهند در این معامله شریک شده و به نوعی دلالی كنند. پس 
از گذشتن از تمام این حاشیه ها چهار شركت لنینگ از چین، هومل و 
آل اشپورت از آلمان و جیووا از ایتالیا پیشنهادهای خود را به فدراسیون 
فوتبال مطرح كردند كه به گفته مسئولان فدراسیون فوتبال پیشنهاد 

جیووا از دو شركت دیگر بهتر بوده است.
جیووا طبق توافق با فدراسیون فوتبال قرار است علاوه بر تهیه رایگان 
البسه تیم ملی بزرگسالان، بابت اسپانسری اش پول هم پرداخت كند. 
ضمن اینكه برای دیگر تیم ها نیز قرار به این است شركت جیووا تخفیف 
۹0 درصدی به فدراسیون فوتبال بدهد. تأكید فدراسیون فوتبال هم 
این بوده كه لباس های تیم ملی از جنس »كول نت« باشد كه خنک 
كننده است تا بازیكنان تیم ملی و كی روش از كیفیت این لباس ها 

رضایت داشته باشند.
از تمام این مسائل كه بگذریم، اما یک مسئله مهم و ابهام به وجود 
می آید. اینكه مسئولان فدراسیون فوتبال چرا در روزهای پایانی دوره 
خود به دنبال عقد قرارداد با اسپانسر هستند؟ تیم ملی در حال حاضر 
اردویی ندارد و اردوی خردادماه شاگردان كی روش نیز تداركاتی است. 
یعنی حتی اگر رئیس جدید فدراسیون فوتبال كه 18 اردیبهشت ماه 
انتخاب می شود، نتواند تا خردادماه با اسپانسر جدیدی قرارداد ببندد، 
تیم ملی می تواند مانند یک سال گذشته و بدون داشتن قرارداد از البسه 
آل اشپورت كه در انبارهای فدراسیون وجود دارد، استفاده كند. مسئولان 
فدراسیون فوتبال با علم به این موضوع عجله زیادی برای عقد قرارداد با 
اسپانسر جدید دارند و به همین دلیل هم بدون طی شدن روال قانونی با 
شركت جیووا به توافق رسیدند و حتی خبرهای ضد و نقیضی از امضای 
قرارداد با این شركت به گوش می رسد. تمام این اتفاقات در حالی رخ 
داده كه ممكن است نهادهای نظارتی مانع این همكاری شوند، چون 

روال قانونی توسط فدراسیون فوتبال صورت نگرفته است.

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت دوم
به موجب اجراییه صادره از شعبه ۲1 دادگاه عمومی خانواده قم كه در شعبه ۷ اجرای احكام مدنی قم به شماره ۷/۹3ج/5۹5- ثبت گردیده لها خانم 
حمیده سید مردانی علیه آقای سید امیر موسوی محكوم است به پرداخت تعداد 500 قطعه سكه بهار آزادی در حق محكوم له و مبلغ۲/500/000 ریال 

به عنوان نیم عشر در حق صندوق دولت محكوم له در قبال طلب خود اتومبیل معرفی كرده كه كارشناس به شرح ذیل ارزیابی كرده است.
احتراما بازگشت به شماره۷ج۹305۹5-۹4/11/۲0 از وسیله نقلیه با مشخصات ذیل بازدید بعمل آوردم كه با توجه به میزان استهلاک مدل وضعیت 
فعلی قیمت پایه د رحال حاضر جهت فروش به مبلغ )به عدد( 1/180/000/000 ریال )به حروف( یک میلیاردو صدو هشتاد میلیون ریال تعیین و اعلام 

می گردد.

 توضیحات: قیمت تعیین شده پایه بر اساس اینكه آمبولانس دارای تجهیزات ویژه حمل بیمار بد حال كه البته فاقد دستگاه پالس اكسی متر و الكتروشوک 
بوده و نوع كاربری قانونی اتومبیل شخصی است كه بدون اخذ مجوز از محل شماره گذاری تبدیل به آمبولانس گردیده است و لحاظ اینكه بیمه شخص 

ثالث هم دارد منظور گردیده است. حتما خواهشمند است دستور فرمایید برابر تعرفه مابه تفاوت هزینه كارشناسی. 
مقرر گردیده مورد فوق الذكر در تاریخ۹5/03/13 ساعت0۹/00 الی 0۹/30 صبح به آدرس قم خ ساحلی جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد 
اجرای احكام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی كه قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز 
مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شركت نمایند قیمت پایه از مبلغ كارشناسی شروع و به كسانی 

كه بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد.
برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و ما بقی آن ظرف یكماه از تاریخ مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یكی از 

روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احكام دادگستری شهرستان قم- رضا زارعی
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۵علمی و سلامت

شركت سامسونگ كه پیشگام در ساخت هدست های مجهز به واقعیت مجازی است در 
حال طراحی نسل جدیدی از این نوع گجت است.

 استفاده از هدست های مجهز به واقعیت مجازی سامسونگ نیازمند متصل شدن آن به 
گوشی هوشمند است تا بتوان از این فناوری جذاب استفاده كرد.

شركت سامسونگ در راستای رقابت با Oculus و HTC در حال تولید نسل جدیدی از 
هدست های مجهز به واقعیت مجازی است كه برای استفاده از آن نیازی به متصل شدن 

هدست به گوشی هوشمند نیست.
شركت سامسونگ اعلام كرد این هدست جدید لزوما نیازی به متصل شدن به گوشی 
هوشمند را ندارد و بصورت بی سیم عمل می كند ضمن اینكه در مقایسه با نوع فعلی ظریف 

تر است.
به گفته مسئولین این شركت كره ای در هدست های جدید، فناوری »ردیابی مكان« وجود 

دارد كه در مدل هدست های Gear VR سامسنوگ وجود نداشت.
همچنین شركت سامسونگ قصد دارد ظرف مدت چند سال آینده فناوری »ردیاب حركت 

بدن« را نیز به هدست های مجهز به واقعیت مجازی خود اضافه كند.

دستیابی همزمان به خواص ضدخوردگی و سد حرارتی در پوششهای فلزی

موفقیت محققان کشور در جداسازی دو گاز با ارزش از گازهای فلر
پژوهشگران دانشگاه علم و صنعت موفق به تولید نانوغشایی 
برای جداسازی گازهای با ارزش بوتان و پروپان از گازهای 
سبک فلر شدند كه این گازها پس از جداسازی مجددا وارد 

فرایندهای پالایشگاهی می شوند.
ماشاالله رضا كاظمی مجری طرح عنوان مطالعات انجام 
برای  نانوكامپوزیت  را »سنتز غشای  زمینه  این  در  شده 
جداسازی گازهای LPG  از گازهای سبک گاز فلز« دانست 
و گفت: گاز LNG  یا Liquefied Petroleum Gas به دو گاز 
هیدروكربنی بوتان و پروپان یا تركیبی از این دو گاز گفته 

می شود.
وی گاز LNG  را از جمله گازهای ارزشمند ذكر كرد و ادامه 
داد: هدف ما از اجرای این طرح آن بود كه از سوزاندن گازهای 
با ارزشی چون پروپان و بوتان كه در صنعت نفت به دلایل 
مختلفی به سمت مشعل های فلر ارسال و سوزانده می شوند، 

جلوگیری شود.
رضاكاظمی با تاكید بر این كه این گازها از نظر اقتصادی 
دارای قیمت های بالایی هستند، یادآور شد: در این پروژه 
تحقیقاتی راهكارهایی برای جلوگیری از سوزانده شدن این 
گازها و بازگرداندن مجدد آن ها به فرایندهای پالایشگاهی 

ارائه شد.
وی فرایند جداسازی این گازها را با استفاده از غشای 
نانوكامپوزیت دانست و یادآور شد: برای این منظور ابتدا 
نانوذرات زئولیت و پس از آن غشای نانو كامپوزیت با استفاده 

از پایه پلیمر پلی دی متیل سیلوكسان تولید شد.
به گفته این محقق، افزودن نانوذرات زئولیت موجب بهبود 

جداسازی گازهای بوتان و پروپان در این غشا شده است.

رضاكاظمی با اشاره به نحوه استفاده از غشای نانوكامپوزیت 
تولید شده در پالایشگاه ها، اظهار كرد: این غشاء در جریان گاز 
فلر و همچنین می تواند در برخی از فرایندهای تولید پلی پیلن 

و پلی اتیلن نصب شود.
وی با تاكید بر این كه با استفاده از این غشا، LPG از 
گازهای سبک فلر جداسازی می شود، یادآور شد: این گاز پس 

از جداسازی مجددا به فرایند تولید پالایشگاه ها بازمی گردد.
رضاكاظمی با اشاره به اهمیت دستاوردهای این تحقیق، 

خاطرنشان كرد: جداسازی گازهایی مانند اكسیژن و نیتروژن 
كه در هوای آزاد وجود دارند، از لحاظ اقتصادی مقرون به 
صرفه نیست؛ ولی جداسازی گازهایی همچون پروپان و بوتان 
كه از شكستن مولكول های نفت خام به دست می آیند، صرفه 

اقتصادی دارد.
محقق طرح از تولید نمونه صنعتی این غشا خبر داد و 
تصریح كرد: برای تولید صنعتی نیاز به راه اندازی خط تولید 

است. 

ساخت چرخ برقی برای دوچرخه
یک شركت آمریكایی چرخ ویژه ای را برای دوچرخه طراحی كرده كه با نیروی برق 

بصورت خودكار حركت می كند.
به گزارش خبرگزاری مهر، نام این چرخ جدید GeoOrbital است كه از اسفنج جامد تولید 
شده و از مزایای دیگر آن پنجر نشدن است. وزن این چرخ برقی كمتر از 10 كیلوگرم و در 

قسمت جلو دوچرخه نصب است.
یک اهرم بر روی دسته دوچرخه نصب می شود كه قادر به حركت درآوردن چرخ است 
ضمن اینكه یک صفحه نمایش كوچک كه نشان دهنده میزان مصرف باتری دوچرخه است 

بر روی دسته دوچرخه قرار می گیرد.  
چرخ GeoOrbital می تواند با یكبار شارژ كامل ۲0 مایل در ساعت را پیمایش كند این 
در حالی است كه اگر از ركاب دوچرخه هم استفاده شود این مسافت به 50 مایل افزایش 

پیدا می كند.
در واقع بر روی این چرخ، باتری قرار گرفته كه انرژی لازم برای به حركت درآوردن 

دوچرخه را تامین می كند و می توان برای شارژ كردن آن را از دوچرخه جدا و شارژ كرد.
قیمت این چرخ برقی در حدود ۹00 دلار است.

نسل جدید هدست های واقعیت مجازی 
در راه است

محققان ایرانی با بهره گیری از یک روش جدید، پوشش 
خواص  از  همزمان  كه  كرده اند  تولید  را  نانوساختاری 
ضدخوردگی و سد حرارتی برخوردار است. این پوشش در 

پره های توربین های گازی كاربرد دارد.
خوردگی فرایندی طبیعی است كه انرژی پیوند در فلزات 
را كاهش می دهد. این فرایند در ناحیه  فصل مشترک محیط 
خورنده و فلز رخ می دهد و موجب تخریب فلز و تضعیف 

عملكرد آن می شود.
پدیده  خوردگی سالانه خسارات مالی فراوانی را به دنبال 
از  به منظور جلوگیری  ازاین رو، روش های متعددی  دارد. 
خوردگی فلزات معرفی  شده است. یكی از رایج ترین روش ها، 
جدا كردن سطح فلز از محیط خورنده به وسیله  یک پوشش 
است. پوشش های ضد خوردگی سازوكارهای متفاوتی دارند 

و هر یک عملكرد متفاوتی از خود به نمایش می گذارند.
 مریم شاطریان، مجری طرح، در خصوص اهداف دنبال 
شده در این طرح گفت: هدف از اجرای این طرح، معرفی 
یک روش جدید به منظور تولید نانوپوشش های مقاوم در 

برابر خوردگی بوده است كه همزمان بتواند خاصیت سد 
حرارتی را نیز ایجاد كند.

اهمیت معضل خوردگی  بر  تأكید  این محقق ضمن 
در صنایع و تجهیزات صنعتی، كاهش هزینه و آلودگی 
زیست محیطی را از مزایای استفاده از نتایج این مطالعه 

عنوان كرد.
وی افزود: در این مطالعه، آلیاژ فولاد نرم با استفاده از 
نانوذرات آهن كرومات تحت عملیات سطحی قرار گرفته 
است. این نانوذرات به دلیل حرارت دهی سطح فولاد، به 
درون سطح فولاد نفوذ می كنند. به این ترتیب این نانوذرات، 
خوردگی  پدیده  برابر  در  فولاد  سطح  محافظت  باعث 

می شوند.
شاطریان در خصوص اجرای این پژوهش و نتایج حاصل 
شده گفت: ابتدا نانوذرات آهن كرومات با استفاده از روش 
سل-ژل سنتز شد و در ادامه به منظور مطالعه ی ساختاری 
از روش های مختلف طیف بینی و میكروسكوپی استفاده 
شد. سپس نانوذرات آهن كرومات، در سطح آلیاژ فولاد نرم 

لایه نشانی شده و در نهایت خواص ضدخوردگی پوشش 
ایجاد شده به وسیله  روش های مختلف الكتروشیمیایی و 

میكروسكوپی مورد مطالعه قرار گرفت.
وی ادامه داد: نتایج آزمون ها نشان داده اند كه پوشش 
نانوسرامیكی مذكور، مقاومت به خوردگی بسیار خوبی در 

محیط های خورنده اسیدی از خود نشان می دهد.

برای همه پیش می آید كه گاهی دچار گرفتگی عضلانی در ناحیه ی ران، پشت ساق پا و غیره 
شوند. اما اگر شما به طور مرتب دچار این مشكل می شوید به احتمال زیاد از زمانی كه از خواب 

بیدار می شوید خطاهایی مرتكب می شوید كه خودتان از آن ها بی خبر هستید. 
در این مطلب به چند نمونه از خطاهایی كه موجب گرفتگی عضلات می شود، اشاره می كنیم 

و شما را از آن ها بر حذر می داریم. لطفاً با ما همراه باشید.
اشتباه شماره ی یک: بیش از اندازه قهوه می نوشید: بدون شک قهوه یكی از نوشیدنی 
هایی است كه اگر به اندازه مصرف شود فواید زیادی برای بدن دارد. اما زیاده روی در مصرف آن 
و استفاده از دیگر نوشیدنی های محرک مانند چای یا الكل می تواند دلیلی برای بروز كرامپ ها 

یا گرفتگی عضلانی شود.
دلیل: كرامپ های عضلانی در نتیجه ی تحریک بیش از اندازه ی عوامل نورولوژیكی در سطح 
عضلانی بروز می كند. یعنی این كه عصب ها توسط مواد محرک تحریک شده و باعث ایجاد 
گرفتگی، سفتی و انقباض غیرارادی می شوند. همان طور كه افتادن پلک ها در زمان پلک زدن 

ارادی نیست این گرفتگی عضلانی نیز در اختیار فرد نمی باشد.
اشتباه شماره ی دو: عدم جذب كافی پتاسیم و ویتامین B: زمانی كه بدن دچار كمبود 
آب می شود تبادلات مواد معدنی در بین سلول های عضلانی به خوبی انجام نمی گیرد در نتیجه 
حركت دادن اسكلت و واكنش های عضلانی نیز با مشكل مواجه می شود. كمبود پتاسیم یا 
ویتامین B باعث افزایش خطر بروز كرامپ های عضلانی می شود. پتاسیم در موز، پودر كاری، 
زیره، زردآلوی خشک، پوره ی گوجه فرنگی، كشمش، گیاه شیكوره و پودر قهوه و غیره وجود دارد 
و برای جذب بیشتر ویتامین B می توانید به سراغ جگر، عدس، مخمر آب جو، كله پاچه، آجیل 

ها، سبزیجات سبز، برنج، قارچ و غیره بروید.
دلیل: كمبود پتاسیم یا ویتامین B از دهیدراته شدن بدن یا هر نوع اختلال غذایی ناشی می 
شود. این مشكل نیز روی جذب الكترولیت ها كه وظیفه ی گردش انرژی و تبادلات بین سلول 
های عضلانی را بر عهده دارند تأثیر منفی می گذارد. زمانی كه تغذیه ی مناسبی داشته باشید و 
از تمام گروه های غذایی به میزان كافی استفاده كنید تعادل عملكرد عصبی-عضلانی بهبود می 
یابد. در واقع هر عضله ای به اندازه ی كافی از طریق مواد غذایی مصرف شده اكسیژنه شده و كمتر 
در معرض گرفتگی غیرارادی قرار می گیرد. اگر زیاد دچار این گرفتگی ها می شوید بهتر است به 

فكر جذب هر چه بیشتر پتاسیم و ویتامین B باشید.
اشتباه شماره ی سه: بیش از اندازه مواد مدر مصرف می كنید: مصرف زیاد مواد غذایی 
دیورتیک )ادرارآور( مانند هندوانه، چای سبز، گوجه فرنگی، مارچوبه یا مصرف بیش از اندازه ی 
مواد غذایی ملین مانند طالبی یا آلو و غیره می تواند زمینه را برای بروز كرامپ های عضلانی 

فراهم كند.
دلیل: از آنجایی كه ممكن است تأثیر مدری یا ملینی مواد غذایی باعث بروز كمبود مواد معدنی 
ضروری مانند سدیم، پتاسیم و غیره شود امكان بروز عدم تعادل در الكترولیت ها افزایش پیدا 
كرده و میزان اكسیژن عضلات كمتر می شود. در نتیجه تجمع اسیدلاكتیک و در نهایت گرفتگی 
عضلانی افزایش می یابد. لازم است كه در مصرف هر ماده ی غذایی جانب احتیاط را رعایت كنید 

و از هر گونه افراط و تفریطی بپرهیزید.
اشتباه شماره ی چهار: به اندازه كافی آب نمی نوشید: كرامپ های عضلانی در نتیجه ی 

دهیدراته شدن بدن )از دست دادن آب بدن( بروز می كنند.

دلیل: زمانی كه بدن دچار كمبود آب می شود تبادلات مواد معدنی در بین سلول های عضلانی 
به خوبی انجام نمی گیرد در نتیجه حركت دادن اسكلت و واكنش های عضلانی نیز با مشكل 
مواجه می شود. در واقع مشكل در عملكرد سلول های عضلانی به انقباض های زیاد و غیرقابل 
كنترل آن ها منجر می شود. اگر اهل ورزش هستید باید بدانید كه در حین فعالیت های بدنی، 
آب بیشتری از بین می رود. در نتیجه مواد معدنی زیادی نیز )بخصوص سدیم و پتاسیم( از دست 
می رود. در این صورت نیز عضله اكسیژن خود را از دست می دهد و این مشكل منجر به تجمع 
اسیدلاكتیک و انقباض ناگهانی عضله می شود. بنابراین توصیه می كنیم همیشه یک بطری آب 

دم دستتان باشد و جرعه جرعه آب بنوشید.
اشتباه شماره ی پنج: سیگار می كشید: برخی مواقع گردش خون در عضله به خوبی انجام 
نمی شود و عضله دچار گرفتگی می شود. مصرف دخانیات نقش مهمی در این پدیده دارد چون 

اولین عامل گرفتگی عروق محسوب می شوند.
دلیل

عضلات نیاز به اكسیژن كافی دارند تا به خوبی به وظایف خود عمل كنند. اگر رگی به واسطه ی 
مصرف سیگار گرفته شده باشد عضلات نیز از این مشكل در امان نمانده و به طور غیرارادی دچار 

انقباض طولانی مدت می شوند كه تا كرامپ و گرفتگی نیز پیش می رود.
اشتباه شماره شش: عضلاتتان را به طور ناگهانی و بیش از اندازه می كشید

خیلی از افراد زمانی كه از خواب بیدار می شوند عضلاتشان را با شدت و به طور ناگهانی می 
كشند و دچار كرامپ های دردناک می شوند.

دلیل: كشیدن شدید و ناگهانی بدن باعث آسیب به منطقه ی عضلانی شده و انقباض ایجاد می 
كند. ناگفته نماند كه پوشیدن كفش های نامناسب پاشنه بلند نیز می تواند باعث ایجاد برانگیختن 

شدید عضله ی پا شده و انقباض طولانی مدت عضله یا كرامپ ایجاد كند.
اشتباه شماره ی هفت: بیش از اندازه در هوای سرد می مانید: از آنجایی كه ممكن است 
تأثیر مدری یا ملینی مواد غذایی باعث بروز كمبود مواد معدنی ضروری مانند سدیم، پتاسیم و 
غیره شود امكان بروز عدم تعادل در الكترولیت ها افزایش پیدا كرده و میزان اكسیژن عضلات 
كمتر می شود. در نتیجه تجمع اسیدلاكتیک و در نهایت گرفتگی عضلانی افزایش می یابد. سرما 

روی گردش خون تأثیر گذاشته و می تواند باعث بروز كرامپ های عضلانی شود.
دلیل: اولین واكنش بدن در برابر سرما انقباض عروق است. به این ترتیب كه شریان های 
محیطی برای محدود كردن سرمای ارگان های داخلی منقبض می شوند. این انقباض فشار 
مضاعفی روی عروق می گذارد. در نتیجه برهم خوردن حالت عادی گردش خون باعث ایجاد 

انقباض عضلانی ناخوشایند می شود.
اشتباه شماره هشت: خودتان را برای انجام حركات ورزشی آماده نمی كنید

اگر بدون گرم كردن بدن شروع به ورزش می كنید بدون شک بیشتر دچار كرامپ های 
عضلانی می شوید.

دلیل: بدن از طریق تعریق آب و املاح معدنی زیادی از دست می دهد كه لازم است با 
افزایش مصرف آب قبل و حین ورزش آن را جبران كرد. در غیر این صورت عضلات اكسیژن 
كافی دریافت نمی كنند و تجمع اسیدلاكتیک باعث بروز كرامپ می شود. علاوه بر این ورزش 
های شدید باعث برانگیختگی عضلات شده و به طور غیرارادی انقباض های ناخوشایند ایجاد 

می كند.

بخورنخورهای گرفتگی عضلانی
تاثیر ورزش در زندگی دیابتی ها 

یک داروساز گفت: ورزش اثرات بسیار مفیدی بر كنترل و پیشگیری از دیابت دارد كه 
از جمله آنها كاهش مقاومت بدن به انسولین و نهایتا بهبود عملكرد انسولین در بدن در 

طولانی مدت است. 
به گزارش ایسنا ، دیابت بر اثر قطع تولید انسولین یا عدم كاركرد مناسب آن در بدن بروز 
می كند، زیرا انسولین هورمونی است كه مواد غذایی قندی و نشاسته را در بدن به انرژی 
تبدیل می كند و گمان می رود كه زمینه مساعد ژنتیكی و عوامل محیطی مانند چاقی و بی 

تحركی در ابتلا به این بیماری نقش موثری داشته باشد. 
ندا قلی زاده، دكترای داروسازی در این باره به خبرنگار ایسنا، گفت: افراد می توانند با انجام 
آزمایش قند خون ) قند خون ناشتا یا قند خون دو ساعته( متوجه شوند كه آیا در دوره دیابت 

پنهان قرار دارند یا به طور كامل به دیابت مبتلا شدند. 
قلی زاده با بیان اینكه انواع دیابت شامل دیابت نوع یک، دیابت نوع ۲ و دیابت حاملگی است، 
اظهار كرد: در دیابت نوع یک كودكان و نوجوانان به صورت ژنتیكی به آن مبتلا می شوند 
و جنبه خودایمنی دارد؛ زیرا تولید انسولین در بدن به طور كامل قطع می شود و در نتیجه 
قند موجود نمی تواند وارد سلولها شده و انرژی بدن را تامین كند و همین مسئله موجب 

افزایش شدید قند خون می شود. 
وی با اشاره به اینكه دیابت نوع ۲ در بزرگسالان و به علت نداشتن تغذیه صحیح، كم 
تحركی و ژنتیک اتفاق می افتد، افزود: در این دسته از مبتلایان، بدن نسبت به انسولین مقاوم 
می شود و در این حالت انسولین ترشح شده تاثیری بر روی جذب قند ندارد یا ترشح آن به 

میزان كافی صورت نمی گیرد. 
این كارشناس امور دارویی شبكه بهداشت و درمان بهشهر، درباره دیابت حاملگی، گفت: 
حدود چهار درصد از كل بانوان در طول زمان بارداری موقتا به این نوع دیابت مبتلا می شوند 
كه در این صورت ایمن ترین دارویی كه زن باردار می تواند استفاده كند، تزریق انسولین 
است و هیچ خطری برای نوزاد ندارد. البته به این افراد توصیه می شود در دوران بارداری از 
غذاهای شیرین و پركالری استفاده نكنند، اما مبتلایان به دیابت نوع ۲ اگر فرد رژیم غذایی 
صحیح و انجام ورزش روزانه را رعایت كند با مصرف داروهای خوراكی، قند در بدن فرد 
كنترل می شود و در غیر این صورت و عدم رعایت موارد ذكر شده، باید انسولین تزریق كند. 
قلی زاده اظهار كرد: افراد كم تحرک و چاق در سنین بزرگسالی بیشتر در معرض ابتلا به 
دیابت هستند، زیرا چربی ها سطح گیرنده های انسولین را می پوشانند و مانع از جذب آن 
در خون می شوند كه به این صورت قند از طریق ادرار دفع می شود و به همین دلیل افراد 

مبتلا به دیابت معمولا احساس تشنگی و به دنبال آن پرنوشی و پرادراری دارند. 
این دكتر داروساز گفت: ورزش اثرات بسیار مفیدی بر كنترل و پیشگیری از دیابت دارد 
كه از جمله آنها كاهش مقاومت بدن به انسولین و بهبود عملكرد انسولین در بدن می شودو 
ورزش در افراد دیابتی موجب كاهش قند خون در كوتاه مدت می شود و همچنین تقویت 
قلب و دستگاه گردش خون را سبب می شود؛ موضوعی كه برای افراد دیابتی بسیار حائز 

اهمیت است. 
قلی زاده با اشاره به اینكه عدد قند خون نرمال بین ۷0 تا 100 است، متذكر شد: افراد سالم 
و مخصوصا كسانی كه در خانواده خود سابقه بیماری دیابت دارند باید هر شش ماه یكبار 
یا حداقل یک بار در سال آزمایش قند خون بدهند تا اگر عدد قند خون آنها از حد نرمال 
خارج شد، بلافاصله با كنترل رژیم غذایی و ورزش خود را از ابتلا به این بیماری دور كنند. 

وی افزود: از دیگر نكات مهم در كنترل دیابت اندازه گیری قند خون با دستگاه در منزل 
است؛ زیرا افراد از اثر غذاها یا ورزش های مختلف بر روی قند خون خود با خبر می شوند 
و به همین خاطر نوسانات قند خون در فرد افزایش می یابد. این اندازه گیری به شرطی كه 
با آموزش های لازم همراه شود نه تنها این نوسانات، بلكه معدل قند خون را نیز به طور 
چشمگیری كاهش می دهد. این كارشناس امور دارویی در شبكه بهداشت و درمان بهشهر 
با تاكید بر تاثیر مهم آموزش در كنترل دیابت، اظهار كرد: مطابق استاندارد فدراسیون 
بین المللی دیابت، هر فرد دیابتی باید در سال 15 ساعت آموزش ببیند كه البته حتی یک 

ساعت آموزش نیز می تواند تاثیر چشمگیری در مبتلایان به دیابت داشته باشد. 

هشدار سازمان غذا و دارو؛

سلامت غذاها در سفره های یکبار مصرف 
تهدید می شود

مدیركل آزمایشگاه های مرجع كنترل سازمان غذا و دارو، گفت: سفره های یكبار مصرف 
فاقد كیفیت به دلیل وجود سرب و فلزات سنگین، سلامت مردم را تهدید می كنند. 

به گزارش مهر، دكتر حسین رستگار در واكنش به اینكه گفته می شود سفره های یكبار 
مصرف بهداشتی نیستند، اظهار داشت: بر اساس مستندات و تجریبات موجود سفره های 
یكبار مصرف متداول در بازار شامل دو نوع تک لایه از جنس پلی اتیلن و دولایه از جنس 

پلی اتیلن و كاغذ می باشد.
وی افزود: آن دسته از سفره هایی كه فاقد كیفیت مطلوب هستند معمولا از كیفیت چاپ 
خوبی هم برخوردار نیستند؛ لذا مركب نوشته ها روی آن به آسانی جدا شده؛ به موادی 
كناریشان نفوذ می كنند. كافی است تا مصرف كننده فقط یكبار دستش را روی این نوع 
سفره ها بكشد، در این صورت است كه انگشتان وی حتما به دلیل  تا جدا شدن مركب 

نوشته ها رنگی را از سفره شاهد باشد.
رستگار تاكید كرد: عمل انتقال جوهر نوشته های سفره های نامرغوب به نان داغ، به دلیل 

رطوبت ایجاد شده از بخار آن ساده تر رخ می دهد.
وی با اشاره به اینكه مركب چاپ كه حاوی سرب و فلزات سنگین مثل كادمیوم و 
آرسنیک است در صورت تجمیع داز مدت آنها در بدن می تواند باعث بروز بیماری ها و 

علائمی مانند احساس خستگی یا سردرد شود.
رستگار تصریح كرد: قرار دادن نان روی سفره های پلاستیكی یكبار مصرف سفید یا شفاف 

و بدون نقش و نگار رنگی به شرط آنكه قبلا خنک شده باشد ایرادی ندارد.
وی در بیان توصیه های بهداشتی در خصوص استفاده از سفره های یكبار مصرف گفت: 
محصولاتی كه دارای برچسب مجوزهای قانونی تولید، شامل پروانه ساخت یا كد بهداشتی 
معتبر از وزارت بهداشت، سازمان غذا و دارو و یا دانشگاه های علوم پزشكی سراسر كشور 
بوده و  از مراكز معتبر خرید كه قابل كنترل و ردیابی تهیه شده باشد قابل اعتماد هستند 
ضمن آنكه همواره باید عدم استفاده از سفره های تیره را به دلیل امكان بروز هر گونه 

سوءاستفاده در تولید آنها در خاطر داشت.
 Food( رستگار در پایان یادآور شد: مواردی مانند استفاده از مواد اولیه دارای درجه غذایی
Contact( شامل پلی اتیلن، مستربچ رنگی، كاغذ، مركب چاپ و... را در نظر بگیرند و پس 
از رعایت تمام نكات مربوط به فرایند تولید خوب )GMP(، آزمون های متداول ایمن محور 

محصولات تولیدی از قبیل بهداشتی بودن، بویژه ثبوت چاپ را نیز انجام دهند. 

 از گوش پاک کن استفاده نکنید 
یک متخصص گوش، حلق و بینی اظهار كرد: استفاده از گوش پاک كن روند خروج جرم 

گوش را مختل می كند. 
دكتر مریم اعتمادی در گفت وگو با ایسنا ، اظهار كرد: روند خروج جرم گوش خودبخود 

انجام می شود، از این رو نیازی به استفاده از گوش پاک كن نیست. 
وی تصریح كرد: گوش پاک كن روند خروج جرم گوش را مختل كرده و آن را به سمت 
داخل هدایت می كند و موجب انباشت جرم در گوش می شود. در برخی موارد به دلیل 
استفاده بیش از حد از هندزفری، دستكاری گوش، استفاده از گوش پاک كن یا ترشح بیش 

از حد جرم، گوش نیاز به پاكسازی جرم دارد. 
این متخصص گوش، حلق و بینی افزود: برای این پاكسازی نیاز به مراجعه به پزشک 
عمومی یا پیراپزشک است تا گوش را شست وشو دهند. در برخی موارد نیز نیاز به مراجعه 
به متخصص گوش، حلق و بینی است كه عمل ساكشن را انجام دهند تا جرم گوش 

تخلیه شود. 
اعتمادی به اعتقاد برخی كه جرم گیری گوش را موجب جرم ساز شدن گوش می دانند 
اشاره كرد و افزود: این امر به هیچ عنوان صحت ندارد و در برخی افراد گوش ترشح چربی 

بسیاری دارد و نیاز است جرم گیری بطور مداوم انجام شود. 
این متخصص گوش، حلق و بینی توصیه كرد: افراد در حالت عادی بعد از استحمام 
با استفاده از سشوار از فاصله ۲0 تا 30 سانتی متری داخل گوش را خشک كنند و از 
بكار بردن هر گونه وسیله مانند حوله و گوش پاک كن برای خشک كردن داخل گوش 

خودداری كنند. 

محققان هشدار می دهند؛

1۰ ساعت پشت میزنشینی 
خطر حمله قلبی را افزایش می دهد

به گفته محققان نشستن بیش از اندازه زیاد برای سلامت قلب بسیار بد است. 
به گزارش  مهر، محققان دانشگاه تكزاس دریافته اند كه سبک زندگی بی تحرک با 
افزایش رسوب مقادیر بالای كلسیم در عروق قلب همراه است كه در عوض با ریسک بالاتر 

حمله قلبی مرتبط است.
آمیتا كرا، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »این یكی از اولین مطالعات است 
كه نشان می دهد مدت زمان نشستن با بروز نشانه های اولیه بروز تصلب شریان قلب 
مرتبط است. هر یک ساعت نشستن اضافی در طول روز با افزایش 1۲ درصدی احتمال 

سفت شدگی عروق كرونر همراه است.«
محققان این مطالعه نتیجه گیری كرده اند كاهش مدت زمان نشستن تا یک تا دو 
ساعت در طول روز می تواند تاثیر قابل توجه و مثبتی بر سلامت قلبی-عروقی فرد در 

آینده داشته باشد.
محققان توصیه می كنند بسیاری از افراد كارمند پشت میزنشین كه باید مدت زمان 
زیادی از روز را بنشینند، لازم است كه بین ساعات كاری از جا بلند شده و فعالیت فیزیكی 

داشته باشند.
در این مطالعه محققان از حدود ۲000 شركت كننده خواستند وسیله حركت سنجی 
را به خود متصل كنند تا میزان فعالیت شان در طول یک هفته اندازه گیری شود. شركت 
كنندگان به طور میانگین 5.1 ساعت در طول روز می نشستند و به طور متوسط ۲۹ دقیقه 

در روز فعالیت فیزیكی متوسط تا شدید داشتند.
به گفته محققان، ارتباط قابل توجهی بین افزایش زمان نشستن و افزایش رسوب كلسیم 
در عروق كرونر وجود دارد. وجود این ارتباط مستقل از ورزش، فاكتورهای پرریسک بیماری 

قلبی-عروقی نظیر دیابت و فشار خون بالا، و عوامل اجتماعی-اقتصادی است.

محققان توصیه می كنند؛

آب سیب موثرترین راه درمان کم آبی کودکان
كودكانی كه بعد از گذراندن دوره سخت اسهال و استفراغ كه بدن شان دچار كم آبی 
شده از خوردن محلول الكترولیت یا محلول های ORS امتناع می كنند، موثرترین راه 

درمان استفاده از آبمیوه است. 
به گزارش خبرنگار مهر، طبق یافته محققان دانشگاه كالگاری كانادا كودكان مبتلا به 
التهاب خفیف معده و روده و تجربه كم آبی كه بعد از تجربه درمان های نظیر بستری شدن 
در بیمارستان آب سیب مصرف كردند وضعیت بهتری نسبت به كودكانی داشتند كه فقط 

محلول های درمانی نظیر اُ.آر.اس مصرف كرده بودند.
در این مطالعه، به طور تصادفی به كودكان 6 تا 60 ماهه مبتلا به كم آبی ناشی از اسهال 

و استفراغ، آب سیب/مایعات دلخواه یا محلول الكترولیت با طعم سیب داده شد.
نتایج نشان داد درصد ناكامی درمان در كودكانی كه آب سیب رقیق مصرف كرده بودند 
در مقایسه با كودكان مصرف كننده محلول الكترولیت به مراتب كمتر و 1۷ درصد در 

مقابل ۲5 درصد بود.
البته تعداد دفعات بستری شدن در بیمارستان و اسهال و استفراغ در بین گروه های تحت 

مطالعه تفاوت چشمگیری نداشت.
محققان به این نتیجه رسیدند در بسیاری از كشورهای با درآمد بالا، استفاده از آب سیب 
رقیق و مایعات مورد دلخواه كودكان می تواند جایگزین مناسبی برای مایعات الكترولیت یا 

اُ.آر.اس در درمان كودكان مبتلا به كم آبی باشد.

دندانپزشكان می گویند؛

دیابت موجب بروز عفونت دهانی می شود
طبق یافته های محققان، بیماری دیابت می تواند آغازگر عفونت های مختلف دهانی 
باشد، از اینرو افراد مبتلا به این بیماری باید توجه ویژه ای به بهداشت دهان و دندان خود 

داشته باشند. 
به گزارش خبرنگار مهر، به گفته دندانپزشكان التهاب لثه ها، لكه های سفید و قرمز و 
ضعیف شدن لثه ها به دلیل كاهش منبع خون از جمله مشكلات گوناگون دهان هستند 

كه در افراد مبتلا به دیابت روی می دهند.
افرادی كه به شكل نامناسبی دیابت خود را تحت كنترل دارند بسیار در معرض مشكلات 
دهان و دندان قرار دارند. احتمالا لثه ها و استخوان های نگه دارنده دندان ها دچار عفونت 

می شوند، چراكه دیابت موجب كاهش تامین خون برای لثه ها می شود.
به گفته محققان، از آنجائیكه قند خون بالا موجب خشكی دهان و تشدید بیماری های 
لثه می شود، بزاق كمتر امكان تولید باكتری های فاسدكننده دندان ها و تشكیل پلاک ها 

را فراهم می سازد.
با كنترل مناسب قند خون و بهداشت دهان و دندان می توان از این گونه مشكلات 

جلوگیری كرد.
همچنین به گفته محققان، بیماران دیابتی بسیار مستعد ابتلا به عفونت های قارچی 
نظیر برفک هستند. برفک منجر به تشكیل لكه های سفید یا قرمز در مناطقی از دهان 

می شود.

دستگاه های طیف سنج با بهره مندی از توانمندی بومی تولید شد
محققان در یک شركت ایرانی موفق به طراحی و ساخت سیستم های طیف سنجی و اندازه گیری هسته ای برای تجهیز آزمایشگاه های 
آموزشی و تحقیقاتی فیزیک هسته ای و... شدند. الناز احمدی نیاری، مدیر عامل یک شركت ایرانی گفت: با بهره مندی از تجربیات 
متخصصین و محققان شركت و با طراحی و ساخت دستگاههای مختلف و ثبت اختراع آنها در جهت توسعه و بومی سازی فناوری های 
نوین قدم برداشته است. وی افزود: اغلب سیستم های طراحی و ساخته شده سیستم های طیف سنجی و اندازه گیری هسته ای، به عنوان 
كالای دانش بنیان شناخته شده است و علاوه بر دانشگاهها و مراكز آموزشی در صنایع هسته ای نیز مورد استفاده قرار می گیرد. مدیر عامل 
این شركت فناور بیان كرد: این شركت با ساخت دستگاه های مختلف و ثبت اختراع در این زمینه توانسته است با بهره مندی از توانمندی 
فنی بومی كشورمان، خود را به عنوان اولین و در حال حاضر تنها تولید كننده خصوصی دستگاه های طیف سنجی هسته ای در كشور در 
این عرصه معرفی كند.وی ادامه داد: همچنین شركت نوین طیف بنا به سفارش های مراكز ، موسسه ها و صنعت به تولید خاص منظوره ی 
ابزار هسته ای نیز می پردازد.احمدی با بیان این كه این شركت فناور، توانسته است به تولید انواع آشكارسازها و ماژول های كارآمد در طیف 
سنجی بپردازد كه سیستم پایش محیطی هوا از جدیدترین این محصولات است، ادامه داد: این سامانه برای مانیتورینگ پیوسته هوای محیط 
به منظور جمع آوری، آنالیز و نمایش آلودگی هوا. دارای قابلیت اندازه گیری آلودگی های آلفا، بتا، و گاما در محیط كاربرد دارد و هم اكنون 
توسط متخصصان این شركت و به صورت بومی تولید می شود.  وی افزود: ما توانسته ایم با تولید بیش از چهل محصول و با تجهیز بیش از 

پنجاه آزمایشگاه هسته ای در كشور، اغلب نیازهای اساسی آزمایشگاهها را برآورده كنیم.
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اجتماعی 6

استاندار قم:

 اقتصاد مقاومتی مساله ای
 حیاتی و سرنوشت ساز است 

استاندار قم گفت: اقتصاد مقاومتی فقط یك شعار نیست، بلكه مساله ای حیاتی و 
سرنوشت ساز است كه آیندگان از بركات آن بهره مند می شوند. 

سید مهدی صادقی دوشنبه شب در نخستین جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی استان قم 
افزود: برای تحقق اقتصاد مقاومتی باید عزم و اراده جمعی در تمامی نهادها و دستگاههای 
اجرایی و در میان آحاد جامعه ایجاد شود. وی خاطرنشان كرد: اقتصاد مقاومتی به عنوان 
یك استراتژی اساسی در كشورمان باید در همه ابعاد مورد توجه قرار گرفته و نهضت فكری 

و عملی برای دستیابی به مولفه ها و شاخص های آن در جامعه ایجاد شود. 
استاندار قم بر ضرورت تغییر نگرش و باور مردم و مسوولان نسبت به اهمیت و جایگاه 
اقتصاد مقاومتی تاكید كرد و گفت: دستیابی به اقتصاد مقاومتی، یك ضرورت برای رسیدن 
 ـاسلامی است. وی با اشاره به تشكیل ستاد اقتصاد  به عزت و استقلال و هویت ایرانی 
مقاومتی در استان قم و برگزاری جلسات هر دو هفته یكبار، تصریح كرد: این ستاد با 
رصد و پایش تمامی مسایل و موضوعات مرتبط و برنامه ریزی و ایجاد هماهنگی میان 
دستگاههای اجرایی، در جهت رسیدن به اقتصاد مقاومتی تلاش خواهد كرد. صادقی در 
پایان با بیان اینكه تصمیمات استانی در ستاد اقتصاد مقاومتی متناظر با سیاست های 
ابلاغی وزارتخانه ها اتخاذ می شود، گفت: اقدامات دستگاههای اجرایی در این رابطه و 
همچنین رضایتمندی مردم از این اقدامات به عنوان یكی از مولفه ها در ارزیابی عملكرد 

دستگاهها مورد توجه قرار می گیرد. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم تاكید كرد: 

 ضرورت مشارکت نخبگان
 در تحقق اقتصاد مقاومتی 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم گفت: همفكری و مشاركت نخبگان 
حوزوی و دانشگاهی در برنامه ریزی های كوتاه و بلندمدت در راستای دستیابی به اقتصاد 

مقاومتی ضرورت دارد. 
سید حسن رضوی دوشنبه شب در نخستین جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی استان قم 
افزود: به طور قطع مردم نقش و جایگاه مهمی در تحقق اقتصاد مقاومتی در كشور دارند، 
از این رو باید از ظرفیت های عظیم فرهنگی در قم برای فرهنگسازی و تبلیغات به خوبی 

بهره مند شویم.
وی با بیان اینكه حمایت از تولید و فعال كردن واحدهای تعطیل و نیمه تعطیل، ابعاد 
گوناگونی دارد كه باید مورد توجه قرار بگیرد، اظهار داشت: افزایش بهره وری انرژی، 
كارآمدی نیروی انسانی، خدمات پس از فروش، مدیریت هزینه ها و سرمایه و دیگر مسایل 
باید در برنامه ریزی ها لحاظ شود.وی با اشاره به وظایف و تكالیف ستاد اقتصاد مقاومتی 
استان، از برگزاری منظم و مستمر جلسات این ستاد و ارایه گزارش عملكرد آن به معاون 
اول رییس جمهوری خبر داد و گفت: دستگاههای اجرایی باید با همه توان در این جهت 

حضور و مشاركت موثر داشته باشند. 
وی برنامه های ارتقای بهره وری، پیشبرد برون گرایی اقتصاد، ارتقای توان تولید ملی، 
عدالت بنیان كردن اقتصاد و توسعه عدالت اجتماعی، برقراری انضباط مالی در بخش 
عمومی و قطع وابستگی بودجه به نفت، توسعه اقتصاد دانش بنیان، گفتمان سازی و 
فرهنگسازی اقتصاد مقاومتی، شفاف سازی و سالم سازی اقتصاد، توسعه ظرفیت تولید 
نفت و گاز و تكمیل زنجیره پایین دستی و توسعه بازار، هدفمندسازی یارانه ها، مردمی 
كردن اقتصاد و سیاست های پولی و ارزی را از جمله برنامه های ملی و طرح های مصوب 

ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی كشور عنوان كرد. 

معاون سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم خبرداد: 

شناسایی 63پروژه برای واگذاری
 به بخش خصوصی در قم 

معاون برنامه و بودجه سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم گفت: تاكنون 63 پروژه 
دستگاههای اجرایی برای واگذاری به بخش خصوصی در استان شناسایی شده است. 

نعمت الله امانی دوشنبه شب در نخستین جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی استان قم با 
اعلام این خبر افزود: پروژه های قابل واگذاری به بخش خصوصی شامل 18 پروژه نیمه 
تمام، 1۲ پروژه تكمیل شده و ۲3 پروژه جدید است. وی با بیان اینكه برای واگذاری پروژه 
ها به بخش خصوصی، مشوق ها و تسهیلاتی هم در نظر گرفته شده است، اظهار داشت: 
البته هدفگذاری دولت واگذاری ۲0 درصد پروژه های استانها به بخش خصوصی است 
كه با این احتساب، حدود 60 پروژه دیگر برای واگذاری در استان قم باید شناسایی شود. 
معاون سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم گفت: طرح واگذاری پروژه ها به بخش خصوصی 
از تمامی ابعاد اقدام مناسب و خوبی است كه موجب كوتاه كردن زمان اجرای پروژه ها، 
بهره برداری بهینه از پروژه ها و استفاده از ظرفیت های گسترده فعالان اقتصادی است. وی 
در پایان تصریح كرد: اقتصاد كشورمان به دلیل تحریم ها و فشارهای گذشته در وضعیت 
بحرانی قرار گرفته و شبیه بیماری است كه به درمان فوری نیاز داشته و باید در كنار برنامه 

ریزی های بلندمدت، راه حل های كوتاه مدت نیز در اولویت قرار بگیرد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم مطرح كرد :

معضل فرسودگی ماشین آلات
 واحدهای صنعتی قم

 رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: واحدهای صنعتی به دلیل 
مشكلات اقتصادی مجبور هستند كه از ماشین آلات فرسوده استفاده كنند و این امر باعث 

كاهش كیفیت محصول و افزایش هزینه ها می شود. 
احمد ذاكری  دوشنبه شب در جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی استان كه در سالن امام 
جواد)ع( استانداری برگزار شد گفت: حمایت از تولید ملی و مصرف كالای داخلی از 
محورهای اصلی اقتصاد مقاومتی هستند كه نیاز به فرهنگ سازی دارند.وی افزود: یكی 
از تصمیم هایی كه وزارت صنعت، معدن و تجارت گرفته است تعیین تكلیف واحدهای 
تولیدی مشكل دار با هدف فعال كردن آنهاست.رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان قم ادامه داد: توسعه صنعت فولاد و مس، افزایش صادرات غیر نفتی، مدیریت 
واردات و تكمیل پروژه های مهم اقتصادی از دیگر تصمیم های این وزارتخانه است.ذاكری 
فرسودگی ماشین آلات واحدهای صنعتی را یكی از مشكلات آنها برشمرد و گفت: 
واحدهای صنعتی به دلیل مشكلات اقتصادی مجبور هستند كه از ماشین آلات فرسوده 

استفاده كنند و این امر باعث كاهش كیفیت محصول و افزایش هزینه ها می شود.
وی اضافه كرد: 60 درصد واحدهای صنعتی در زمینه فروش محصولات خود دچار 
مشكل هستند به ویژه در سال ۹4 كه سخت ترین سال برای آنها بود.رئیس سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان قم نقدینگی و بیمه را از دیگر مشكلات واحدهای صنعتی 
عنوان كرد و گفت: مسئله نقدینگی رتبه دوم را میان مشكلات واحدهای صنعتی دارد و 

همچنین بیمه نبودن بسیاری از كارگران از جمله معضلات است.
ذاكری تاكید كرد: نیمی از واحدهای صنعتی با مسئله مالیات درگیر هستند و مشكلات 
جدی برایشان ایجاد شده است.وی با بیان اینكه دولت باید هزینه های زیربنایی واحدهای 
صنعتی را بپردازد گفت: دولت هزینه های زیربنایی واحدهای صنعتی همچون آب، برق و 
گاز را نمی پردازد و در نتیجه تولیدكننده مجبور به پرداخت آنها می شود، البته دولت در نظر 
دارد كه مبلغی را به این امر اختصاص دهد.رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
قم با اشاره به مشكل واحدهای صنعتی در زمینه تامین مواد اولیه اظهار كرد: 15 درصد از 

واحدهای صنعتی استان با مشكل تامین مواد اولیه رو به رو هستند.
وی افزود: مشكلات واحدهای صنعتی روشن هستند و نیاز به بررسی ندارند بنابراین از 
استانداری انتظار همكاری داریم.ذاكری تاكید كرد: تحریم ها واحدهای صنعتی ما را آزار 

داده اند و دولت باید از آنها پشتیبانی كند.

معاون امور عمرانی استاندارقم:

 مخالف توسعه کاربری های صنعتی آلاینده هستیم
معاون امور عمرانی استاندارقم، گفت: با آغاز دولت تدبیر و امید، مدیریت استان با توسعه 
كاربریهای آلاینده بویژه در بخش پسماندهای شیمیایی و روغنی مخالف است و برای 

واحدهای جدید مجوز صادر نمی شود.
محسن بهشتی در اولین جلسه كارگروه مدیریت پسماند استان در سال جاری با حضور 
مدیران كل دستگاههای اجرایی، اظهاركرد:  متأسفانه در سالهای گذشته استان در این 

بخش توسعه پیدا كرده كه این امر موجب آلایندگی هوای شهر قم گردیده است.
رئیس كارگروه مدیریت پسماند استان گفت: مدیریت پسماندها برای سلامتی جامعه 
است و باید با استفاده از قوانین و ظرفیت های موجود به تصمیمات و راهكارهای مناسبی 

برسیم.
وی با اشاره به نیاز استان به احداث مجتمع مدیریت پسماندهای ویژه و صنعتی بر 
استفاده از توان بخش خصوصی و سرمایه گذاران در این بخش تأكید و بیان كرد: بستر 
این كار در شهرداری قم و سایت دفن زباله البرز فراهم است كه با سرمایه گذاری بخش 
خصوصی می توان مجتمع مدیریت پسماند را در این منطقه ایجاد و تمام پسماندهای 

عادی، بیمارستانی، صنعتی و ویژه را در آن مدیریت كرد.
بهشتی به كمیته فنی كارگروه مأموریت داد تا طرح احداث مجتمع مدیریت پسماندهای 
ویژه و صنعتی استان قم را بررسی و تا یك ماه آینده گزارش آن را در جلسه بعدی كارگروه 

ارائه نمایند.  

است.  اسلامی  امت  بزرگ  اعیاد  از  یكی  مبعث، 
پوشیدن لباس تمیز و مناسب، صلوات فرستادن و روزه 
گرفتن، از سنت های سفارش شده در این عید بزرگ به 
شمار می آید. امام صادق علیه السلام درباره روزه داری 
در روز عید مبعث فرمودند: »كسی كه در روز بیست و 
هفتم ماه رجب روزه بگیرد، خداوند ثواب هفتاد سال 

روزه را به او خواهد داد«.  
مفهوم  بعثت

بعثت، به معنای برانگیخته شدن برای انجام كاری 
است و مبعث، روزی است كه پیامبر صلی الله علیه و 
آله از سوی خداوند متعال به رسالت مبعوث گردید. در 
قرآن كریم واژه بعثت با صیغه های مختلف به كار رفته 

و در مجموع به دو قسمت تقسیم می شود: 
قسمت اوّل درباره بعثت پیامبران است، مانند آنجا 
را  امتی رسولی  كه می فرماید: »به تحقیق در هر 

برانگیختم«. 
قسمت دیگر درباره دوران پس از مرگ و زنده شدن 
مردگان می باشد، همانند آن جا كه می فرماید: »آنان 
كه كافر شدند، پنداشتند هرگز برانگیخته نمی شوند. 
برانگیخته  البته  كه  پروردگارم  به  آری سوگند  بگو 
خواهید شد. سپس خبر داده می شوید بر آن چه عمل 

كرده اید و آن بر خداوند آسان است«. 
و نیز از زبان حضرت عیسی علیه السلام نقل می كند 
كه می فرماید: »سلام بر من هنگامی كه ولادت یافتم و 

آن گاه كه بمیرم و در آن زمان كه زنده شوم«.
انگیزه بعثت، نزول وحی و نزول قرآن است و انگیزه 
تلاوت قرآن بر بشر این است كه تزكیه پیدا بكنند و 
نفوس مصّفا بشوند، از این ظلماتی كه در آن ها موجود 
است تا این كه بعد از این كه مصّفا شدند، ارواح و اذهان 

آن ها قابل این بشود كه كتاب و حكمت را بفهمند 
قلمرو بعثت

قرآن كریم در آیات مختلف، جهانی بودن رسالت 
پیامبر اسلام صلی الله علیه و آله را مطرح نموده است. 

از آن جمله در سوره اعراف و سبأ آمده است: »بگو ای 
مردم من فرستاده خداوند به سوی همه شما هستم« 
و نیز »و ما تو را جز برای همه مردم نفرستادیم«. قرآن 
كریم هم چنین در سوره جمعه می فرماید: »او مبعوث 
به گروه دیگری از مومنان نیز هست كه هنوز ملحق 
به این ها نشده اند«؛ یعنی اقوام دیگری نیز كه بعد از 
پیامبر و یاران وفادارش پا به عرصه وجود می گذارند و از 
سرچشمه زلال قرآن و سنت رسول خدا صلی الله علیه 
و آله سیراب می گردند، در قلمرو بعثت پیامبر صلی الله 

علیه و آله قرار دارند. 
در همین رابطه، نقل شده هنگامی كه پیامبر خدا 
صلی الله علیه و آله این آیه را تلاوت می فرمود، سوال 

شد: این ها چه كسانی هستند؟ ایشان صلی الله علیه و 
آله هم دست خود را بر شانه سلمان گذاشت و فرمود: 
»اگر ایمان در ثرّیا )ستاره ای دور دست( باشد، مردانی 

از این گروه )ایرانیان( بر آن دست می یابند«.
 پایه گذار حكومت صالحان در عرصه خاک

بعثت، پایه گذار حكومت صالحان در عرصه خاک 
است. بعثت، سحرگاه امامت و ولایت است. بعثت، نوید 
تزكیه انسان های شایسته از زشتی هاست. بعثت، عید 
انسان های جویای حق و عدالت است. بعثت، جشن 
بزرگ مستضعفان، محرومان، ستم دیدگان و بی یاوران 
است. بعثت، روز عزت ارزش هاست. بعثت، نعمت خدا 
بر انسان هاست. پیام خیزش انسان از خاک بر افلاک 

است. در این روز، خداوند نهر عدالت را در بوستان حیات 
بشر جاری ساخت و گل های ایمان را در گلستان جان 
حضرت محمد صلی الله علیه و آله شكوفا كرد. بعثت، 
گل های ایمان را بر شوره زار دل های سرد و خفته 
اعراب رویاند و خرافات و اوهام را از سرزمین حجاز، 
به زباله دان تاریخ سپرد. اینک نیز پیام های ماندگار 
بعثت، كه از منبع وحی سرچشمه می گیرد، رهگشای 

ما رهروان آن پیامبر نیک سرشت است.
اقوام دیگری نیز كه بعد از پیامبر و یاران وفادارش پا 
به عرصه وجود می گذارند و از سرچشمه زلال قرآن و 
سنت رسول خدا صلی الله علیه و آله سیراب می گردند، 

در قلمرو بعثت پیامبر صلی الله علیه و آله قرار دارند 

بعثت، عید ختم ناامیدی
مبعث، عید بزرگ نجات از سرگردانی، عید ختم 
ناامیدی، عید تمایز عدل و ستم، عید بیداری و آگاهی، 
و عید تعهد و هدایت بزرگ الاهی است. در این روز 
شریف بود كه پیامبر رحمت پس از چهل سال عبادت 
و راز و نیاز به درگاه خداوند، شایسته ابلاغ رسالت شد و 
زمزم وحی، در عمق جانش به جوشش درآمد و آفاق را 
سیراب كرد. در این روز، پیامبر امین، با فرمان »اقرو بشر 
را در آغوش پر مهر دیانت قرار داد و دامنه بعثتش، تا 
همیشه تاریخ گسترده شد و نام مباركش، زینت بخش 
ملک و ملكوت گشت. اینک پس از پانزده قرن، سخن 
و تعلیم آن یگانه هستی، هم چنان می درخشد، می 
تابد، می سازد و پرورش می دهد. از این رو، بعثت، نقطه 
عطفی در زندگی سراسر عزت پیامبر امین بود كه آیات 
الهی را بر گوش جان انسان ها ترنم كرد و جهل و جور، 

شرک و بت پرستی را از صحنه زندگی دور ساخت.
 مهم ترین پیام بعثت

مهم ترین پیام بعثت، یكتا پرستی و تزكیه نفس است. 
بعثت، وحی را واسطه زمین و آسمان قرار داد و انسان 
ها را از سرگردانی در وادی ظلمت و تحیر وارهاند. بر 
همین اساس است كه حضرت امام خمینی رحمه الله 
می فرمایند: » انگیزه بعثت، نزول وحی و نزول قرآن 
است و انگیزه تلاوت قرآن بر بشر این است كه تزكیه 
پیدا بكنند و نفوس مصّفا بشوند، از این ظلماتی كه در 
آن ها موجود است تا این كه بعد از این كه مصّفا شدند، 
ارواح و اذهان آن ها قابل این بشود كه كتاب و حكمت را 
بفهمند. انگیزه بعثت این است كه ما را از این طغیان ها 
نجات دهد ، ما تزكیه كنیم خودمان را، نفوس خودمان 
را مصّفا كنیم... اگر این توفیق برای همگان حاصل شد، 
دنیا یک نوری می شود نظیر نور قرآن و جلوه نور حق«. 
بنابر این در یک جمله می توان گفت: فلسفه بعثت پیامبر 
اكرم صلی الله علیه و آله تكامل انسان و پاسخگویی به 

نیازهای مادی و معنوی اوست.

 به مناسبت سالروز مبعث رسول مكرم اسلام )ص( 

عید بیداری و آگاهی 

چهار شنبه -پانزدهم اردیبهشت 1395 - سال نوزدهم - شماره 3993

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد:

دستگیری کیف قاپ با 1۰فقره سرقت 
رئیس پلیس آگاهی استان از دستگیری یک كیف قاپ حرفه ای در قم خبر داد و گفت: 

متهم در تحقیقات به ۹فقره سرقت كیف قاپی و یک فقره سرقت به عنف اعتراف كرد. 
سرهنگ احمد كرمی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت: درپی 
وقوع چندین فقره كیف قاپی در قم توسط راكب یك دستگاه موتورسیكلت ،موضوع در 
دستوركار كارآگاهان این پلیس قرارگرفت. به گفته وی در ادامه كارآگاهان اداره مبارزه با 
سرقت پلیس آگاهی استان قم با استخراج تصویر سارق از دوربین های مداربسته، نامبرده را 
شناسایی و تصویر وی در اختیار كلیه گشت های انتظامی استان قرار داده شد. رئیس پلیس 
آگاهی استان قم گفت:تحقیقات ادامه داشت تا اینكه مأموران كلانتری 15 حین گشت زنی 
به راكب یک دستگاه موتورسیكلت كه شباهت زیادی با تصویر سارق داشته مشكوک و 
نامبرده را دستگیر می كنند. سرهنگ كرمی اظهاركرد:در ادامه متهم پس از انتقال به پلیس 
آگاهی استان و در رویارویی با مأموران ابتدا متهمین منكر ارتكاب هرگونه سرقت بود اما 
سرانجام با انجام تحقیقات تخصصی و ارائه دلایل و مدارک موجود، وی كه هویت واقعی 
خود را به دلیل عدم پرداخت مهریه به همسرش مخفی می كرد لب به اعتراف گشود و به 
۹ فقره سرقت كیف قاپی و همچنین یک فقره سرقت به عنف با همدستی فرد دیگر اعتراف 
كرد. وی افزود:متهم در اظهارات خود اذعان كرد از فروش اموال مسروقه جهت تهیه مواد 
مخدر استفاده می كرده است. رئیس پلیس آگاهی استان قم گفت: در ادامه مالباختگان به 
پلیس آگاهی استان دعوت و متهم مورد شناسایی آن ها قرار گرفت و نهایتاً پس از تشكیل 

پرونده به مرجع قضائی استان تحویل و به همراه همدستش روانه زندان شدند. 

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر پایتخت خبر داد:

انهدام 2 باند گسترده ترانزیت
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر پایتخت از كشف قریب به چهار تن انواع مواد مخدر در 
۲ عملیات جداگانه و مشترك پلیس مبارزه با مواد مخدر پایتخت طی ۲4 ساعت گذشته 

خبرداد.
سرهنگ بخشنده رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر تهران بزرگ ضمن تشریح جزئیات 
این ۲ عملیات مشترک اظهار داشت :یك سال پیش پرونده ای مبنی بر فعالیت گسترده 
چهار قاچاقچی حرفه ای به پلیس مبارزه با مواد مخدر تهران بزرگ ارسال شد و رسیدگی به 
موضوع بلافاصله در دستور كار قرار گرفت. وی گفت: متعاقبا مشخص شد متهمان محموله 
مذكور را با ۲ دستگاه خودرو پرشیا به سمت استان سمنان و تهران اسكورت می كنند و تازه 
وارد شهرستان دامغان شده اند. سرهنگ بخشنده اظهارداشت: با تجمیع اطلاعات به دست 
آمده و با انجام هماهنگی های لازم، نیابت قضائی اخذ و تیم های عملیاتی پلیس مبارزه با 
مواد مخدر تهران بزرگ و شهرستان دامغان به صورت نامحسوس محدوده تردد متهمان را 
تحت كنترل قرار دادند تا این كه در نهایت شب گذشته اعضای این باند حرفه ای، به همراه 
خودروهایشان شناسایی و تحت تعقیب قرار گرفتند. رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر تهران 
بزرگ با بیان این كه متهمان به محض مشاهده ماموران فرار را بر قرار ترجیح دادند، بیان كرد: 
با فرار متهمان عملیات تعیقب و گریز پلیسی آغاز و متهمان در حالی كه بی توجه به دستور 
ایست پلیس به فرار جنون آمیز خود ادامه می دادند با شلیک چند گلوله متوقف و دستگیر 
شدند. این مقام انتظامی با اشاره به كشف یک تن و 800 كیلوگرم تریاک ، ۲00 كیلو گرم 
هروئین و توقیف سه دستگاه خودرو از متهمان اضافه كرد: تحقیقات بر روی این پرونده در 
جهت كشف دیگر مرتبطان و زوایای پنهان آن كماكان از سوی ماموران عملیات ویژه این 
پلیس ادامه دارد. وی در تشریح عملیات دیگری كه روز گذشته با همكاری سربازان گمنام 
امام زمان )عج( شهر ری انجام گرفت، اظهار داشت: برابر گزارش واصله از اداره اطلاعات شهر 
ری مبنی بر ترانزیت یك محموله سنگین مرفین توسط سه قاچاقچی رسیدگی به این پرونده 
در دستور كار ماموران پایگاه نهم پلیس مبارزه با مواد مخدر تهران بزرگ قرار گرفت. بر همین 
اساس تحقیقات پلیسی آغاز و پس از چندین ساعت تلاش اطلاعاتی و عملیاتی مشخص شد 
كه اعضای این باند، مواد مخدر را از مرزهای جنوبی كشور تحویل گرفته و به شهرستان ری 

منتقل و قصد دارند در یكی از باراندازهای این محدوده اقدام به توزیع آن نمایند. 
 سرهنگ بخشنده  تصریح كرد: با تجمیع اطلاعات به دست آمده و با انجام هماهنگی های 
لازم ماموارن پایگاه نهم این یگان به محل دپوی مواد اعزام و موفق شدند در یك عملیات 
منسجم و هماهنگ سه قاچاقچی مذكور را دستگیر و بیش از ۲ تن مرفین از آن ها كشف و 
ضبط كنند. رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر پایتخت  ضمن اشاره به تحقیقات تكمیلی بر 
روی پرونده جهت شناسایی سایر متهمان مرتبط با آن، گفت: در این عملیات نیز سه دستگاه 
خودروی متهمان توقیف و پرونده برای سیر مراحل قانونی در اختیار مقام قضایی قرار گرفت.

سارقان زورگیر و همدستان قدیمی كه با روش هایی 
همچون پنچری، تصادف ساختگی و خفه كنی به سرقت 
طلا از خریداران طلا می پرداختند با تلاش مأموران پلیس 

آگاهی دستگیر شدند. 
به گزارش فارس، در ادامه اقدامات پلیس آگاهی تهران 
بزرگ در كنترل نامحسوس مجرمین سابقه دار و حرفه ای، 
كارآگاهان اداره هجدهم اطلاع پیدا كردند كه تعدادی از 
مجرمین سابقه دار و حرفه ای در زمینه سرقت های بعنف به 
شیوه كیف قاپی و زورگیری با سلاح سرد به تازگی از زندان 
آزاد شده و همزمان وقوعات سرقت های مشابه به شیوه زاغ 
زنی، پنچری و خفه كنی ) شیوه و شگرد متهمین در انجام 

سرقت ( افزایش پیدا كرده است .
با شناسایی پرونده های سرقت های مشابه در پایگاه های 
مختلف شهر تهران، كارآگاهان اداره هجدهم پلیس آگاهی 
تهران بزرگ اطلاع پیدا كردند كه تمامی مالباختگان در 
زمان مراجعه به مراكز تجاری محدوده بازار و شعبات بانكی 
به شیوه زاغ زنی شناسایی شده و در ادامه با تهدید سلاح 
سرد مورد سرقت و زورگیری قرار گرفتند.یكی از مالباختگان 
كه پرونده اولیه آن در كلانتری 113 بازار تشكیل شده بود، 
پس از حضور در اداره هجدهم پلیس آگاهی به كارآگاهان 
گفت: پس از خرید مقدار دو كیلوگرم طلا به قصد بازگشت 
به شهر خود اقدام به كرایه دربستی یک دستگاه خودروی 
تاكسی به مقصد ترمینال غرب كردم.در طی مسیر بود كه 
یک دستگاه موتورسیكلت به ماشین نزدیک شد و به راننده 
گفت: ماشین پنچر است؛ در زمان تعویض لاستیک من 
داخل ماشین نشسته و مراقب كیف حاوی طلاها بودم كه 
ناگهان چند نفر از دو طرف به من حمله ور شده و پس از 
ضرب و جرح بنده و همچنین راننده كه به كمک من آمده 
بود با سرقت كیف طلاها توسط چند دستگاه موتورسیكلت 
از محل متواری شدند. ) سرقت به شیوه پنچری (مالباخته 
ای دیگر كه مقدار 6 كیلوگرم طلا از وی سرقت شده بود نیز 
پس از حضور در اداره هجدهم پلیس آگاهی در اظهاراتش 
به كارآگاهان گفت: پس از خرید مقدار 6 كیلوگرم طلا ، از 

بازار طلا در منطقه پامنار به همراه همكارم با یک دستگاه 
موتورسیكلت در حركت بودیم كه ناگهان دو نفر با یک 
دستگاه موتورسیكلت به سمت ما آمده و موتور خود را به 
ما زدند.من و همكارم روی زمین افتادیم؛ ناگهان تعدادشان 
چند نفر شد و با تهدید چاقو شش كیلو طلای داخل لباس 
هایم را بیرون كشیده و با چند دستگاه موتورسیكلت ]طرح[ 
هوندا از محل متواری شدند. )سرقت به شیوه ایجاد تصادف 

ساختگی (
 مالباخته ای كه به صورت پیاده و خفه كنی مورد سرقت 
طلا قرار گرفته و پرونده شكایت اولیه اش در كلانتری 11۷ 
جوادیه تشكیل شده بود نیز در اظهاراتش به كارآگاهان 
گفت: طبق روال برای خرید طلا به بازار تهران آمده و از 

پاساژ اردیبهشت و خرداد و حكیم هاشمی خرید كردم.
ساعت 14:30 پس از خرید بیش از یک كیلوگرم طلا 
از بازار بیرون آمده و به ایستگاه مترو پانزده خرداد رفته و 
سوار مترو شدم.در ایستگاه ترمینال جنوب از قطار پیاده 
و از ایستگاه خارج شدم و به قصد سوار شدن به ماشین 
به صورت پیاده به سمت پاركینگ شبانه روزی در خیابان 
غفاری حركت كردم كه ناگهان از پشت سر یک نفر گردنم 
را محكم گرفت و همزمان نفری دیگر بند كیف طلا را كه 
زیر كتم آویزان بود با چاقو پاره كرد؛ مجموعا 5 نفر بودند 
كه پس از سرقت كیف طلا با چند دستگاه موتورسیكلت از 
محل متواری شدند. ) سرقت به شیوه خفه كنی (در ادامه 
رسیدگی به پرونده سرقت های طلا و جواهرات كیفی، 
كارآگاهان با انجام چهره نگاری و همچین رؤیت تصاویر 
سارقین سابقه دار اقدام به شناسایی 6 سارق حرفه ای در 
زمینه سرقت های خشن بویژه كیف قاپی شدند.بررسی 
مالباختگان  تردد  محل  مداربسته  های  دوربین  تصاویر 
نیز تعدادی از این مجرمین را در زمان زاغ زنی و تعقیب 
مالباختگان نشان می دادبررسی سوابق این متهمین بنام 
های عشقعلی . ش )51 ساله( ، عباس . ر )50 ساله( ، 
علی . گ )58 ساله( ، امیررضا . ک )5۷ ساله ( ، محمد . 
س ) 54 ساله ( و جواد . م ) 44 ساله ( نشان داد كه آنها 

دارای سابقه دستگیری از سال 135۹ تاكنون بوده و بارها در 
شهرهای مختلف كشور بویژه در تهران، زابل، قم، كرج، زرند، 
پاكدشت، شیراز و ... بارها به اتهام ارتكاب جرایم مختلف 
مرتبط با كیف قاپی، زورگیری، سرقت مسلحانه، ایراد ضرب 
و جرح عمدی با چاقو ، ایجاد مزاحمت و ... دستگیر و روانه 
زندان شدند.یكی از متهمان بنام عشقعلی . ش به عنوان 
یكی از مجرمین سابقه دار و از اعضای سابق باند دیوار چین 
است كه بارها دستگیر و روانه زندان شده است.با شناسایی 
این گروه از مجرمین سابقه دار كه به سركردگی عشقعلی 
. ش سرقت های خود را انجام داده بودند، كارآگاهان اداره 
هجدهم در اولین مرحله از دستگیری، اقدام به دستگیری 
سركرده گروه ) عشقعلی . ش ( ، محمد . س، امیر رضا 
. ک و عباس . ر كردند.این متهمین در زمان دستگیری 
قصد داشتند تا با ایجاد درگیری و استفاده از سلاح سرد 
اقدام به فرار نمایند كه هر چهار نفر دستگیر شده و به اداره 
هجدهم پلیس آگاهی تهران بزرگ منتقل شدند.در ادامه و 
با شناسایی مخفیگاه دو عضو دیگر گروه ، جواد . م و علی 
. گ نیز در فاز سوم شهر جدید اندیشه و خیابان مجیدیه 
شمالی - خیابان منصوری دستگیر و به اداره هجدهم پلیس 
آگاهی منتقل شدند.سرهنگ كارآگاه داوود فـرد، معاون 
مبارزه با سرقت های خاص پلیس آگاهی تهران بزرگ ، 
با اعلام این خبر گفت: در مواجهه حضوری مابین شكات 
و مالباختگان و متهمین، هر شش متهم به صورت دقیق 
مورد شناسایی قرار گرفتند.وی گفت:در ادامه رسیدگی به 
پرونده و با توجه به سوابق متعدد متهمین در ارتكاب جرایم 
مختلف مرتبط با سرقت بویژه انجام سرقت های بعنف و به 
جهت شناسایی سایر جرایم ارتكابی و همچنین شكات و 
مالباختگان دستور انتشار بدون پوشش تصویر متهمین از 
سوی بازپرس شعبه چهارم دادسرای ناحیه 34 تهران صادر 
شده است ؛ لذا از كلیه شكات و مالباختگان دعوت می شود 
تا در صورت شناسایی تصویر متهمین و پیگیری شكایات 
خود به اداره هجدهم پلیس آگاهی تهران بزرگ در خیابان 

وحدت اسلامی مراجعه كنند.

 پنچری، تصادف ساختگی و خفه كنی شگرد باند پیرمردها

دستگیری پدرخوانده سارقین زورگیر و همدستان قدیمی

روزهای  كه  هستید  افرادی  از  دسته  آن  جزء  اگر 
زندگیتان بدون تغییر و انرژی لازم در یك خط صاف و 
ممتد می گذرد و با آفت های نظیر بی تفاوتی و ناامیدی 
دست به گریبانید و دیگر انگیزه ای برای رفتن به محل 

كار ندارید، باید بگوییم كه دچار »روزمرگی« شده اید. 
حال این سئوالات مطرح است كه آیا روزمرگی یك 
بیماری بشمار می آید و یا  پدیده ای اجتماعی است كه 
آسیب هایی را برای افراد بدنبال دارد؟ روزمرگی چگونه 
و با چه عواملی خود را در زندگی افراد نشان می دهد و 
آیا فعالیت اجتماعی نامتناسب با نیاز افراد جامعه در بروز 
این پدیده تاثیرگذار است یا نه؟ و در آخر اینكه راههای 

مقابله با آن چیست؟
به گفته كارشناسان مسائل اجتماعی، مرض روزمرگی، 
فرد را دچار انزوا، سرخوردگی، ناتوانی و افسردگی كرده و 
او را به انواع بیماری های روحی و روانی دچار می سازد.

همچنین سبب كاهش بازده شغلی و اجتماعی، كاهش 
ارتباطات خانوادگی، كاهش توانمندی و گرایش به سمت 
لذت جویی های آنی در فرد می شود.روزمرگی موجب 
می شود تا فرد بدون لذت بردن از كار و فعالیت اجتماعی، 
خود مسئولیت های محوله را بدون تغییر در مدت زمانی 
طولانی به انجام برساند.روزمرگی سبب خود آزاری در 
فرد آسیب دیده برای تامین نیازهای مادی و غیر مادی 
و نیز انجام كار با  عذاب وجدان نیز در فرد می شود. از 

سوی دیگر باید بررسی شود كه چرا اغلب افراد خانه دار 
و یا حتی شاغلین دچار روزمرگی می شوند؟ عده ای از 
محققان بهداشت روانی، روزمرگی را یك بیماری اجتماعی 
قلمداد می كنند و از آن به نام »مرگ احساسات« نام 

می برند. 
این محققان پس از بررسی گسترده بر روی افراد 
این  به  گوناگون  زندگی   شرایط  با  جامعه  مختلف 
نتیجه رسیده اند كه یكی از عوامل موثر بروز روزمرگی، 
»سرخوردگی« است و سرخوردگی را نتیجه افكار پوچ و 

بیهوده  حاصل از تلاش نامطلوب افراد می دانند. 
این درد فراگیر كه همچون مرضی به جان جامعه 
افتاده را چگونه می توان از بین برد و از آسیب های وارده 
آن به افراد جلوگیری كرد و در نتیجه جامعه ای شاد 

داشت؟
*روزمرگی بیماری نیست

روانشناس و استاد دانشگاه شهید بهشتی معتقد است، 
اجتماعی  بلكه جزو آسیب  نیست  بیماری  روزمرگی 

محسوب می شود.
دكتر »سیما فردوسی پور« در گفت وگو با خبرنگار 
از  را  افسردگی  ایرنا، همچنین مقوله  اجتماعی  گروه 
روزمرگی جدا دانسته و می گوید: اگر فردی احساس كرد 
كه هیچ چیز در او اثرگذار نیست و هیچ موردی در زندگی 
باعث شادی او نمی شود، این فرد دچار افسردگی شده 

و نه روزمرگی و باید حتما به او كمك درمانی تخصصی 
كرد. وی ادامه می دهد: افراد باید برای رهایی از روزمرگی 
در كارهای روزانه خود تنوع ایجاد و برای شاد نگهداشتن 
فضای كاری خود تلاش كنند.وی بر این باور است كه 
عوامل بیرونی همچون خانواده، مشاوران،  مدیران و دولت 
و حتی رسانه ها در زمینه پیشگیری از روزمرگی افراد 
جامعه نقش بسزایی دارند.فردوسی پور خاطرنشان می 
كند: برای رهایی شاغلان از روزمرگی نیز باید مدیران 
دستگاه ها تلاش كننند تا با برگزاری گردهمایی ها و 
 جشن ها، كاركنان خود را از حالت موسسه زدگی و 
روزمرگی خارج كنند. باید با سخنان امیدوار كننده انگیزه 
و امید را در كاركنان ایجاد كرد تا اثر مثبت آن در فعالیت 

های اجتماعی به ثمر بنشیند. 
* روزمرگی نشانه انقطاع و گسست است

همچنین مدیر گروه علوم اجتماعی)دانشگاه( تهران 
مركز نیز روزمرگی را نشانه انقطاع و گسست دانسته و 
تصریح می كند: روزمرگی براساس نیازهای زندگی مدرن 
برانگیخته می شود اما متناسب با نیازهای مادی افراد در 

جامعه مدرن نیست. 
امیر مسعود امیرمظاهری می گوید: فردی كه دچار 
روزمرگی شده احساس تعلق اجتماعی ندارد و فقط سعی 
می كنند صورت ها و شكل ساختارها را حفظ كنند در 
ظاهر به انجام وظایف بپردازند اما از مسئولیت اجتماعی 

لازم برخوردار نیست.
وی ادامه می دهد: اگر جامعه، هدف هایی را معرفی 
می كند، راه های رسیدن به آن هدف ها باید وجود داشته 
باشد تا افراد دچار روزمرگی نشوند یعنی اگر ما نیازهای 
مادی افراد را تحریك كنیم باید از راه تلاش كردن این 
نیازهای مادی رفع شود. امیرمظاهری، تقویت سیستم 
های اجتماعی و جایگزینی آن با سازمان ها و نهادی 
مدنی و آموزش شهروندان را از جمله راهكارهای رهایی 
از روزمرگی عنوان كرده و می افزاید: فرد دچار روزمرگی 
باید مهارت زندگی خود را تقویت كند و در روند زندگی 
تحرك داشته باشد و منتظر تایید از بیرون نباشد بلكه 

»خودانگیزشی« از درون خود فرد باید بیرون بیاید.
عضو هیات علمی دانشكده علوم اجتماعی تهران می 
گوید: افراد جامعه همچنین باید خود را در شرایط جدید 
زندگی مدرن متحول كنند و با افزایش آگاهی، با شرایط 
و مقتضایات زندگی مدرن كه از آنها انتظار می رود همسو 
شوند و البته نقش مراكز آموزشی، وسایل ارتباط جمعی، 
گروه های مرجع، همسالان و نهادهای مختلف را نباید 

برای رهایی از روزمرگی نادیده گرفت.
وی تصریح می كند: اگر نه جامعه و نه خود فرد تلاشی 
برای پیشگیری یا رهایی از روزمرگی نكند، این موضوع 
تشدید می شود و اختلالات روحی و روانی بر افراد و 
جامعه حاكم شده و به انواع لایه ها و طبقات جامعه 

سرایت خواهد كرد. امیرمظاهری می گوید: روزمرگی 
امروزه بیشتر در جامعه مدرن توسعه یافته اما نمودهای 
آن در جامعه سنتی هم وجود دارد. آنچه در جامعه مدرن 
قابل مشاهده است، كاهش تعلقات اجتماعی است، یعنی 
كنشگران اجتماعی بسته به تكالیف اجتماعی كه دارند 
به فعالیت می پردازند اما رغبتی به مسئولیت اجتماعی 
خود نشان نمی دهند.وی روزمرگی را بیشتر خاصه طبقه 
متوسط جامعه دانسته و می افزاید:  روزمرگی می تواند 
به بی تفاوتی منجر شود و آسیب هایی را در این باره 
پدید آورد.عضو هیات علمی دانشكده علوم اجتماعی 
تهران تصریح می كند: طبق مباحث جامعه شناسی، اگر 
راه رسیدن به اهداف جامعه در افراد از سوی مسئولان 
فراهم شود، همنوایی اجتماعی بین جامعه و اعضای آن 
بوجود خواهد آمد، اما اگر راه هایی رسیدن به آن وجود 
نداشته باشد، انواع آسیب ها و انحرافات اجتماعی در قالب 
انزوا گرایی در جامعه شكل می گیرد. وی می افزاید: 
احساس نداشتن حمایت اجتماعی در افراد و نیز بروز انواع 
اختلالات روانی از جمله افسردگی، روزمرگی را در افراد 
پدید می آید.نكته آخر آنكه، برای داشتن جامعه سالم 
باید فرد سالم تربیت شود و این همت جمعی را طلب می 
كند و باید همه آحاد جامعه و مسئولان با تزریق شادی و 
امید به زندگی، جامعه را در دستیابی به جامعه ای پویا و 

با نشاط ریل گذاری كنند. 

روزمرگی، آفتی برای جامعه شاد 
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نکتــه

افزون بر برجام كه مدت ها است پای ثابت و هدف اصلی حمله 
های منتقدان دولت به شمار می رود، انتقادهایی تازه از سیاست های 
بانكی دولت در زمینه اعطای وام ازدواج، مسكن مهر، وضعیت بورس، 
مبارزه با قاچاق كالا و نیز صادرات نفت در رسانه های مجازی و شبكه 

های اجتماعی انتشار یافته است.
حمله به دولت و سیاست هایش گویی پایانی ندارد. طی هفته 
ای كه گذشت، منتقدان دولت در كانال های تلگرامی، صفحه های 
اینستاگرام و دیگر شبكه های اجتماعی در فرایند حمله به دولت به 
سمت تنوع بخشی اهداف خود گام برداشتند و افزون بر برجام بر 
سیاست ها و برنامه های دولت در بخش های بانكداری، مسكن مهر، 
صادرات نفت، قاچاق كالا، بورس و ... تاختند. همچنین دفاع برخی 
مسوولان از اجرای برجام و شایعه تغییرِ سه وزیر دولت از دیگر محور 

مورد توجه در فضای مجازی بود.
حمله به سیاست های دولت با تاكتیك متناقض گویی

پیش از این، بخش عمده مخالف خوانی ها در برابر دولت معطوف 
به حوزه سیاست خارجی و برجام بود اما بررسی آنچه هفته اخیر در 
فضای مجازی گذشت نشان می دهد بسیاری از برنامه های اجرایی 
دولت در بخش های گوناگون همچون بانكداری، بورس، مسكن، 
صادرات نفت، قاچاق كالا و ... نیز از اتهام و انتقاد در امان نمانده است. 
در این میان، عده ای در موضع  گیری هایی متناقض، هم از افزایش 
درآمد نفتی دولت سخن گفتند و هم از كاهش صادرات نفت پس 
از برجام. در همین زمینه كانال خبری نزدیك به دولت پیشین اعلام 
كرد: درآمد نفتی دولت یازدهم نسبت به دولت قبل افزایش 13/5 

درصدی داشته است. این كانال اما در خبر دیگری به نقل از یكی از اعضای كمیسیون انرژی 
مجلس نوشت: آمارهای معاون اول دولت یازدهم درباره صادرات نفت پس از برجام غیرواقعی 

است و صادرات نفت در دوره پس از برجام افزایش چندانی نداشته است. 
صفحه اینستاگرام طرفداران دولت یازدهم با طرح پرسشی این تناقض منتقدان را به 
چالش كشید و نوشت: از مخالفان دولت باید پرسید  اگر قیمت نفت از یك سو و صادرات 
نفت ایران از سوی دیگر كاهش یافته پس درآمدهای نفتی دولت بر چه اساسی افزایش 

داشته است؟
تنوع طلبی منتقدان در حمله به دولت

پس از صادرات نفتی، مسكن مهر بهانه دیگر منتقدان برای حمله به دولت طی هفته 
گذشته بود. این انتقادها پس از سخنان »احمد اصغری مهرآبادی« قائم  مقام وزیر راه و 

شهرسازی در زمینه عرضه واحدهای بدون متقاضیِ مسكن مهر در بازار آزاد شدت یافت.
كانال خبری منتقد دولت مدعی دست  های پشت پرده در حراج واحدهای بدون 
متقاضی مسكن مهر شد و نوشت: در حالی مدیر عامل شهر جدید پرند قیمت نهایی مسكن 
های مهر بدون متقاضی را اعلام كرد كه گزارش ها از عدم استقبال مردم از این واحدها به 
علت بی  اطلاعی از وضعیت واگذاری  ها و تلاش وزارت راه برای ایجاد روش  های سهل  تر 

در این كار حكایت می كند.
در یك كانال دیگر هم گزارشی درباره توقف ساخت وساز مسكن مهر و گلایه مردم می 
خوانیم كه در آن دولت به سكوت در برابر مشكلات متقاضیان متهم شده است. طرح افزایش 
وام ازدواج به 10 میلیون تومان و به بن بست خوردن آن، دستاویز دیگر منتقدان برای حمله 
به برنامه های مسوولان اجرایی بود. یك كانال خبری در این زمینه نوشت: دولت ادعا می  كند 
كه منابع لازم برای اجرای این طرح را در اختیار ندارد. این در حالی است كه بانك  ها بیش 
از ۷0 هزار میلیارد تومان سپرده قرض الحسنه جاری از مردم با نرخ صفر دریافت كردند كه 

برایشان هیچ هزینه  ای نداشته است.
صفحه اینستاگرام منتقد دیگری، عملكرد دولت یازدهم در حوزه مبارزه با قاچاق را زیر 
سوال برد و به نقل از معاون پیشین ستاد مبارزه با قاچاق كالا نوشت: دولت مبارزه با قاچاق 

كالا را بوسید و كنار گذاشت. حجم قاچاق در كشور 30 میلیارد دلار برآورد می شود
بورس نیز از حمله مخالفان دولت در امان نماند. یك كانال خبری در این زمینه مدعی 

شد: بررسی روند بازارسرمایه در هفته پنجم سال ۹5 نشان می دهد كه سهامداران امیدی 
به آینده بازار سرمایه ندارند. طی هفته  های گذشته، از سوی فعالان بازار سرمایه، داد و ستد 
سهام در روندی متعادل پیگیری و شاخص كل با رفت  و آمدهای پی  درپی همچنان در 
كانال ۷8 هزار واحدی باقی  ماند. این در حالی است كه كانال »بهار نیوز« به نقل از »حسن 
قالیباف  اصل« مدیرعامل بورس اوراق بهادار، نوشت: مجموع فعالیت سرمایه گذاران خارجی 
در بورس تهران پس از امضای برجام رشد 10 برابری داشت. سانسور آمار اقتصادی نیز دیگر 
اتهام دولت بود كه عده ای آن را مطرح كردند و در كانال های خبری خود مدعی شدند: 
مرجع تصمیم  گیرنده برای انتشار آمار حساب  های ملی سال 13۹4، بانك مركزی نیست و 
مصلحت  اندیشی برای عدم انتشار این آمارها از مرجعی خارج از بانك مركزی صورت گرفته 
است. در ادامه، منتقدان مانند هفته های گذشته پای دولت را دوباره به بازار میوه كشیدند و 

از تداوم بی توجهی دولت به فراوانی میوه های خارجی در بازار سخن 
گفتند. در بخشی از متن این ادعا می خوانیم: پرتقال مصری، نارنگی 
پاكستانی، انگور شیلی و سیب سبز فرانسوی در میادین میوه و تره 

بار جولان می دهند!
حمله به برجام و سیاست خارجی دولت نیز همچنان در دستور 
كار شبكه  های مجازی منتسب به مخالفان است. در گزارش یكی از 
این كانال های تلگرامی می خوانیم: میزان پشتیبانی ۷1 درصدی از 
برجام در نخستین روزهای امضا از سوی ایران و 1+5 در ماه آگوست 
)چند هفته بعد از امضای برجام( به حدود 43 درصد رسید. این 
میزان پشتیبانی مردم در آخرین بررسی به ۲۷ درصد كاهش پیدا 

كرده است
آمار  انتشار  با  »اعتماد«  كانال خبری  كه  است  درحالی  این 
منتخبان مجلس دهم نوشته است: از میان 80 نماینده مخالف برجام 
در مجلس نهم، تنها 1۲ نفر باقی  ماندند كه این آمار از اقبال عمومی 

نسبت به منتخبان پشتیبان دولت حكایت دارد.
كانال خبری دیگری به نقل از تحلیلگر خود نوشت: سیاست 
خارجی دولت مقابل آمریكا به روح فئودالیته قرون 1۲ و 13 برگشته 

است.
 دفاع از برجام در برابر منتقدان

دولت یازدهم با دور كردن سایه تحریم از سر ایران، برجام را اجرایی 
كرد اما این موفقیت به مذاق عده ای خوش نیامد و آنان را به منتقدان 
برجام تبدیل ساخت. انتقادها از اجرای برجام و نادیده گرفتن دستاوردهای 
آن در حالی ادامه دارد كه شماری از مسوولان در تازه ترین اظهارات خود 
به دفاع از آن پرداختند. كانال خبری »ایلنا« در این زمینه به بازتاب سخنان رییس جمهوری در 
مراسم بزرگداشت روز جهانی كارگر پرداخت و به نقل از وی نوشت: عده  ای می  گویند ما در سایه 
تحریم زندگی خوبی داشتیم، چرا زندگی خوب ما را برهم زدید. آن وقت كه ما می  گفتیم پای میز 
مذاكرات می  توان مشكل را حل كرد بدبین  ها و بدگمان  ها می  گفتند امكان  پذیر نیست. ما می 
 گوییم در سایه برجام امروز برای نقل و انتقال پول دست شما باز شده است. آنها می  گویند اینكه 
چیزی نیست. كانال خبری »انتخاب« نیز سخنان »علی جنتی« وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی را 
در دفاع از برجام منتشر و عنوان كرد: قبل از توافق در آستانه جنگ بودیم و مقدمات حمله مشترك 
آمریكا، اروپا و كشورهای منطقه به مراكز حساس ایران فراهم شده بود. برخی می  خواهند برجام 
كه افتخار كشور است، كاری ضد ارزشی تلقی شود. گروهی درصددند تا با زمینه سازی بگویند كه 
با موضوع برجام هیچ اتفاقی برای كشور به وجود نیامده و ثمره ای هم نداشته است. كانال تلگرامی 
»خبرآنلاین« به نقل از »علی لاریجانی« رییس مجلس شورای اسلامی در دفاع از برجام نوشت: 
مشكلاتی وجود دارد، اما راه درستی در پیش گرفتیم. در این میان یكی از كانال های خبری 
ناهمسو با دولت با اشاره به سخنان »سید احمدخاتمی« امام جمعه موقت تهران و عضو مجلس 
خبرگان رهبری در دفاع از برجام عنوان كرد: برجام یك پدیده در سیاست خارجی است كه 
مسوولان ما به انگیزه خدمت جلو رفتند و موضع گیری محكم رییس جمهوری در مقابل غارت 

دومیلیارد دلاری اموال ایران از سوی آمریكا قابل تقدیراست.
تغییرِ وزیران دولت، از شایعه تا واقعیت

گمانه زنی  ها درباره تغییر شماری از وزیران دولت یازدهم در روزهای گذشته شدت 
گرفت و كانال  های موافق و مخالف دولت به خبرهای مربوط به این تغییرهای احتمالی 
پرداختند. در این پیوند یكی از كانال های خبری نوشت: سه وزارتخانه  ی »صنعت، معدن و 
تجارت«، »ورزش و جوانان« و »آموزش و پرورش« به زودی دچار تغییر وزیر خواهند شد. 
این كانال همچنین از تشكیل كمیته  تحول كابینه دولت برای ترمیم، ارتقا، تغییر و جابجایی 
 هایی در دولت یازدهم با توجه به پایان كار مجلس نهم و آستانه  تشكیل مجلس دهم خبر 
داد. كانال خبری دیگری نیز با انتشار اسامی گزینه های احتمالی تغییر از سه جابجایی در 
دولت یازدهم خبر داد. در برابر این شایعه ها و گمانه زنی ها دولت واكنش رسمی نشان نداده 
است اما كانال خبری »عصر ایران« به نقل از »حسام الدین آشنا« مشاور فرهنگی رییس 

جمهوری نوشت: شایعه وزیر آموزش و پرورش شدنم را تایید نمی كنم.

سخنگوی دولت درمورد موضع گیری برخی افراد نسبت به 
موضوع برجام باید گفت كه از برجام به اندازه برجام توقع داشته 
باشیم. در اولین اقدام برای رفع تحریم ها كه مصداق آن تحریم نفتی 
بود، آیا كسی از اصحاب رسانه هست كه بگوید این تحریم لغو نشده 
است؟ آیا كسی هست كه مطلع نباشد ما موفق شدیم بیش از یك 

میلیون بشكه در روز نفت صادر كنیم؟
به گزارش ایرنا، محمد باقر نوبخت روز سه شنبه در نشست خبری 
افزود: در سه ماه گذشته هشت رییس جمهوری، پنج نخست وزیر 
و سه رییس مجلس 14 و وزیر امور خارجه برای گسترش روابط و 
سرمایه گذاری در ایران حضور یافتند. سخنگوی دولت اظهارداشت: 
درمورد موضع گیری برخی افراد نسبت به موضوع برجام باید گفت 
كه از برجام به اندازه برجام توقع داشته باشیم. در اولین اقدام برای رفع 
تحریم ها كه مصداق آن تحریم نفتی بود، آیا كسی از اصحاب رسانه 
هست كه بگوید این تحریم لغو نشده است؟ آیا كسی هست كه مطلع 
نباشد ما موفق شدیم بیش از یك میلیون بشكه در روز نفت صادر 
كنیم؟ نوبخت ادامه داد: 33 ماه گذشته در شرایطی دوره خدمت 
دولت تدبیر و امید آغاز شد كه به دلیل ورود تحریم ها به مرحله جدید 
كاملا حساس و پرمخاطره بود و محدودیت صادرات نفت ایران به یك 

میلیون بشكه در روز محدود شد.
معاون رییس جمهوری تصریح كرد: باتوجه به تنظیم لایحه ای با 
عنوان نفت در برابر غذا، صادرات نفت ایران نیز مشمول این تحریم ها 
می شد و از طرفی نقل و انتقال های پولی و ارزی باتوجه به شرایط 
تحریم تشدید  شد. نوبخت افزود: آثار تحریم ها در شاخص كلان 
اقتصادی با نرخ تورم بالای 40 درصد و رشد اقتصادی منفی هفت 
درصد وجود داشت و دولت تلاش داشت اجازه ندهد تحریم ها تشدید 
شود و در مساله برجام و مذاكرات فرصتی فراهم بشود تا تحریم ها 
برداشته شود. وی یادآور شد: دولت در این تعهد، مسوولانه اقدام كرد 
و جلوی تشدید تحریم ها را گرفت و توانست با مذاكرات سخت و 
حساس تحریم ها را از اقتصاد ایران حذف كند. وی ادامه داد: برجام 
در سه ماه قبل به تایید طرفین رسید و اجرایی شد و اگرچه در 3 
ماهه اجرای برجام با فشار مضاعفی كه كاهش قیمت شدید نفت به 
اقتصاد وارد كرد ولی روند كاهنده تورم ماه به ماه ادامه یافت و در 
آخرین ماه )فروردین( نیز این روند نسبت به اسفندماه سال گذشته 

رو به بهبود بود.

تا زمان استفاده از ثمرات برجام، فاصله وجود دارد
سخنگوی دولت با بیان این كه البته تا زمانی كه از ثمرات برجام 
استفاده كنیم، فاصله وجود دارد، گفت: وقتی از برجام صحبت 
می شود، توافق درباره موضوعاتی متنوعی بود كه با دیگر كشورها 
صورت گرفت و آمریكا هم یكی از این كشورها بود. ما هم بلافاصله 
بعد از امضا در عالی ترین سطح اعلام كردیم كه اختلاف ما درخصوص 
برخی از موارد باقی است ولی در حال حاضر هر روز یك موضوع و 
ناهنجاری  در زمینه برجام مطرح می شود كه درست نیست. نوبخت 
خاطرنشان كرد: وقتی از رفع تحریم ها صحبت می شود، منظور 
تحریم های مربوط به هسته ای است، ضمن این كه ما معتقدیم هیچ 
كدام از تحریم ها را قابل پذیرش نمی دانیم و این دو را باید از هم 
تفكیك كرد. وی ادامه داد: این در حالی است كه شاهد مطالباتی 
از سوی دولتمردان آمریكایی بودیم از جمله حق ملت درخصوص 
داشتن پدافند موشكی كه این مساله با روح برجام معارض است و ما 
هم بارها اعلام كردیم كه ربطی به برجام ندارد و این مسایل با روح 

برجام سازگاری ندارد. 
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی كشور یادآور شد: موضوع 
بعدی این است كه برجام چه دستاوردی در عرصه اقتصادی داشته 
است، ضمن دستاورد حقوقی كه به عنوان موفقیت محسوب می شود، 
بسیاری از كشورها راضی نبودند غنی سازی ایران را به رسمیت 
بشناسند ولی امروز بر غنی سازی كشور ما تاكید دارند و حق ما را 

برای غنی سازی در داخل و تحقیق و توسعه به رسمیت شناختند.
نوبخت تصریح كرد: اگرچه محدودیت هایی در غنی سازی ایجاد 
كردیم ولی برای این كه به دنیا اثبات كنیم موضوعات آنها ابهامی 
بیش نیست و در جهت رفع ابهامات تلاش كنیم ولی آنچه انتظار 

داریم باید فرصت برای سرمایه گذاری ایجاد شود. 
وی خاطرنشان كرد: برجام این فرصت سرمایه گذاری را در داخل 
برای رشد اقتصادی فراهم كرده، حال این كه چگونه باید از این 
فرصت استفاده شود یا از فرصت پسابرجام از نظر اقتصادی چگونه 

استفاده كنیم، قابل توجه است. 
سخنگوی دولت با بیان این كه هیات های بلندپایه كشورها كه 
به ایران می آیند، تلاش شده تا از ظرفیت های آنها در زمینه رشد 
اقتصادی بهره مند شویم، گفت: در حال حاضر رییس جمهوری 

كره جنوبی برای نخستین بار به كشورمان سفر كرده اند و در راس 
هیات ۲30 نفره اقتصادی و تجاری در حال مذاكره و عقد قرارداد با 
دولتمردان كشورمان هستند. نوبخت افزود: از سه ماه كه از اجرای 
از كشورهای دیگر برای عقد  برجام می گذرد 16 هیات تجاری 
قرارداد و سرمایه گذاری به ایران سفر كرده اند كه سطوح آنها هشت 
رییس جمهوری، پنج نخست وزیر، سه رییس مجلس و 14 وزیر امور 
خارجه بوده است. همچنین مذاكره با 1۲ بانك و موسسه مالی جهانی 

برای استفاده از ۷3 میلیارد دلار خطوط اعتباری انجام شده است. 
وی اضافه كرد:  بر اساس آمار رسمی، پس از برجام برای 41 
پروژه به میزان سه میلیارد و 418 میلیون دلار مجوز سرمایه گذاری 
صادر شد كه در حال حاضر 14 پروژه در استان های خراسان رضوی، 
تهران، آذربایجان غربی، كردستان، زنجان، قم، بوشهر، همدان، یزد، 
سیستان و بلوچستان، البرز، قزوین و مركزی در حال اجرایی شدن 

است.

دولت در استیفای بیت المال مصر است
وی تصریح كرد: در آخرین مورد نیز اقدام آمریكا نسبت به بلوكه 
كردن دارایی  جمهوری اسلامی ایران و برداشت دو میلیارد دلار بود 
كه دولت این اقدام را محكوم كرد و بر همین اساس، رییس جمهوری 
كارگروهی را تشكیل داد تا از ظرفیت ها برای استیفای حقوق ملی و 
بازگرداندن این دارایی استفاده شود. وی در پاسخ به اقدامات دولت 
در زمینه احتمال دست اندازی به 50 میلیارد دلار از دارایی های بیت 
المال توسط دیگر كشورها نیز گفت: با دستور رییس جمهوری هیاتی 
مامور شدند تا در خصوص ۲ میلیارد دلار احقاق حق و استیفا نمایند 
و در ارتباط با صیانت از سایر منابع دولت حساس و با مسئولیت فراوان 

دعاوی و مسایل را دنبال می كند.

نظر دولت در بررسی اعتبارنامه منتخبین مجلس
سخنگوی دولت درپاسخ به اینكه در اختلاف حقوقی نسبت به 
ارائه اعتبارنامه منتخب اصفهان میان وزارت كشور و شورای نگهبان 
و نظر دولت نسبت به این موضوع چیست، گفت: دولت معتقد است 
و مستندات قانونی دارد كه بررسی اعتبارنامه منتخبین مجلس باید 
توسط منتخبین مجلس دهم اظهار نظر شود. نوبخت افزود: بنده در 
سال 136۷ كه نماینده مجلس بودند چنین موردی نسبت به یكی از 
منتخبین وجود داشت و رای مجلس نیز رای بر تایید اعتبارنامه فرد 
بود؛ بنابراین در اینگونه موارد وقتی منتخبی رای آورد تایید اعتبارنامه 
آن به مجلس واسپاری می شود و رییس جمهوری نیز بر این موضوع 

تاكید داشتند.

تغییرات دركابینه پیشگوئی است
وی در پاسخ به اینكه گفته می شود تغییراتی در كابینه دولت 
یازدهم صورت خواهد گرفت، اظهارداشت: همیشه بعد از تغییرات در 
فضای سیاسی كشور از جمله مجلس شورای اسلامی از این دست 
پیشگویی ها مطرح می شود ولی اعضای كابینه با قدرت كار خود 
را انجام می دهند و برای سال پایانی جمع بندی های خود را بطور 

مناسب شكل می دهند.

دولت بنا دارد مطالبات بانكی از دولت را صفر كند
سخنگوی دولت در پاسخ به نقش بانكها در اقتصاد مقاومتی گفت: 
در حال حاضر بانكها با دو مشكل عدم كفایت سرمایه و مطالبات 
مواجه هستند كه در خصوص سرمایه بانكها این مسئله متناسب با 

نیازها و تقاضاهایی كه در زمینه تسهیلات صورت می گیرد نیست.
نوبخت افزود: در زمینه مطالبات بانكها نیز این مطالبات از دولت 
و شركتهای دولتی و برخی افرادی است كه تسهیلات دریافت كرده 
وبازنگردانده اند كه هر دو این عوامل باعث شده بانكها نتوانند تسهیلات 
لازم را در چارچوب اقتصاد مقاومتی ارائه و عملیاتی كنند. وی تصریح 
كرد: رشد فزاینده تولید نیازمند سرمایه گذاری است كه بخشی توسط 
تسهیلات صورت می گیرد و دولت برای هر دو این موضوعات برنامه 
ریزی كرده است. در سال ۹5 سرمایه بانكها افزایش خواهد یافت و در 
زمینه مطالبات بانكها مقرر گردید برای دوسال اینده از طریق انتشار 
اوراق مالی بدهی خود را به بانكها پرداخت كند. سخنگوی دولت با بیان 
اینكه مجلس شورای اسلامی تبصره مربوط به این موضوع را حذف 
كرد، اظهارداشت: به دنبال آن هستیم تا در مجلس دهم آن ا احیاء كنیم 

و مطالبات نظام بانكی را نسبت به دولت صفر كنیم.

 عربستان انتظارات رابرآورده نكرده است
سخنگوی دولت در پاسخ به آخرین تصمیم گیری ها نسبت به 
وضعیت حج امسال نیز گفت: ملت ایران از خدمتگزاران خود انتظار 
دارد كه سفر ایمن وباعزت برایشان فراهم شود ولی متاسفانه بدیهی 
ترین انتظار از كشور میزبان حجاج تاكنون فراهم نشده است. با این 
حال همه همت خود را برای اینكه یك حج سالم، مطمئن و با كرامت 

و شخصیت افراد برگزار شود بكار خواهیم گرفت.
نوبخت افزود: نمی خواهیم خدای ناكرده با برخی اعمال دولت 
عربستان، عزیزانی كه می خواهند برای عبادت به خانه خدا بروند 
مورد اتهامات قرار گیرند. دولت در این زمینه مراقبت خواهد كرد ولی 

تاكنون این اطمینان حاصل نشده است.
وی اضافه كرد: دولت عربستان نسبت به ایفائ تعهدات بین المللی 
و انسانی و آموزه های دینی امتناع می كند واگر این اطمینان حاصل 

شود اخبار آن منتشر خواهد شد.

 امتناع دولت از ثبت سفارش خودروهای امریكایی
ورود خودروهای  ممنوعیت  در  دولت  اقدام  به  پاسخ  در  وی 
خودرو  ورود  برای  قانونی  محدودیت  اظهارداشت:  نیز  امریكایی 
براساس حجم موتور ۲500 سی سی وجود دارد و ورود خودرو ها باید 
از طریق ثبت سفارش انجام گیرد. دولت نیز از ورود آنها امتناع می 
كند ولی برخی از این موارد در گذشته انجام شده است. سخنگوی 
دولت گفت: دولت خود را مقید می داند از تولید ملی حمایت كند 
تا حدی كه كمپین های مقابله با خرید خودرو داخلی نیز شكل می 

گیرد و دولت را مورد انتقاد قرار می دهند.

انتخاب ریاست مجلس با منتخبین مردم است
سخنگوی دولت در پاسخ به اینكه گفته می شود دولت در تعیین 
ریاست مجلس وارد عمل شده است و نظر دولت به سمت علی 

لاریجانی است، گفت: این موضوعات گمانه زنی غیر واقعی است كه 
برخی افراد در رسانه ها مطرح می كنند در حالی كه موضوع ریاست 
مجلس باید توسط نمایندگان مجلس دهم انتخاب شود. نوبخت 
افزود: ما در این خصوص نه نظری داریم و نه دنبال فردی هستیم كه 
بر نظر نمایندگان تغییری ایجاد كنیم و دولت بر استقلال قوه مقننه 

برای انتخاب هیات رئیسه بیش از پیش مصر است.

پروژه برای اجرا در سال 95
 درنظر گرفته شده است

سخنگوی دولت در پاسخ به وضعیت دستگاه های دولتی در 
خصوص اجرای اقتصاد مقاومتی نیز گفت: بعد از طی فرآیند دقیق، 
100 پروژه برای اجرا در سال ۹5 نهایی شد و دستگاههای مسئول 
برای هر یك از پروژه ها مشخص شده اند و با جلسات مستمر در ستاد 
مقاومتی پیگیری ها صورت می گیرد و به هر میزان پیشرفتی كه در 

پروژه ها صورت گیرد در آینده اعلام خواهد شد.
نوبخت در زمینه سهم دولت در بیمه محصولات كشاورزی نیز، 
افزود: برای جبران خسارت از دو روش اقدام می شود؛ یكی صندوق 
بیمه كشاورزان و دیگری فراتر از كمك و جبران خسارت می باشد كه 
در قانون تنظیم بخشی از مقررات دولت مربوط به سازمان مدیریت 
بحران كشور اشاره شده است. وی اضافه كرد: وزارت كشور و سازمان 
مدیریت بحران كشور پس از هر خسارتی آن را بررسی می كنند و 
به سازمان مدیریت وبرنامه ریزی ارائه می دهند كه این سازمان در 
هیات وزیران مطرح می كند كه حادثه چه میزان خسارت داشته 
است و هیات وزیران نیز عددی را به تناسب برای جبران خسارات 

به تصویب می رساند.

افزایش حقوق كاركنان دولت از اول فروردین
سخنگوی دولت در پاسخ به وضعیت افزایش حقوق كاركنان 
دولت وبازنشستگان نیز گفت: براساس نرخ تورم افزایش حقوق 
كاركنان یك واحد بیشتر از آن یعنی 1۲ درصد در نظر گرفته شد كه 
از اول فروردین ماه سال جاری اجرایی و پرداخت خواهد شد و حقوق 
بازنشستگان نیز براساس مبنای ضریب، از یك میلیون و 500 هزار 

تومان، به تناسب افزایش خواهد داشت.
نوبخت افزود: همچنین شرایط تبعیض استفاده از بند 10 ماده 
68 در ضوابط اجرایی بودجه پس از تصویب و ابلاغ بودجه، برای همه 

كاركنان استفاده از آن امكان پذیر خواهد شد.

 دولت از تمام ظرفیت های قانونی استفاده خواهد كرد
وی در پاسخ به احتمال دیدار رییس جمهوری با مقام معظم 
رهبری در خصوص وضعیت یكی از منتخبین، اظهار داشت: رییس 
جمهوری همواره دیدارهایی را با رهبری دارند ولی اینكه برای این 
موضوع باشد اطلاعی ندارم؛ ضمن اینكه برای آنچه كه دولت بخواهد 
فراتر از موضع گیری انجام دهد از همه ظرفیت های قانونی استفاده 

می كند.

 دولت به دنبال صیانت از 
دارایی های بیت المال است

سخنگوی دولت در پاسخ به اینكه آیا دولت برنامه ای برای 
پیگیری مقصران حادثه و عاملان سرمایه گذاری در امریكا دارد، گفت: 
در این خصوص دو موضوع مطرح است؛ یكی اینكه مسئله ای كه در 
ارتباط با كسانی است كه می توانستند تصمیمات درستی بگیرند كه 
خسارت وارد نشود، كارهایی است كه باید مراجع قانونی اقدام كنند. 
نوبخت افزود: دوم اینكه در حال حاضر همه همت دولت بر این است 
كه هم نسبت به استیفای ۲ میلیارد دلار اقدام كند و هم سایر منابع 

و دارایی هایی كه وجود دارد به شكل قانونی از آنها صیانت كند.

مستندات دخالت دولت در انتخابات 
به قوه قضاییه منعكس شود

وی در پاسخ به اینكه برخی ادعا دارند كه دولت در انتخابات 
دخالت داشته است، گفت: چنین ادعاهایی را نسبت به هر فردی می 
توان كرد ولی هر فردی هر ادعایی دارد كه مستندات آن موجود باشد 
می تواند به قوه قضاییه منعكس كند و قانون مشخص كرده كه هر 
فردی از اختیاراتش سوء استفاده كند، باید مجازات شود. سخنگوی 
دولت در خصوص تمایل دولت به تشكیل فراكسیونی هماهنگ با 
دولت نیز گفت: با توجه به استقلال قوا این اقدام لزومی به داوری 
بنده ودیگران ندارد و چنین تصمیماتی با منتخبین مجلس است و 
در مجلس دهم آسان تر از مجلس فعلی كار می كنیم و با منتخبان 

مجلس دهم مشكلی نخواهیم داشت.

سخنگوی دولت:

ازبرجام به اندازه برجام توقع داشته باشیم

گذاری در شبكه های مجازی

تنوع طلبی منتقدان در حمله به دولت

دریافتی من دردوره نمایندگی مجلس بیش از یك میلیارد تومان بود

وداع تلخ كوچک زاده با بهارستان
»مهدی كوچك زاده« نماینده اصولگرای مجلس شورای اسلامی دیروز سه شنبه فاش 
كرد كه درآمد او در طول دوران نمایندگی مردم تهران در مجلس علاوه بر حقوق، بیش از 

یك میلیارد تومان بوده است.
به گزارش ایرنا، این عضو فراكسیون جبهه پایداری كه در انتخابات مجلس دهم موفق 
به كسب رای مجدد مردم برای راهیابی به بهارستان نشد، تصریح كرد كه درآمد یادشده 

حاصل دوران نمایندگی وی در مجلس بوده است.
كوچك زاده در دوره های هفتم، هشتم و نهم نماینده مردم حوزه انتخابیه تهران، ری و 
شمیرانات بود و از منتقدان جدی دولت روحانی و مخالفان سرسخت برجام به شمار می 
رفت. كوچك زاده در نطق میان دستور جلسه علنی دیروز گفت: »به عنوان یكی از افرادی 
كه با شیوه تنظیم و اجرای برجام، همواره مخالفت كرده ام و از طرف رییس جمهوری 
متهم شده ام كه »نان ما در تحریم است« این نطق را به اطلاع ملت ایران می رسانم و در 
پایان دوران نمایندگی مجلس، ضمن عذرخواهی و طلب حلالیت از همه افرادی كه حقی 
به گردنم دارند؛ ابتدا از مردم شریف و دوم كاركنان مجلس شورای اسلامی و همكاران، 
خصوصا مجموعه خدوم و نجیب برادران پاسدار و كاركنان سخت كوش نقلیه كه انصافا 
گاهی شب ها هم برای آسایش ما نخوابیدند و همین طور از یاری كنندگان اینجانب و 
فراهم كنندگان زمینه خدمت و آرامش خود در این 1۲ ساله، چه خانواده و چه دوستان 
و نزدیكان صمیمانه تشكر و قدردانی می كنم.« این نماینده اصولگرای مجلس با تاكید 
بر اینكه در طول دوره نمایندگی، »تلاش كردم غیر از حقوق ثابت دریافتی از دانشگاه، 
از امكان دیگری برای اداره زندگی خود استفاده نكرده و هیچ فعالیت اقتصادی نداشته 
باشم«، توضیح داد: »در این 1۲ سال، تدریس در دانشگاه را رها نكردم، لذا مبلغ حدود ۹0 
میلیون تومان از حق التدریس حاصله را همراه با قریب به 1۲0 میلیون تومان منابع حاصل 
از حق مأموریت ها -كه تعدادشان زیاد هم نبود چراكه من به تعداد انگشتان دست سفر 
خارج هم نرفتم و همیشه اكراه داشتم- و جایزه ها و موارد دیگر كه به بهانه های مختلف 
به مسئولان داده می شود، جمعا معادل ۲10 میلیون تومان از همان زمان، وصول و در دو 
صندوق قرض الحسنه در دانشگاه تربیت مدرس و در بنیاد خدمات اسلامی برای پرداخت 
به صاحبان اصلی آن یعنی مردم قرار دادم.« كوچك زاده افزود: بنا به صورتحساب دقیق 
و رسمی حسابداری مجلس، كل مبالغ مربوط به هزینه های نمایندگی من همچون حق 
همراه، محافظ، راننده، دفتر، مسكن، تلفن و... طی این 1۲ سال به اندكی بیش از یك میلیارد 
تومان بالغ شده است. وی با بیان اینكه از مبالغ یادشده »هیچ استفاده شخصی نكرده ام«، 
اعلام آمادگی كرد آنها را در اختیار »متولیان امر مقاومت اسلامی و مدافعان غیور و شریف 
حرم در كشور« قرار دهد تا »صرف مقاومت اسلامی و خانواده ها و بازمانده های شهدای 
حرم شود«. این عضو فراكسیون جبهه پایداری كه از هواداران دولت محمود احمدی نژاد و 
مخالف سرسخت دولت روحانی بود، مدعی شد: »آنچه در این 1۲ سال )دوره نمایندگی( 
در این دنیا نصیبم شد، فحش و تهمت و ناجوانمردی هتاكانی بود كه در پوشش هواداری از 
مدعیان »ادب مرد به ز دولت اوست« و »زنده باد مخالف من« روانه من شد.« كوچك زاده در 
ادامه، نارضایتی خود را از همراهی مجلس بعدی با دولت و نیز، ریاست احتمالی محمدرضا 
عارف یا علی لاریجانی بر مجلس دهم ابراز كرد و اولی را سرلیست اصلاح طلبان تهران و 
دومی را »سرلیست اصلاح طلبان قم« خواند و خاطرنشان كرد كه برای مردم خیلی هم 
فرق نمی كند كه كدامیك از آنها رییس مجلس شوند. این عضو فراكسیون پایداری در ادامه 
اظهارات خود، به انتقاد از روحانی و هاشمی پرداخت و خطاب به رییس جمهوری گفت: 
»به شما توصیه می كنم بعد از سه سال بدگویی و تهمت و فحاشی به این و آن كه بنای 
جواب دادن به شما را هم ندارند، دست بردارید و نه در 100 روز بلكه در قریب به 400 روز 
باقیمانده صدارتتان، فكری به حال بیكاری و گرانی و دیگر مشكلات مردم بنمایید و یقین 
داشته باشیم خواست مردم، آزادی افسارگسیخته و فحشا كه موجب هتك و بی حرمتی 
خود آنان می شود، نیست.« كوچك زاده نطق میان دستور خود را با طرح مطالبی كنایه آمیز 
به رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام پایان داد و اظهارداشت: آقای هاشمی با ارزیابی 
مطلوب شرایط كشور فرموده اند »حال دیگر می توانم راحت بمیرم«؛ من عرض می كنم 
خدا ان شاءالله به شما و همه خادمان ملت 1۲0 سال عمر بدهد و هم توفیق داشته باشیم 
به نحوی این عمر را سپری كنیم كه واقعا مرگ برایمان اول راحتی ما باشد و با دلی آرام و 
قلبی مطمئن و روحی شاد و ضمیری امیدوار به فضل خدا به سوی جایگاه ابدی سفر كنیم.

 پاسخ باهنر به اظهارات كوچك زاده
»محمدرضا باهنر« نایب رییس دوم مجلس كه دیروز برای ساعاتی، ریاست نشست 
علنی آن را بر عهده داشت، پس از اظهارات كوچك زاده گفت: من یك موضوع را توضیح 
دهم كه امكاناتی كه در اختیار نمایندگان است و هزینه دفاتر آنها كه ذكر شد، چیزی نیست 
كه پنهان باشد و در فیش های حقوقی نمایندگان نیز موجود است كه 3.5، 4 و 5 میلیون 
تومان برای این موضوع داده ایم. وی تصریح كرد: عزیزانی بوده اند كه چهار دفتر تا پنج دفتر 
در حوزه انتخابیه داشته اند. كارمند، ساختمان و برق هزینه هایی بوده كه آنها متحمل شده 
اند. حال اگر كسی این پول های دریافتی را خرج نكرده و خرد خرد جمع شده است 300 تا 
400 میلیون تومان در چهار سال می شود اما مردم بدانند كه بسیاری از نمایندگان مجلس 
همین الان بابت دفاتر خود بدهكارند. باهنر افزود: نباید این برداشت شود كه 400 تا 500 
میلیون تومان ظرف چهار سال كه هر ماه 5 تا 6 میلیون تومان می شود جزو درآمدهای 
شخصی بوده و آقای كوچك زاده كه گفته اند من آن را خرج نكرده ام و در صندوق قرض 

الحسنه گذاشته ام، قطعا خدا خیرشان خواهد داد.

متن آگهی
در تاریخ 13۹4/۲/4 خواهان فریبا رفیعی فرزند عباس دادخواستی بطرفیت داود 
لقمانی پور فرزند فرهنگ بشرح خواسته فوق به این شعبه تقدیم كه بشماره فوق ثبت 
و برای روز 13۹5/03/۲6 ساعت ۹ صبح وقت رسیدگی تعیین گردیده و با توجه به 
مجهول المكان بودن خوانده حسب درخواست خواهان و موافقت دادگاه مستندا به ماده 
۷3 ق.آ.د.م مراتب یک نوبت در یكی از روزنامه های كثیرالانتشار آگهی می شود. خوانده 
مذكور می تواند جهت اعلام آدرس و تحویل نسخه ثانی دادخواست و ضمائم به دفتر 
دادگاه مراجعه و یا در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در این شعبه حضور بهم رسانند. 
بدیهی است در صورت عدم حضور دادگاه غیابا رسیدگی و اتخاذ تصمیم خواهد نمود. 

مدیر دفتر شعبه 22 محاكم عمومی حقوقی قم

دادنامه
خواهان: آقای محسن وفائی فرزند یدا... با وكالت آقای احمد رضا نظری فرزند علیرضا 
به نشانی قم، شهرک زین الدین فاز 5 خیابان پائیزان خیابان دكتر حسابی 1 پلاک ۲3 

طبقه 3. خوانده: خانم مژده هادی گل به نشانی مجهول المكان. خواسته: الزام به تمكین
رای دادگاه

در خصوص دادخواست تقدیمی از سوی خواهان آقای محسن وفائی فرزند یدا... به 
طرفیت خوانده خانم مژده هادی گل ساكن قم به خواسته تمكین با توجه به اظهارات 
طرفین و محتویات پرونده نظر به اینكه علقه زوجیت آنان به طور دائم از نظر دادگاه محرز 
است و در نكاح دائم زوجه باید در منزلی كه از سوی زوج با امكانات تهیه می گردد سكنی 
نماید لذا در اجراء ماده 110۲، 1103، 1105، 1114 قانون مدنی رای برا لزام خوانده به 
تمكین از خواهان و سكونت در منزلی كه از سوی وی تهیه می گردد صادر و اعلام می 
گردد، ری صادره غیابی و ظرف مدت بیست روز پس از ابلاغ قابل واخواهی و سپس طبق 

مقررات قابل تجدید نظر در شعب تجدید نظر استان قم می باشد.
مدیر دفتر شعبه 21 محاكم عمومی حقوقی قم - نبی زاده

رونوشت آگهی حصرت وراثت
آقای محمد جواد حسین پور شاهین فرزند براتعلی دارای شناسنامه شماره 3۲۷6 به 
شرح دادخواست به كلاسه ۹5035۹ از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت 
را نموده و چنین توضیح داده است كه شادروان براتعلی حسین پور شاهین به شناسنامه 
شماره 1۲8 در تاریخ 13۹4/8/۲۷ در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه 
حین الفوت آن مرحوم منحصر است به 1 - مهدی حسین پور شاهین فرزند براتعلی به 
ش.ش 1۲۹11 نسبت با متوفی فرزند. ۲ - محمد جواد حسین پور شاهین فرزند براتعلی 
به ش.ش 3۲۷6 نسبت با متوفی فرزند. 3 - هادی حسین پور شاهین فرزند براتعلی به 
ش.ش 133۷ نسبت با متوفی فرزند. 4 - مریم حسین پور شاهین فرزند براتعلی به ش.ش 
03۷018۷8۲۲ نسبت با متوفی فرزند. 5 - اعظم حسین زاده فرزند عباس ش.ش ۷68 
نسبت با متوفی زوجه. 6 - زینب صید محمد خانی فرزند نورمحمد ش.ش 53۹ نسبت به 
متوفی مادر. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبر در یک نوبت آگهی می گردد 
تا هر كسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای احمد اهل خیر فرزند حسین دارای شناسنامه شماره ۷5۲01 به شرح دادخواست 
به كلاسه ۹50364 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین 
توضیح داده است كه شادروان ملوک آدابی قمی به شناسنامه شماره 415۲4 در تاریخ 
1386/1/۲4 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم 
منحصر است به 1 - علی اهل خیر فرزند حسین آقا ش.ش ۲۷5 نسبت به متوفی فرزند.  
۲ - زهره اهل خیر فرزند حسین آقا ش.ش 41۹ نسبت به متوفی فرزند. 3 - مهدی اهل 
خیر فرزند حسین آقا ش.ش 14۲ نسبت به متوفی فرزند. 4 - احمد اهل خیر فرزند 
حسین آقا ش.ش ۷5۲01 نسبت به متوفی فرزند. 5 - محسن اهل خیر فرزند حسین 
آقا ش.ش 1۷۹ نسبت به متوفی فرزند. 6 - محمد رضا اهل خیر فرزند حسین آقا ش.ش 
۲۷۹ نسبت به متوفی فرزند. ۷ - عاطفه اهل خیر فرزند حسین آقا ش.ش 638 نسبت 
به متوفی فرزند. 8 - منیر اهل خیر فرزند حسین آقا ش.ش3۲0  نسبت به متوفی فرزند. 
۹ - زهرا اهل خیر فرزند حسین آقا ش.ش 651 نسبت به متوفی فرزند. 10 - فاطمه اهل 
خیر فرزند حسین آقا ش.ش ۲06 نسبت به متوفی فرزند. اینک با انجام تشریفات مقدماتی 
درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر كسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای 
از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا 

گواهی صادر خواهد شد.
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

حمله به دولت و سیاست هایش گویی
 پایانی ندارد. طی هفته ای كه گذشت، 
منتقدان دولت در كانال های تلگرامی، 

صفحه های اینستاگرام و دیگر شبكه های 
اجتماعی در فرایند حمله به دولت به سمت 
تنوع بخشی اهداف خود گام برداشتند و 
افزون بر برجام بر سیاست ها و برنامه های 
دولت در بخش های بانكداری، مسكن مهر، 
صادرات نفت، قاچاق كالا، بورس و ... تاختند
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 خداوند، محمد)ص( را به حق برانگيخت تا 
بندگانش را از پرستش بتان به عبادت او درآورد و از 

پيروى شيطان به فرمان بردارى او سوق دهد. 

چهارشنبه - پانزدهم اردیبهشت ماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  3993

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم توجه 
به كارآفرینی و ضرورت ایجاد شغل را مورد تاكید قرار داد 
و گفت: در حال حاضر با توجه به تغییر ساختار جامعه 
وپیشرفت روزافزون علوم و صنعت؛ رشته های ارائه شده در 
دانشگاه ها و مراكز آموزش عالی باید پاسخگوی نیازهای 

اساسی كشور باشد.
احد جمالی در آیین تجلیل از استادان برتر دانشگاه فنی 
و حرفه ای استان با بیان اهمیت دانشگاه ها در كشور افزود: 
دانشگاه ها می  توانند با عمل به مسئولیت های خود به  گونه 
 ای نقش آفرینی كنند كه كشور، ملت و تاریخ ایران در این 
تحولات برنده باشند و این مساله، نشان دهنده نقش بسیار 
حساس نخبگان و دانشگاهیان در این مقطع تعیین كننده 

است. وی بابیان اینكه موفقیت در تمام فعالیت های مربوط 
به توسعه از جمله صنایع، كشاورزی و خدمات به نحوی 
به گسترش فعالیت های پژوهشی بستگی دارد افزود: نگاه 
به كشورهای توسعه  یافته نشانگر این واقعیت است كه 
پژوهش و تحقیقات باعث رفع بسیاری از نارسایی های این 
جوامع و حل مشكلات بسیاری در زمینه های مختلف شده 
است. وی افزود: دانشگاه ها نقش بسزایی در ترسیم آینده 
كشور دارند و در این بین دانشگاه فنی و حرفه ای به لحاظ 
ارائه آموزش های كاربردی از جایگاه ویژه و اهمیت بیشتری 
برخوردار است. معاون استاندار قم با اشاره به اینكه دهه 
چهارم انقلاب، دهه پیشرفت علمی، پژوهشی و فناوری 
است، بر ضرورت تداوم سرعت در حركت علمی پژوهش 

محور تاكید و اظهار داشت: پژوهش یكی از اساسی  ترین 
نیازها برای نیل به پیشرفت و توسعه همه جانبه یك كشور 
است و قدرت و استقلال هر كشوری بر پژوهش و تولید 
علم استوار است، لذا نوع و سطح فعالیت های پژوهشی یكی 
از شاخص های اصلی توسعه و پیشرفت محسوب می  شود.

جمالی همچنین با تبریك هفته مقام معلم و استاد، یاد و 
خاطره استاد شهید مرتضی مطهری و نقش تاثیرگذار این 
شهید در نهادینه كردن ارزش های اصیل اسلامی در جامعه 
را گرامی داشت و گفت: معلمان و استادان در جامعه نقش 

بسیار حساس و مهمی دارند.
1۲ اردیبهشت سالروز شهادت استاد مرتضی مطهری 

به عنوان روز معلم نامگذاری شده است.

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم:

رشته های دانشگاهی باید پاسخگوی نیازهای كشور باشد

اخبــار
قائم مقام شهردار قم:

 باید با گفتمان دقیق و صحیح 
با مردم صحبت كنیم

 قائم مقام شهردار قم با اشاره به روند خدمت رسانی به مردم از سوی 
شهرداری ها گفت: باید همه فرآیندها در قالب فضای آی تی دنبال شود و در 
حوزه هایی همانند شهرسازی با ادبیات مشخص، گفتمان دقیق و صحیح با 

مردم صحبت كنیم.
ابراهیم معتمدی در جلسه ستاد تكریم و صیانت از حقوق شهروندی 
شهرداری قم در سخنانی اظهار كرد: فلسفه وجود شهرداری ها صیانت از حقوق 
شهروندی است، چراكه قرار است كه یک مجموعه به دلیل حفظ و حراست 
از حقوق شهروندان مستقر شده و نظمی ایجاد می شود و بر اساس آن ضوابط 

در قالب یک فرایند و ساختار قرار می گیرد. 
وی با بیان اینكه در سال اقدام و عمل كه رهبری نیز نسبت به آن تأكید 
داشتند باید نسبت به عملی كردن صیانت از حقوق شهروندی اهتمام داشته 
باشیم، بیان كرد: هرآنچه حوزه شهرسازی دقیق تر و شفاف تر عمل كند حقوق 
شهروندی بیشتر رعایت می شود. نایب رئیس ستاد تكریم و صیانت از حقوق 
شهروندی شهرداری قم اظهار كرد: باید همه فرآیندها در قالب فضای آی تی 
دنبال شود و در حوزه هایی همانند شهرسازی با ادبیات مشخص، یک گفتمان 
دقیق و صحیح با مردم صحبت كنیم. وی تصریح كرد: باید نسبت به مسئله 
تكریم ارباب رجوع اعتقاد قلبی مدیران و پرسنل شهرداری را شاهد باشیم و 
به نوعی ما دغدغه حل مشكلات مردم را داشته باشیم. معتمدی با بیان اینكه 
شاخص صیانت از حقوق شهروندی افزایش میزان رضایتمندی مردم است، 
گفت: باید دغدغه صیانت از حقوق مردم همراه با تكریم به فرهنگ غالب در 

بدنه شهرداری تبدیل شود.

دبیر ستاد تكریم و صیانت از حقوق شهروندی شهرداری قم:

مباحث حقوق شهروندی 
باید برای شهروندان تبیین شود

دبیر ستاد تكریم و صیانت از حقوق شهروندی شهرداری قم گفت: باور 
قلبی ما این است كه به صورت عملی به مباحث حقوق شهروندی بپردازیم و 

این مسائل به برگزاری جلسات نباید محدود شود.
علی اكبر رحیمی در جلسه ستاد تكریم و صیانت از حقوق شهروندی 
شهرداری قم با اشاره به فعالیت های حقوق شهروندی اظهار كرد: انجام 
ملاقات های مردمی با شهرداران مناطق، اصلاح ساختار ملاقات مردمی با 
شهردار قم، انجام پروژه مستندسازی فرآیندهای اداری، آموزش تكریم ارباب 
رجوع به كاركنان شهرداری، پیگیری و پاسخگویی به نامه های سفر ریاست 
جمهوری، انجام تبلیغات محیطی، درج منشور اخلاقی سازمان در نقاط 
مختلف شهرداری، تجلیل از كاركنان شهرداری، ایجاد فضای امن و آرام برای 
فعالیت بانوان كارمند، اجرای فعالیتهای فرهنگی با موضوع عفاف و حجاب و از 

جمله اقدامات ستاد صیانت شهرداری بوده است. 
وی با اشاره به اینكه شهرداری قم دستگاه گسترده ای است كه خدمات 
متنوع به شهروندان ارائه می كند اظهار كرد: این فعالیت ها به دلیل اینكه به 
دستگاه های دیگر منعكس نمی شود شهرداری مظلوم واقع می شود و حق 
شهرداری در این بخش تضییع می شود. دبیر ستاد تكریم و صیانت از حقوق 
شهروندی اظهار كرد: باور قلبی ما این است كه به صورت عملی به مباحث 
حقوق شهروندی بپردازیم و این مسائل به برگزاری جلسات نباید محدود شود. 
وی با تاكید بر اینكه باید به موضوع صیانت از حقوق شهروندی به صورت 
جدی بپردازیم خاطرنشان كرد:  به جد به دنبال این هستیم ملاقات هایی كه 
مردم با شهردار دارند به نتیجه برسد و مهم این است كه گوش شنوایی برای 

مردم باشیم و به آنها پاسخ دقیقی ارائه دهیم.

شهردار منطقه پنج قم خبرداد:

افزایش سرانه فضای سبز شهرك قائم
شهردار منطقه پنج قم گفت: امسال بوستان های محله ای به صورت ویژه 
در دستور كار قرار گرفته است و امیدواریم با استفاده از اعتبارات سفر رهبری و 
شهرداری قم، بتوانیم بوستان 40 هزار متری انتهای شهر قائم را تا پایان سال 

جاری به بهره برداری برسانیم.
احمد تركمن، با بیان اینكه سال گذشته نزدیك به ۲6 میلیارد تومان برای 
پیگیری برنامه های عمران شهری در منطقه پنج شهرداری قم هزینه شده 
است، اظهار كرد: حدود دو میلیارد تومان علاوه بر این بودجه برای تملك 
هزینه و نزدیك به ۹5 درصد بودجه سال ۹4 در منطقه عملیاتی شده است. 
وی با تاكید بر اینكه سال گذشته چهار بوستان شهری در منطقه پنج قم 
تكمیل شده است، عنوان كرد: سه بوستان در اطراف مسجد مقدس جمكران 
با هماهنگی تولیت مسجد به وسایل مورد نیاز خدماتی و تفریحی تجهیز شده 
است. شهردار منطقه پنج قم از ایمن سازی بوستان های منطقه پنج در سال 
گذشته یاد كرد و گفت: در سال گذشته از نظر درآمد و هزینه مشكل خاصی 

نداشته ایم و امسال بازطراحی بوستان ها امسال در حال اقدام است. 
وی با بیان اینكه رویكرد برنامه محور در دستور كار شهرداری منطقه پنج 
شهرداری قم قرار گرفته است، تصریح كرد: امسال بوستان های محله ای به 
صورت ویژه در دستور كار قرار گرفته است و امیدواریم با استفاده از اعتبارات 
رهبری و شهرداری قم بتوانیم بوستان 40 هزار متری انتهای شهر قائم را تا 
پایان سال جاری به بهره برداری برسانیم. تركمن با اشاره به اینكه شهرداری 
منطقه پنج عملكردی فرامنطقه ای دارد، ادامه داد: این مجموعه از حداقل 
امكانات بیشترین بهره برداری را انجام می دهد تا بتواند به شیوه مطلوبی به 

مشكلات مناطق كم برخوردار رسیدگی كند.

سرپرست مدیریت راهداری استان قم :

طرح تكمیلی تعریض پلهای محور قدیم 
سلفچگان –ساوه اجرایی شد

سرپرست مدیریت راهداری استان قم گفت: طرح تكمیلی تعریض، 60 
دستگاه پل آبرو در محور قدیم سلفچگان - ساوه با هزینه ای بالغ بر ده میلیارد 

ریال اجرایی شد.
داود طلوعی روز سه شنبه در این خصوص گفت: در راستای افزایش 
ضریب ایمنی تردد و رفع نقاط حادثه خیز، طرح تكمیلی تعریض پلهای محور 

قدیم سلفچگان ساوه اجرایی شد.
وی ادامه داد: با توجه به ترافیک سنگین محور قدیم سلفچگان-ساوه و 
تردد خودروهای سبک و سنگین از این محور، طرح تعریض پلهای آن جهت 

افزایش سطح سواره رو و شانه راه در دستور كار قرار گرفت.
وی تعداد پلهای در حال تعریض واقع در این محور را 60 دستگاه عنوان و 
اضافه كرد: اندازه دهانه پلها متغیر و بین 1 تا 6 متر است كه از طرفین 4 متر 

به طول آنها اضافه می شود.
طلوعی بازه زمانی اجرای پروژه را تا پایان سال جاری عنوان و خاطرنشان 
كرد: سرعت در اجرای طرح با توجه به موقعیت خاص این محور به دلیل مركز 
اتصال به منطقه صنعتی سلفچگان و همچنین پوشش ترافیكی ییلاقات استان 

و كریدور ارتباطی مركز با مناطق شمالی و غربی كشور در اولویت قرار دارد.
سرپرست مدیریت راهداری استان هزینه اجرای طرح تكمیلی تعریض 

پلهای محور سلفچگان –ساوه را بالغ بر ده میلیارد ریال ذكر كرد.

روز گذشته  در قم برگزار شد:

راهپیمایی یادبود شهدای مدافع حرم
راهپیمایی فرهنگی –رزمی حرم تا جمكران، یادبود شهدای مدافع حرم با 
شركت حدود سه هزار رزمنده از بسیجیان لشكر عملیاتی ۲۷ حضرت محمد 

رسول الله )ص( روز سه شنبه در قم برگزار شد. 
به گزارش ایرنا، بسیجیان شركت كننده در این راهپیمایی پس از اقامه 
نماز جماعت صبح در حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( و زیارت بارگاه 
ملكوتی این بانوی بزرگوار از حرم مطهر كریمه اهل بیت )ع( به سمت كوه 
خضر نبی )ع( حركت كردند و در این مكان در یادمان شهیدان گمنام حضور 
یافتند و با غبارروبی و عطرافشانی مزار ایشان با آرمان شهیدان تجدید میثاق و 

سپس به كوه خضر نبی )ع( صعود كردند. 
پس از آن بسیجیان مسیر مسجد مقدس جمكران را در پیش گرفتند و با 
حضور در این مكان مقدس و نمازگزاردن، بار دیگر با آرمان های امام خمینی 
)ره( و رهبر معظم انقلاب اسلامی تجدید بیعت و بر ادامه راه شهیدان تاكید 
كردند. از جلوه های بارز این راهپیمایی، حمل تصاویر 144 شهید مدافع حرم 
شهر تهران توسط بسیجیان بود، همچنین راهپیمایان تصاویر امام خمینی )ره( 
و رهبر معظم انقلاب اسلامی و پرچم ایران، یا اباعبدالله )ع( و یا مهدی )عج( 

را با خود حمل می كردند.

آیت الله مكارم شیرازی نسبت به نقشه نفوذ در حوزه و 
متعاقب آن انحراف حوزویان هشدار داد و گفت: یقین بدانید 
دست هایی است كه می خواهد در حوزه نفوذ كنند و افراد 

را از نظر فكری و اخلاقی منحرف كنند.
اعضای  دیدار  در  تقلید  مرجع  این  رسا،   گزارش  به 
مجمع نمایندگان طلاب و فضلای حوزه علمیه قم پس از 
تسلیت شهادت امام موسی كاظم)ع( خاطرنشان كرد: یكی 
از افتخاراتی كه پیروان مكتب اهل بیت)ع( دارند، مسأله 
حجیت عقل است. طبق روایتی از امام هفتم)ع( انسان ها 
دارای دو نوع حجت ظاهری و باطنی هستند كه حجت 

ظاهری همان انبیا و اوصیا و حجت باطنی نیز عقل است.
این مرجع تقلید با اشاره به اهمیت حجیت عقل، اظهار 
داشت: مهم ترین كتاب حدیث، كافی است كه در حدیث 
امام كاظم)ع( حدیثی درباره  از  هشامیه آمده كه هشام 
اهمیت و پیروی از عقل نقل می كند؛ علت اشاره امام 
كاظم)ع( درباره حجیت عقل به این دلیل است كه جماعتی 

از مسیر قرآن منحرف شدند.
استاد درس خارج حوزه علمیه قم به طالبان مكتب 
تشیع در دنیا اشاره و تصریح كرد: اگر تمسک به دامان اهل 
بیت)ع( وجود نداشت، گمراهی بود؛ هفتاد آیه قرآن درباره 
عقل، فكر، اندیشه و تدبر است؛ امام موسی كاظم)ع( در آن 
برهه خدمت بزرگی به اسلام كردند و با این حدیث هشامیه 
تثبیت كردند كه اسلام طرفدار عقل است؛ مكتب تشیع در 

دنیا، طالبان بیشتری دارد و اینها معتقد به حقانیت عقل و 
عقلانیت مذهب هستند. وی درباره بركات مجمع نمایندگان 
طلاب حوزه گفت: نمایندگان طلاب حوزه می توانند در 
حوزه تأثیرگذار باشند و تأثیرگذار بوده اند؛ یكی از بركات 
انقلاب همین مجمع نمایندگان طلاب و فضلای حوزه علمیه 
قم است؛ در گذشته طلاب یک شهر از همدیگر خبری 
نداشتند و یا نظارتی بر آنها نبود، اما امروزه نماینده خود را 
انتخاب می كنند و در جلسات شان به مقداری از مشكلات 
آنها رسیدگی می شود. آیت الله مكارم شیرازی بی نظمی 
طلاب در درس ها را سبب عقب ماندگی دانست و یادآور 
شد: وظیفه اعضای مجمع نمایندگان طلاب حوزه سنگین 
است و طلاب به شما اعتماد كرده اند و این افتخاری است 
و در كنار هر افتخار و امتیازی وظیفه ای قرار دارد و اعضای 
این مجمع مسؤولیت دارند كه در مسائل درسی، اخلاقی 
و زندگی طلاب باید كار كنند. این مرجع تقلید با اشاره به 
تفاوت تحصیل در حوزه و دانشگاه خاطرنشان كرد: تفاوت 
حوزه علمیه با نظام دانشگاهی در این است كه طلاب علم را 
برای علم می خواهند، اما تحصیل در دانشگاه ها برای مدرک 
و سپس پول است؛ نباید فرهنگ حوزوی تغییر پیدا كرده و 
به دانشگاهی تبدیل شود؛ همیشه در حوزه علم را برای تقرب 
به خدا می خوانند و نباید علم در حوزه ها رنگ مادیت به 
خود گیرد. استاد درس خارج حوزه علمیه قم درباره اخلاص 
در تحصیل علم اظهار داشت: ۲۷ جلد تفسیر نمونه نوشتیم 

كه یک ریال به هیچ كدام از ده نویسندگان ندادیم؛ اما امروزه 
اینطور نیست؛ فرهنگ حوزوی را حفظ كنید و برای خدا 
درس بخوانید، بنویسید و تدریس و سخنرانی كنید؛ نیت 
اصلی باید خدا باشد؛ اگر می خواهید علم تان اثر داشته باشد، 

نیات خود را خالص كنید.
های  حوزه  نبودن  وابسته  خواندن  افتخار  وی ضمن 
علمیه به دولت تصریح كرد: افتخار حوزه ما این است كه به 
دولت ها وابستگی نداشته و نباید داشته باشیم و نباید مراكز 
حوزوی به دولت، حتی دولت اسلامی وابستگی داشته باشند 
كه اگر اینطور باشد و انحرافی در جامعه دیده شود، طلاب 
نمی توانند چیزی بگویند؛ اداره حوزه ها همیشه بر اساس 
كمک های مردم بوده است و این در صورتی بوده كه حوزه 
های علمیه اهل سنت از جمله الازهر بر اساسی هزینه های 

دولتی است.
با اعلام نگرانی خود نسبت  الله مكارم شیرازی  آیت 
امام  این كه  مراكز حوزوی وابسته به دولت گفت: علت 
راحل توانستند قیام كنند، به خاطر عدم وابستگی به دولت 
و حكومت بود؛ وقتی كه این افتخار را از دست بدهیم، 
مشكلات طلاب زیاد خواهد شد و دیگر نمی توانند نقد، امر 
به معروف و نهی از منكر كنند و باید این روی این مسأله فكر 
كرد؛ بنده برای مراكز حوزوی وابسته به دولت نگران هستم.

این مرجع تقلید درباره تعطیلات بیش از حد حوزه های 
علمیه یادآور شد: باید تعطیلات حوزه كم شود و برخی از 
دروس حوزه در طول سال، 100 جلسه برگزار می شود؛ باید 
كاری شود كه ایام تحصیلی بیشتر شود؛  طلاب باید بیشتر 
درس بخوانند، حتی تعطیلات به معنی تغییرات باشد، نه 
تعطیلی مطلق؛ یعنی در تعطیلات برنامه های جانبی داشته 
باشند. استاد درس خارج حوزه علمیه قم خاطرنشان كرد: 
گاهی از دادگاه ویژه پیش ما می آیند و از مشكلات می 
گویند؛ یقین بدانید كه دست هایی است كه می خواهد در 
حوزه نفوذ كنند و افراد را از نظر فكری و اخلاقی منحرف 
كند؛ سیاست مداران خارجی گفته بودند كه ما از دو راه 
حوزویان و مداحان می توانیم در مردم ایران نفوذ كنیم و 

وضع شان را بر هم بزنیم؛ باید مراقب بود.
وی در پایان اظهار داشت: مفاسد اخلاقی زیاد شده است 
و از در و دیوار مفاسد می ریزید؛ حوزه باید در مقابل این 
مفاسد بایستید كه خدا وعده یاری داده است؛ فرشتگان 
به یاری خواهند آمد و باید ایستاد و تلاش كرد؛ مجمع 
نمایندگان طلاب و فضلای حوزه علمیه قم می تواند حلقه 
واسطه بین بدنه حوزه و مراجع باشد و خوب است گزارش 

سالیانه را به مراجع تقلید برسانید. 

دست هایی برای نفوذ در كار است

 هشدار آیت الله مکارم نسبت به انحراف حوزه 

روایت آیت الله موسوی اردبیلی از برگشت از آن دنیا
گفته می شود: حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی در دیدار با آیت الله موسوی اردبیلی خطاب به این 
مرجع تقلید گفت: با واسطه شنیده ام كه شما آن طرف رفته و برگشته اید اگر امكان دارد چكیده ای از آن 
را تعریف كنید. آیت الله موسوی اردبیلی با تایید این ماجرا گفت: سخت مریض شده بودم، حالم بسیار بد 
شد، كاملا از هوش رفته بودم و به صورت كامل خود را در شرف مرگ یافتم، یكباره در حالت مرگ، تمام 
حالات خود را مرور كردم تا چیزهایی را به عنوان اعمالی كه در دنیا انجام داده را عرضه كنم. وی ادامه داد: 
در این فرصت، مبارزات قبل از انقلاب، فعالیت های تدریس و تحصیل قبل و بعد از انقلاب، خدمات در 
دستگاه قضاء، تاسیس موسسه های خیریه و دانشگاه مفید، سایر كارهای خیر و خدمات علمی مانند كتاب 
و ... را مرور كردم دیدم هیچ كدام در آنجا قابل عرضه نیست. آیت الله موسوی اردبیلی بیان داشت: یكباره 
گفتم من در اعتقاد خود نسبت به خداوند متعال و اهل بیت عصمت و طهارت )ع( تردیدی ندارم و این را 
عرضه كنم، در همین حالت دیدم كه فشار سنگینی كه روی سینه ام بود، برداشته شد و كم كم به هوش 
آمدم. این مرجع تقلید خاطرنشان كرد: وقتی به هوش آمدم، فرزندم در بالین من نشسته بود و گفت، در 

این مدت شما پشت سر هم می لرزیدید و اشك از چشمانتان سرازیر بود.

مجوز واردات خودروهای آمریکایی لغو شد
گفته می شود: مجوز جنجالی واردات خودروهای آمریكایی بالاخره لغو شد. حال دیگر هیچ خودروی 
آمریكایی حتی شورلت، اجازه ورود به ایران را ندارد. آنگونه كه از وزارت صنعت، معدن و تجارت خبر 
می رسد، محمدرضا نعمت زاده، وزیر صنعت، معدن و تجارت دستور لغو مجوز واردات این خودروهای 
لوكس را صادر كرده است. اكنون فهرست مجاز خودروهای وارداتی دیگر نامی از خودروهای آمریكایی 
به خود نمی بیند. با دستور وزیر صنعت، مجوز جنجالی واردات خودروهای آمریكایی بالاخره لغو و اسامی 
۲4 مدل شورلت از فهرست خودروهای مجاز برای ورود به كشور در سال ۹5 از سیستم ثبت سفارش 

حذف شد.

واحدهای باقی مانده مسکن مهر چقدر است؟
گفته می شود: تعداد مساكن مهر باقی مانده 341 هزار واحد است كه طبق وعده قرار است تا پایان 
سال جاری به پایان برسد. مهرآبادی قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در طرح مسكن مهر با بیان این كه از ۲ 
میلیون و ۲16 هزار واحد موجود در كشور یک میلیون و 8۷5 هزار واحد به پایان رسیده )با درنظرگرفتن 
15 هزار واحد فاقد تسهیلات این رقم به یک میلیون و 8۹0 هزار واحد می رسد( گفت: هم اكنون 341 
هزار واحد در سطح كشور باقی مانده كه حدود 4۹ هزار واحد آن از نوع پروژه های عارضه دار بوده و به 

مراجع قضایی ارجاع داده  شده اند.

انتقاد مطهری از مصوبه مجلس
گفته می شود: نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی مصوبه روز دوشنبه نمایندگان در 
خصوص تعطیلی شهادت امام حسن عسگری)ع( را موجب وهن مجلس عنوان كرد. علی مطهری در 
جلسه علنی دیروز مجلس با اشاره به مصوبه روز دوشنبه در مورد تعطیلی رسمی شهادت امام حسن 
عسگری )ع( گفت: این مصوبه، موجب وهن مجلس شد، انشاءالله جبران شود. مجلس شورای اسلامی 
روز دوشنبه در جریان رسیدگی به لایحه تنظیم بخشی از احكام برنامه های توسعه مصوبه ای داشت مبنی 
بر این كه 8 ربیع الاول مصادف با شهادت امام حسن عسگری )ع( و آغاز امامت ولی عصر )عج( به عنوان 

تعطیل رسمی كشور باشد. 

آستان ها و قرارگاه ها مشمول مالیات می شوند
گفته می شود: نمایندگان مجلس در ادامه بررسی لایحه تنظیم برخی از احكام برنامه های توسعه 
كشور، آستان های مقدس و قرارگاه های سازندگی را مشمول پرداخت مالیات كردند. بر اساس مصوبه 
مجلس به  منظور تحقق سیاست های كلی اقتصاد مقاومتی موضوع صرفه جویی در هزینه های عمومی، 
اصلاح نظام درآمدی دولت و همچنین قطع وابستگی بودجه به نفت آستان های مقدس و قرارگاه های 
سازندگی و شركت ها و مؤسسات وابسته به اشخاص مذكور از سال اول برنامه ششم نسبت به تمامی 

فعالیت های اقتصادی خود، مشمول پرداخت مالیات می شوند.

هر کیسه خون نادر ۵ میلیون تومان!
گفته می شود: در حالی با افزایش آمار اهدای خون در كشور مواجه هستیم كه بررسی ها و شكایت 
های مردمی حاكی از این است كه این خون های اهدایی در بیمارستان های كشور به قیمت های گزافی 
فروخته می شوند. در تهران برای تزریق هر كیسه خون به نوزادان 100 هزار تومان هزینه دریافت می كند . 
برای تزریق خون به بزرگسالان هم بین 600 تا ۷00 هزار تومان پول می گیرد؛ اما اگر خون بیمارجزو چند 

خون نادر و نایاب در كشور باشد، هزینه خرید این خون برای هر كیسه به 5میلیون تومان هم می رسد.

بازیگری که نمی خواهد مسئولین زیر تابوتش را بگیرند
گفته می شود: پرویز پرستویی بازیگر سینما و تلویزیون در صفحه اینستاگرام خود به مشكلات بازیگر 
كمدی پرداخت.وی نوشت:سلام بر مدیران ومسئولین فرهنگ و هنر .سلام بر مردم شریف ایران .بد نیست 
حرف آخر اسدالله یكتا، هنرپیشه كمدی قدیمی سینما، كه البته بعد از انقلاب هم فعال بوده ودر فیلم 
سینمایی بنام عشق شیشه ای .بنده در خدمتشان بودم.یعنی زمانیكه بنده پا به عالم بازیگری نگذاشته 
بودم ،ایشان باحضور خود درفیلم های كمدی كلی مردم را خندانده.واز بعد انقلاب در گوشه ای از میدان 
هفت تیر تهران،شرافتمندانه ،مشغول فروختن سیگار بوده وهست.وحالا حرف آخر این هنرمند زحمتكش 
را بشنوید:"حرف آخرم رابا صدای بلند می زنم كه آی آقایان،ای مسئولان. اسدالله یكتا كار می خواهد 

فقط كار. و اگرحال امروز من برایتان مهم نیست وصدایم را نشنیدید، پس ازمرگم زیر تابوتم را نگیرید."

تغییرات قریب الوقوع در شورای سیاستگذاری ائمه جمعه
گفته می شود: رییس شورای سیاست گذاری ائمه جمعه كشور بزودی تغییر خواهد كرد.حجت 
الاسلام سید رضا تقوی كه از سال 1388 تاكنون رییس شورای سیاست گذاری ائمه جمعه كشور بوده، 
بزودی از سمت خود كنار رفته و روحانی دیگری جایگزین وی خواهد شد.خبرنگار »پایش« مطلع شده 
كه با حجت الاسلام حاج علی اكبری، نماینده مقام معظم رهبری در اتحادیه انجمن های اسلامی دانش 
آموزان و رئیس مركز رسیدگی به امور مساجد برای تصدی این سمت صحبت شده اما وی گفته است 
ترجیح می دهد همچنان در مركز رسیدگی به امور مساجد به كار خود ادامه دهد.تقوی ۷0 ساله، پیش از 

این چند دوره نماینده مردم دامغان و تهران در مجلس شورای اسلامی بوده است.

توافق یک میلیاردی بیرانوند با پرسپولیس؟!
گفته می شود: سرخپوشان پایتخت كه از عملكرد سوشا مكانی رضایت ندارند قبل از پایان فصل با 
بیرانوند به توافق رسیدند تا این دروازه بان از فصل آینده سنگربان تیم باشد.یک منبع آگاه اعلام كرد كه 
قرارداد داخلی با بیرانوند امضاء نشده و در پایان لیگ به طور رسمی نهایی می شود به هر حال علیرضا 
منصوریان سر مربی نفت تهران با جدایی بیرانوند موافقت كرده واین دروازه بان نیز تمایل خود را برای 
حضور در پرسپولیس اعلام كرده است.در حال حاضر مسئولان باشگاه پرسپولیس این توافق را تائید 
نكردند اما از شواهد هم پیداست كه دروازه بان نفت در صورت ترانسفر نشدن به اروپا به باشگاه پرسپولیس 

می پیوندند.

مقایسه بدهی زنجانی با بودجه کل کشور
گفته می شود: روزنامه تودی زمان تركیه با به جریان افتادن پرونده ی بابک زنجانی نوشته است احتمال 
آن وجود دارد كه تمام اموال زنجانی در تركیه كه ثروتمندترین بازرگان ایرانی در این كشور قلمداد می 
شود، مصادره شود. براساس گمانه زنی این روزنامه ارزش كل دارایی های زنجانی در تركیه 14میلیارد دلار 
است كه اگر برآورد این روزنامه درست باشد ارزش دارایی های زنجانی در تركیه حدود یک پنجم بودجه ی 

كل كشور و ۲8برابر بودجه ی ساخت برج میلاد است.

بخشش یک قاتل پس از 14 سال
گفته می شود: با تلاش و پیگیری كاركنان اجرای احكام كیفری  شهرستان ماهشهر یک قاتل مورد 
عفو خانواده مقتول قرار گرفت. پرونده این قتل مربوط به سال 1381 است كه در این پرونده یک زن به 
هویت »الف.ع« با همدستی فرزندش، فردی را به قتل رسانده بودند. قاتل مدت 14 سال در زندان كرج 
به سر می برد. با تلاش و خیرخواهی یكی از خیرین استان تهران، رییس اداره زندان های استان البرز و 
همچنین كاركنان اجرای احكام كیفری دادسرای ماهشهر، رضایت اولیای دم فراهم شد و محكوم با توجه 

به گذراندن مجازات از جنبه كیفری، از زندان آزاد شد.

پادشاه اسپانیا پارلمان را منحل کرد
گفته می شود: به دنبال ناكامی احزاب سیاسی برای تشكیل كابینه جدید اسپانیا، پادشاه این كشور فرمان 
انحلال پارلمان و برگزاری انتخابات مجدد در تاریخ ۲6 ژوئن را صادر كرد. شش روز قبل بود كه رسانه های 
غربی گزارش داده بودند گفتگوهای روسای احزاب سیاسی اسپانیا برای تشكیل كابینه جدید شكست خورده 
است. روز سه شنبه آسوشیتدپرس گزارش داده كه فیلیپ ششم پادشاه اسپانیا فرمانی را صادر كرد كه بر 

اساس آن پارلمان این كشور منحل شده و انتخابات مجدد در تاریخ ۲6 ژوئن برگزار می شود.

آتش سوزی گسترده در بازار رضا مشهد
گفته می شود: مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری مشهد از وقوع آتش سوزی 
گسترده در یكی از بازارهای شهر مشهد و مهار آن در كمترین زمان ممكن خبر داد. حسن جعفری در 
تشریح جزییات این خبر، گفت: در این آتش سوزی كه ظهر امروز در ضلع جنوبی بازار رضا رخ داده بود، 
سه باب مغازه پوشاک در طبقه همكف بازارچه سوم، اول هشتی چهارم به علت نامعلومی آتش گرفته بود. 
جعفری تصریح كرد: این حریق موجب سوختگی 100 درصدی یكی از مغازه ها و به طور تقریبی بین ۲0 

تا 50 درصدی دو مغازه دیگر شد و دود ناشی از آن فضای بازار را فرا گرفت.

تجمع خریداران مسکن مهر مقابل مجلس
گفته می شود: تعدادی از خریداران مسكن مهر پردیس و پرند، در اعتراض به عدم دریافت مسكن  
و كیفیت پایین آن، در مقابل درب ورودی مجلس تجمع كردند.  علیرضا محجوب نماینده مردم تهران 
در مجلس شورای اسلامی نیز با حضور در میان این تجمع كنندگان در جریان مشكلات آنها قرار گرفته و 

اعلام كرد گلایه ها و مطالبات آنان را به  گوش دیگر نمایندگان و مسئولان دولتی خواهد رساند.

نامحــرمانه

معاون امور عمرانی استاندار قم گفت: 
و  منظر  ماندن  مغفول  پدیده  با  ما  امروز 
هویت شهری مواجه هستیم كه این امر 

آینده شهرهای ما را تهدید می كند.
مهندسی  نظام  سازمان  گزارش  به 
ساختمان استان قم، محسن بهشتی در 
به  كه  معماری  گروه  تخصصی  نشست 
مناسبت بزرگداشت شیخ بهایی و روز معمار 
معماری عضو  رشته  مهندسان  با حضور 
سازمان نظام مهندسی ساختمان استان در 
سالن همایش سازمان تبلیغات اسلامی قم 
برگزار شد اظهار داشت: در تاریخ معاصر ما 
اخلاق حرفه ای همواره مورد توجه معماران، 
كه  است  بوده  متخصصان  و  مهندسان 
امیدواریم امروز نیز جامعه مهندسی كشور 
در    همان مسیر گام بردارد. وی با تقدیر از 
سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم 
در برگزاری نشست تخصصی گروه معماری، 
ابراز امیدواری كرد تا این نشست های برای 
سایر گروه های تخصصی نیز برگزار شود. 
معاون استاندار قم، با اشاره به نوع معماری 
شهر ها در گذشته بیان داشت: در معماری 
شهر ها در دوران قدیم نوعی سازگاری در 
محیط های شهری دیده می شد كه این امر 
در حقیقت حیات اجتماعی و هویت مكانی 
شهروندان را نشان می داد. بهشتی افزود: در 
گذشته محله ها به گونه ای بود كه انسجام 
بین مردم را بیشتر می كرد و مردم نیز به 
محله های خود تعلق خاطر داشتند و همین 
امر موجب صیانت مردم از محل زندگیشان 
در  سازگاری  باید  نیز  امروز  كه  می شد 
توسعه های شهری لحاظ شود. وی با بیان 
اینكه پس از انقلاب اسلامی دستاوردهای 
مهمی در حوزه معماری نداشتیم و تنها در 
آثاری به صورت موردی حرفی برای گفتن 

داریم، افزود: امروز ما با پدیده مغفول ماندن 
منظر و هویت شهری مواجه هستیم كه این 
امر آینده شهرهای ما را تحدید می كند و 
مهندسان معمار باید این موضوع را به عنوان 

یک مطالبه تخصصی دنبال كنند.

چاره ای جز تكمیل 
پروژه های شهری نداریم

معاون امور عمرانی استاندار قم اظهار 
داشت: برخی از پروژه های شهری در قم 
وصله های ناجوری برای شهر هستند، اما 
امروز چاره ای جز تكمیل این پروژه ها نداریم.

وی در ادامه با بیان اینكه برای پروژه بلوار 
پیامبر اعظم )ص( زحمات زیادی كشیده 
شده و طرح خوبی برای آن آماده شده است، 
افزود: از معماران شهر قم درخواست می شود 
بر روی این طرح به صورت یكپارچه كار 
كنند و عدم اجرای این طرح را پای خوب 
نبودن آن نگذارند. بهشتی بیان داشت: امروز 
منظر شهری خوبی نداریم و دلیل عمده 
آن این است كه در حوزه ارتباط معماری و 

شهرسازی دقت لازم نشده است.

در  طراحی شهری  اینكه  بیان  با  وی 
كشور، جدی گرفته نشده و آسیب های آن 
قابل مشاهده است ابراز داشت: مناظر شهری 
اجتماعی  رفتارهای  پاسخگوی  هم  باید 
و برگرفته از شرایط بومی و هم بر اساس 
نیازهای  به  پاسخ  قالب  در  شاخص هایی 
امروز زندگی شهری باشد كه این عوامل باید 
در یک مداخله ماهرانه در راستای افزایش 

توانمندی های محیطی در نظر گرفته شود.
معاون امور عمرانی استاندار قم، ادامه داد: 
ما امروز به شرایط محیطی در طراحی ها، 
برنامه ریزی و معماری توجه لازم نداریم 
رفتارهای  تا  می شود  موجب  امر  این  كه 
اجتماعی را در نظر نگیریم و این عوامل باعث 
آن می شود كه آثار خلق شده اثرگذاری لازم 
و حس رضایتمندی و تعلق خاطر شهروندان 

نسبت به محل زندگی خود نداشته باشند.

در تاریخ گذشته ما، معماری و اخلاق 
دو مقوله در هم تنیده بود

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان 
استان قم نیز در در این مراسم در سخنانی 

روز  مناسبت  به  تا  بود  بنا  داشت:  اظهار 
معمار، برنامه ای با دو محور اخلاق مهندسی 
با حضور مسئولان  و  اسلامی  معماری  و 
وزارت راه و شهرسازی در قم برگزار شود 
كه متأسفانه برگزاری این مراسم مقدور نشد.

امین مقومی گفت: در تاریخ گذشته ما، 
معماری و اخلاق دو مقوله در هم تنیده بود 
كه جدایی در بین آن ها وجود نداشت هر 
چند كه امروز شاهدیم در این زمینه ها افت و 
خیزی دیده می شود. وی اضافه كرد: به نظر 
می رسد اگر معمار با نیت خالص و با رعایت 
اخلاق، كار حرفه ای خود را آغاز كند در 
ادامه مسیر نیز بنای یک ساختمان، كیفیت 

و نتیجه مطلوب تری خواهد داشت.

معماری، هنری فراموش شده است
رئیس  طلب،  سعادت  مصطفی 
امور زیربنایی شورای اسلامی  كمیسیون 
شهر قم نیز در جمع مهندسان معمار اظهار 
داشت: معماری، هنری فراموش شده است 
هر چند كه برخی از شهر ها به معماری توجه 
دارند و آن را زنده نگه داشتند؛ اما معماری 
در اكثر شهرهای كشور فراموش شده است.

وی بیان داشت: در گذشته معماری، هنر 
به شمار می رفت ولی متأسفانه امروز هنر 
از معماری خارج شده است. سعادت طلب 
افزود: در گذشته آنچه در معماری لحاظ 
می شد و مد نظر قرار داشت، بر اساس منطق 
و حكمت بود؛ اما خلاء این عوامل موجب 
شده تا امروز شاهد آثار خوبی در شهر ها 
نباشیم. وی تصریح كرد: ما می توانیم، سیما 
و منظر شهری و همچنین معماری خوب 
و مطلوب را در شهر ها ایجاد كنیم و این 
امر تحقق نخواهد یافت جز اینكه هنر را به 

معماری بازگردانیم.

زیربنایی  امور  و  شهرسازی  معاون 
شهرداری قم با اشاره به آخرین وضعیت 
پروژه بلوار مرجعیت گفت: فاز اول این پروژه 
طی روزهای آینده در اختیار مردم قرار می 

گیرد.
به  اشاره  با  قران  قاری  علیرضا  دكتر 
پیشرفت پروژه بلوار مرجعیت، اظهار داشت: 
یك كیلومتر از این پروژه پایان سال گذشته 
آماده شده بود اما به دلیل نبود روشنایی به 
بهره برداری نرسید اما با هماهنگی های 
انجام شده طی روزهای آینده این قسمت 

تكمیل و در اختیار مردم قرار می گیرد.
از  مرجعیت  بلوار  دوم  فاز  افزود:  وی 
قدس  شهرك  تا  كریمی  شهید  میدان 
پیشرفت ۷0 درصدی داشته و برای روكش 
آسفالت آماده شده است اما متاسفانه در این 
مسیر نیز 800 متر معارض وجود دارد كه 

باید این مشكل حل شود.
قاری قران آخرین وضعیت پروژه تقاطع 
سه سطحه عمار یاسر را مورد توجه قرار 
داد و تصریح كرد: این پروژه در سال های 

قبل به دلیل مشكلات متعددی چون قرار 
داد ها و وضعیت تملك ها متوقف مانده بود. 
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری 
قم افزود: سال گذشته این پروژه نیز با وجود 
تمامی مشكلات فعال شد و طبق اظهارات 
پیمانكار قرار بود كه تا پایان سال ۹4 تحویل 
شهروندان گردد كه متاسفانه به تعهدات 

عمل نشد. وی با بیان اینكه تملك معارضین 
و تاسیسات زیربنایی در كندی پروژه تقاطع 
سه سطحه 15 خرداد موثر است ادامه داد: 
با وجود تمامی مشكلات تمام سعی مان را 
خواهیم كرد كه تا نیمه سال ۹5 این پروژه 
در اختیار مردم قرار گیرد در حال حاضر نیز 
تمام فشار روی پیمانكار است و شهرداری 

نیز به صورت مستمر كار نظارتی را انجام 
میدهد. قاری قران با بیان اینكه هنوز آب 
و فاضلاب، گاز، آب و... معارضان مهم این 
پروژه محسوب می شوند، گفت: متاسفانه 
و  تملكات  آغاز شود  پروژه  اینكه  از  قبل 
معارضان رفع نشده است به همین دلیل در 
حال حاضر هنوز نتوانستیم به صورت كامل 
مشكلات معارضان و تملكات را به صورت 
كامل حل كنیم. وی با اشاره به اینكه قبل 
اجرایی  بخش  به  ورود  مشكلات  رفع  از 
عاقلانه  ای  پروژه  هیچ  برای  وكارگاهی 
نیست، عنوان كرد: چندین ملك موجود در 
مسیر تخریب شده اند و اجرای پروژه روی 
پل و گذر در زوایای مختلف فعال است. 
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری 
قم خاطر نشان ساخت: هفته گذشته از 13 
ملك باقی مانده سه ملك تملك و تخریب شد 
و برای مابقی نیز در حال رایزنی هستیم اگر 
مذاكرات با صاحبان املاك به نتیجه نرسد 
مجبور هستیم كه از راه های قانونی برای 

حل مشكل تملكات استفاده كنیم.

معاون امور عمرانی استاندار قم:

برخی پروژه های شهری قم وصله ناجور هستند

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم:

فاز اول بلوار مرجعیت به زودی به بهره برداری می رسد

مفقـودی
برگ سبز سند و كارت خودرو سراتو 

با شماره پلاک 7۸2 ط 29 ایران 11 و شماره 
شاسی KNEFE2233۸5547۸45 و شماره 
موتور G4GC7H22۸374 متعلق به سید 
حسن موسوی مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد. 


